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BORA TEZELEDİTÖR

sayımız ile tek-
rar karşınızda 
olmaktan Genç 
Çizgi ekibi ola-
rak büyük zevk 
duyuyoruz.  Bu 

görevi üzerimize aldığımızdan bu yana 
yaklaşık bir yıl geçti.  Bu bir yıla 4 sayı 
sığdırmayı başarmış olmak bizim için bü-
yük bir keyif ve gurur kaynağı.  
Her sayıda belirtiyorum Genç Çizgi’nin 
aslında bir icraatlar dizisi ürünü olduğu-
nu.  35. sayımızda da 100 sayfayı aşkın 
içerik derneğimizin etkin ve etkili çalış-
maları sayesinde ortaya çıktı…
Aradan geçen zamanda GAGİAD yine 
çok aktif bir dönem geçirdi.  Ziyaretlerle, 
eğitimlerle, kurslarla, sosyal aktivitelerle 
dolu bu dönemin en önemli etkinliklerin-
den bir tanesi de 19 Nisan 2013 tarihin-
de düzenlediğimiz GAGİAD Dayanışma 
Fuarı ve İş Forumu idi.  Büyük bir başarı 
ile geçen, üyelerimizin kişisel gelişimine 
sağladığı katkının yanı sıra üyeler arası 
dayanışmayı ve tanışıklığı da arttıran bu 
etkinlik 35. sayımızın en önemli içerikleri 
arasında yerini aldı.  Tadı damağımızda 
kalan bu organizasyonun bir GAGİAD 
klasiği, geleneği haline dönüşmesi tüm 
ekip olarak en büyük temennimiz.
Yine bu dönemde 20. Yılımıza yakışır 
birçok etkinliğe ev sahipliği yaptık ve 
Gaziantep’in iş, sosyal ve kültürel haya-
tında önemli izler bıraktık.  Bunlardan bir 
tanesi de HÜRSİAD, MÜSİAD, GAP-
GİAD ve TÜMSİAD Gaziantep Şubeleri 
ile düzenlediğimiz müşterek toplantı idi.  
Türkiye’nin en önemli gündem madde-
lerinden bir tanesi olan Çözüm Sürecinin 
tartışıldığı bu toplantıda dernekler arasın-
da iletişim geliştirildiği gibi, ortak aklın 

süreç ile ilgili düşünceleri de ortaya ko-
yulmuş oldu.     
Geleceğinin gücünü geçmişinden ve de-
ğerli Geçmiş Dönem Başkanlarından alan 
GAGİAD’ın 2. Dönem Başkanı Sn. Nejat 
Koçer ve 3. Dönem Kadınlar Kurulu Baş-
kanı Sn. Dilek Topçuoğlu ile sizler için 
çok keyifli bir röportaj gerçekleştirdik.  
Kanımca bu röportajlar 20 yaşına doldu-
ran GAGİAD’ı daha iyi tanımak, nasıl bir 
süreçten geçtiğini anlamak için büyük bir 
fırsat.  
Tabii Kadınlar Kurulumuzun değerli ça-
lışmaları da bu sayımızda yerini aldı.  Bu 
dönemde kadınlar kurulumuzun etkin-
liklerinden bazıları olan aile içi iletişim 
konusunda düzenlenen yemekli seminer, 
huzurevine düzenlenen ziyaret, üyeleri-
miz için organize edilen sinema gecesi 
ve çocuklarımız için düzenlenen Disney 
Live gösterimi dergimizde yer buldu.
Faaliyetlerimizin ve etkinliklerimizin 
yanı sıra Gaziantep ve Türkiye günde-
minden, üyelerimizin ilgi alanlarından, 
sağlık ve spor konularına kadar birçok 
konuda sizin için değerli bir içerik oluş-
turmaya gayret ettik.
Bu dergiyi beraberce oluşturduğumuz, 
zamanını, emeğini ve sabrını esirgeme-
yen değerli basın ve yayın komisyonu 
üyelerine buradan bir kere daha teşekkür 
etmek istiyorum, ellerinize sağlık. 
Umarım 35. sayımızı keyifle okur ve 
dergimizi anılarınızı canlı tutmak üzere 
raflarınızda yıllıklarınızın yanına yerleş-
tirirsiniz.  
Dergi ile ilgili görüş ve önerilerinizi biz-
lere basin@gagiad.org.tr adresinden ile-
tebilirsiniz.
36. sayımızda görüşmek ümidiyle,

35.
Değerli Genç çizGi Okurları;
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erhaba,
Genç iş insanları olarak üyelerimizle 
birlikte omuz omuza 20. yıl etkinlikleri 
çerçevesinde “Kentsel Güç, Küresel 
rekabet”  diyerek yola çıktığımız; fuar 
ve iş formumuz hayata geçti. Amacımız 

üyelerimizin birbiriyle diyalog alt yapılarını güçlendir-
mek; hedefimiz ise kentsel bir güç haline gelen marka 
şehrimizin hedef vizyonunda küresel rekabete ayak uy-
durarak dünya pazarlarında kalıcı yer edinmesinin yol-
larını aramaktı. Hedefimize de amacımız da hem üyele-
rimizin katılımıyla hem de kamuoyunun destekleriyle 
ulaştığımız kanatindeyiz.  Gaziantep’in önünde ki yeni 
hedefi; kentsel gücünü sürdürmek, küresel rekabete 
ayak uydurmak için var gücüyle çalışmaktır. Her iki yıl 
da bir böyle bir organizasyonla şehrimizin önüne farklı 
hedefler koymak için farklı çalışmalar içerisinde olaca-
ğız.  48 katılımcı firmamıza, 12 anasponsor firmamıza 
ve tüm katılımcılarımıza tekrar teşekkür ediyorum. 
İlk üç aylık ekonomik verilerimizin olumlu bir tablo 
çiziyor olması güzel. IMF’ye borcumuz kapatık. Nisan 
2013 tarihine kadar ihracaattaki hedeflerimizi yakalıdık 
ve aştık. Ancak içpazardaki daralmanın devam ediyor 
olması dikkat çekici. İçpazar çalışan firmalarımız ol-
dukça sıkıntılı günler yaşıyor. İhracaat büyüme rakam-
larımızın en büyük dinamiği ancak iç pazar canlandırıl-
madığı süre içerisinde geçen yıl olduğu gibi tek başına 
yeterli olmayacağı aşikardır. İçpazarın canlandırılması 
adına adımlar hızlı atılmalıdır. Cari açık veririz korku-
su bu noktada mevcuttur. Ancak oluşacak problemlerin 
önüne geçmek daha pahalıya mal olabilir. 

Eğitim, gerek gagiad gerekse de Gaziantep olarak 
en hassas olduğumuz yumuşak karnımız. Vatandaş, 
sivil toplum ve devlet elele vermişiz bir sorunu çöz-
mek için canla başla çalışıyoruz. Türkiye’nin belki de 
en büyük kampanyası olan “bir Okul bin Gelecek” 
ve “geleceğimize Bir Tuğlada Sen Koy” kampan-
yalarına destek verenlerin plaketleri geçtiğimiz günler 
takdim edildi. Eğitime desteklerin devam edeceği me-
sajına vurgu yapıldı. Bir Gaziantepli olarak gurur duy-
mamak mümkün değil. Sağlam yarınlar için eğitimli 
nesillere çok ama çok ihtiyacımız var. Plaket töreni 
sırasında özellikle emekli öğretmen Olcay Külah hanı-
mefendinin ellerinden öpmek istedim. Tüm çalışma ha-
yatından biriktirdikleriyle aldığı bir tek arsasını satmış 
ve Gaziantep eğitim sorununa yatırmış mükemmel bir 
okul şehrimize kazandırmış. Gerçekten tek kelimeyle 
böyle büyük bir insan ve eğitimci karşısında önümüzü 
iliklememiz gerekiyor. 
Misyon ve vizyonlarımız doğrultusunda gagi-
ad olarak Birleşmiş Milletler Küresel ilkeler 
Sözleşmesi’nin (global Compact)  üyelik başvuru 
sürecini başlatmış bulunmaktayız. Amacımız evrensel 
değerlerimiz olan;  insan hakları, çevre, çalışma stan-
dartları ve yolsuzlukla mücadele gibi konularda proje-
ler üreterek şehrimize ve ülkemize katkı sağlamaktır. 
hayatınız sağlıklı ve huzurlu olmasını, çalışmalarınızda 
bereketli olmasını diliyorum. tüm üyelerimizle yüreği-
mizin her daim beraber olduğu belirtmek istiyorum. 
Saygılarımla,

M

TANER ÖZDURAK
Gaziantep Genç İş Adamları
Derneği Yönetim Kurulu Başkanı
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u anlaMlı toplantıda 
barış sürecinin, iş dünyasına 
etkisi ve ekonomik kalkın-
madaki rolü masaya yatırıldı.
gagiad Yönetim Kurulu 
Başkanı Taner Özdurak’ın 

açılış konuşması yapmasıyla başlayan 
toplantı, dernek başkanlarının son dönem-
de kamuoyu gündemine oturan çözüm ve 
diyalog sürecinin ekonomiye yansımaları 
hakkında yaptıkları değerlendirmeyle de-
vam etti. 
Yönetim Kurulu Üyelerimizin tam kadro 
katıldığı toplantıda Yönetim Kurulu Başka-

nımız, GAGİAD olarak Gaziantep’e nasıl 
değer katabiliriz diye her zaman diyalog 
oluşturmaya çalıştıklarını belirterek, “Te-
rördeki çözüm sürecine baktığımız zaman 
yıllardır ülkemiz silahla mücadele ediyor 
1984’den bu yana 30 bin üzerinde şehit ver-
dik. Bazı rakamlar 100 milyar dolar, bazı 
rakamlar 100 milyar doların üzerinde, ülke 
kaynaklarının bu konuda harcandığı söyle-
niyor. Ama çözüm var mı? Şuana kadar çö-
züm yok, sönen ocaklar var ve şehitlerimizi 
toprağa verdik. Onlar vatanımız için şehit 
oldular” dedi. Çözüm süreci gündeme gel-
diği günden bu yana Devlet İstatistik En-

B

GAZİANTEP GENÇ İŞADAMLARI DERNEĞİ (GAGİAD) TARAfINDAN, 
HÜRSİAD,MÜSİAD,GAPGİAD TÜMSİAD Gİbİ GAZİANTEP İÇİN öNEM 

ARZ EDEN SİvİL ToPLuM kuRuLuŞLARININ YöNETİM kuRuLu 
bAŞkAN vE ÜYELERİNİN kATILDIĞI bİR ToPLANTI DÜZENLENDİ. 

GAZİANTEP’İN İŞ DÜNYASI, 
GAGİAD EV SAHİPLİĞİNDE BARIŞ 

SÜRECİNİ DEĞERLENDİRDİ
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GAGİAD oLARAk GAZİANTEP’E NASIL DEĞER kA-
TAbİLİRİZ DİYE HER ZAMAN DİYALoG oLuŞTuR-

MAYA ÇALIŞTIkLARINI bELİRTEREk, “TERöRDEkİ 
ÇöZÜM SÜREcİNE bAkTIĞIMIZ ZAMAN YILLARDIR 
ÜLkEMİZ SİLAHLA MÜcADELE EDİYoR 1984’DEN 

bu YANA 30 bİN ÜZERİNDE ŞEHİT vERDİk. bAZI 
RAkAMLAR 100 MİLYAR DoLAR, bAZI RAkAMLAR 
100 MİLYAR DoLARIN ÜZERİNDE, ÜLkE kAYNAk-
LARININ bu koNuDA HARcANDIĞI SöYLENİYoR. 

AMA ÇöZÜM vAR MI? ŞuANA kADAR ÇöZÜM Yok, 
SöNEN ocAkLAR vAR vE ŞEHİTLERİMİZİ ToPRAĞA 

vERDİk. oNLAR vATANIMIZ İÇİN ŞEHİT oLDuLAR”

GÜvEN, vE RAHAT YA-
ŞAMAk HERkESİN HAk-
kI buNuN İÇİN DE bİR 
DİNİN bİR IRkIN MENSu-
bu oLMAYA GEREk Yok. 
İNSAN oLMAk YETERLİ 
bÜTÜN İNSANLARIN EN 
TEMELİDİR kİ MİLLET 
oLARAk bARIŞI HuZu-
Ru vE DEMokRASİYİ EN 
fAZLASIYLA HAk EDEN 
bİR MİLLET oLDuĞuMuZ 
İNANIYoRuM’

düstri Kurulunun verdiği rakama göre 194 tane fabrika başvurusu 
olduğunu hatırlatan Başkan Özdurak, “Bu sorunun çözümü ile ilgi-
li yapılan konuşmalar bile artı değer katmaya yeterli. Diyarbakır da 
Şubat ayından bu tarafa daire fiyatları yüzde 25’in üzerinde prim 
yapmış. Şimdi Gaziantep’teki daire fiyatları da çok prim yapıyor. 
Şimdi siz terse göçüde çevirebilmeniz için orada istihdam yarat-
mamız lazım. Demek ki çözüm süreci işin manevi boyutu. Tabi 
ki işin yüzde 90’lık kısmı oluşturuyor ama bir de maddi boyutu 
var. Türkiye yatırım yapabilir konuma girdi. Açıklama çok güzel 
Türkiye’nin ekonomik verilerinin güçlenmesi demokrasi ve güven 
ortamının tesis edilmeye çalışılıyor olması, demek ki biz güven-
siz ülkeymişiz artık güvenli olmaya başlıyormuşuz. Yani güven, 
ve rahat yaşamak herkesin hakkı bunun için de bir dinin bir ırkın 
mensubu olmaya gerek yok. İnsan olmak yeterli bütün insanların 
en temelidir ki millet olarak barışı huzuru ve demokrasiyi en faz-
lasıyla hak eden bir millet olduğumuz inanıyorum’’ diyerek sözü 
misafirlerine bıraktı. Yapılan tüm çalışmaların, içinde bulunulan bu 
sürecin ülkemiz ve memleketimiz için en hayırlı şekilde sonuçlan-
ması temennileriyle son bulan toplantıda Yönetim Kurulu Başka-
nımız tüm misafirlere katılımlarından dolayı teşekkürlerini sundu.
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ehiTKaMil KülTür ve Kongre 
MerKezi’nde etkinliğimiz konukların 
katıldığı kokteyl ile başladı. Daha sonra pro-
tokol üyeleri ve katılımcılar ile Dayanışma 
Fuarı’nın açılışını gerçekleştirdi. Protokol 
üyeleri ve davetliler firmalar tarafından açılan 

stantlar ziyaret etti. Vali Erdal Ata ve beraberindekiler ile 

stantları tek tek ziyaret ederek firmaların çalışmaları hak-
kında bilgiler aldı.
Fuar açılışının ardından Mehmet Akif Ersoy Toplantı sa-
lonunda düzenlenen İş Formu’nun açılış saygı duruşu ve 
İstiklal Marşı’nın ardından derneğimizin 20 yılını anlatan 
film gösterimi yapıldı. Gösterimde GAGİAD ruhunun gi-
rişimcilik, dayanışma, öncülük, memleket sevgisi ve ortak 

GAZİANTEP GENÇ İŞADAMLARI DERNEĞİMİZ TARAfINDAN ‘kENTSEL 
GÜÇ kÜRESEL REkAbET’ bAŞLIĞI ALTINDA DÜZENLENEN DAYANIŞMA 

fuARI’NIN AÇILIŞI vE İŞ foRMu YAPILDI.

GÜNDEMİMİZ 
KENTSEL GÜÇ, 

KÜRESEL REKABET

Ş
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akıl üzerine inşa edildiği anlatıldı.
Gaziantep Valisi Erdal Ata panelin açılışında yaptığı ko-
nuşmada Gaziantep’in marka bir kent olduğunu ifade ede-
rek, “Bu kentin ortak akıl ve girişimciliğiyle ülke ve Ga-
ziantep menfaatleri söz konusu olduğunda herkes ortak bir 
fikir etrafında toplanarak birlikte hareket ediyor. Gaziantep 
geçmişinde girişimcilik ruhuna işlemiş. Geçmişte olduğu 
gibi bugünde Gaziantepliler girişimcilik ruhunu sürdürü-
yor. Kentsel gücümüzü 2023 yılında 30 milyar doları he-

defliyorsak katma değeri yüksek ürünlere önem vermemiz 
gerekiyor. Atatürk’ün hedef gösterdiği çağdaş ülkeler sevi-
yesine çıkmak istiyorsak mutlaka iyi beyinler yetiştirme-
miz gerekiyor. 20-30 yıl sonra ileri teknolojiye yönelerek 
üretime devam etmemiz gerekiyor” dedi.
Gaziantep Ticaret Odası Geçmiş Dönem Başkanı Mehmet 
Aslan, bir toplumun ileri gidebilmesi için sivil toplum ör-
gütlerinin önemli bir yere sahip olduğunu belirterek, “Bu 
şehrin insanlarının misyonu bölgesinin ve ülkesinin önünü 

ÖMer aYDın GazianTeP eMniYeT MÜDÜrÜ
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açmaktır. Gaziantep’in 7 milyar dolar ihracata ulaşması 
200 ülkeye ihracat yapması gibi birçok potansiyel küçüm-
senemez. Bu şehir diyalogdan öte dezavantajı avantaja çe-
virme yeteneği çok büyüktür. Örneğin Suriye’de yaşanan 
sıkıntı sürecinde dezavantajlar hemen avantaja dönüştürü-
lüyor. Bu şehir ortak akılla daha iyi hedeflere gideceğine 
inancımız tamdır” dedi.
TÜGİK Yönetim Kurulu Başkanı Erkan Güral, “Türki-

ye ekonomisi büyüyor ve gelişiyor. Özellikle bu bölgeler 
büyümeye paralel olarak kendi imkanlarıyla Türkiye eko-
nomisine katkı sağlıyorlar. Gaziantep Türkiye ekonomi-
sinden daha fazla büyüyen bir kent. Gaziantep ülkemizin 
ender marka şehirlerinden biridir. Gaziantep’in bu birlik ve 
beraberliğiyle sağlanan başarıdan gurur duymalısınız. Şu-
anda 5. OSB için çalışmalar başlatıldı. Bölgemizin önemli 
sorunlarından bir tanesi çözüm süreci çalışmalarıdır. Bizde 

PrOTOkOl ÜYeleri ve 
DaveTliler firMalar 

TarafınDan açılan 
sTanTlar ziYareT 

eTTi. vali erDal aTa 
ve beraberinDekiler 

ile sTanTları 
Tek Tek ziYareT 

eDerek firMaların 
çalışMaları hakkınDa 

bilGiler alDı.
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38 kaTılıMcı firManın fuarDa sTanTları Yer 
alDı. sPOnsOr ve kaTılıMcı firMalarıMıza 

kaTkılarınDan DOlaYı TeşekkÜrleriMizi sunarız. 

konfederasyon olarak üyelerimizle bazı çalışmalar yapıyo-
ruz. Başlattığımız beyaz mendil çalışması ile bir ay önce 
Diyarbakır’a yaptık. Biz bu girişimlerimizi genişletmeye 
çalışırken ‘akil insanlar’ gündeme geldi. Onlar da bu sü-
reci Türkiye’nin her bölgesinde dile getiriyorlar. Ülke insa-
nımızın da bu sürece destek vereceğine inancımız tamdır. 

Bu sürecin tamamlanmasıyla Gaziantep’ten Van’a kadar 
önemli sanayi yatırımları olacağını düşünüyoruz. Sanayi-
ci huzur ve güven bulduğu yerde yatırımlarını yapar. Bu 
süreç herkesin katkıları ile sağlanabileceğini düşünüyor ve 
katkılarınızı mutlaka bekliyorum” dedi.
Yönetim Kurulu Başkanımız Taner Özdurak konuşmasının 
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GazianTeP GeçMişinDe 
GirişiMcilik ruhuna 

işleMiş. GeçMişTe 
OlDuğu Gibi buGÜnDe 

GazianTePliler GirişiMcilik 
ruhunu sÜrDÜrÜYOr. 

kenTsel GÜcÜMÜzÜ 2023 
YılınDa 30 MilYar DOları 

heDefliYOrsak kaTMa 
Değeri YÜksek ÜrÜnlere 

ÖneM verMeMiz GerekiYOr.

başında Gaziantep Valiliği tarafından eğitime destek ama-
cıyla kurulan ‘4027’ SMS hattına salonda bulunan herkesi 
katılmak üzere bir mesaj göndermeye davet etti.
Özdurak, konuşmasında Gaziantep’in hızlı trene de ihtiyaç 
duyduğunu belirerek, “Gaziantep Milletvekilimiz Nejat 
Koçer beyden Gaziantep’e hızlı tren yapımı için çalışmala-
rın başlatılmasını istiyoruz. Biz de bir sivil toplum örgütü 
olarak bu süreçte kendilerine gereken desteği vereceğiz. 
Gaziantep’in bunu hak ettiğini düşünüyoruz. Gaziantep’in 
2023 hedefi olan 30 milyar dolar olduğu bir dönemde, 
bunu daha önce tamamlayabileceğimizi düşünürken ulaşı-
mın her şey olduğu zamanın kıymetli olduğunu ve nitelikli 

ulaşımın ön plana çıktığı bir dönemde bunun vazgeçilmez 
olduğu bir gerçek” diye konuştu.
Denizin Gaziantep’e getirilemediğini ancak  Gaziantep’in 
denize götürülmeye çalışıldığına işaret ederek, 
“Gaziantep’i denize götürmeye çalışırken neden hızlı treni 
de Gaziantep’e getirmeyelim? Bunu sadece Gaziantep’e 
değil hat üzerinde bulunan bütün iller fevkalade faydala-
nacaktır. İnsanlarla diyaloga girerek her türlü sorunun çö-
zülebileceğini biliyoruz ve biz bugünlere bu diyaloglarla 
geldik. Barış ve kardeşlik şehri Gaziantep bu diyaloglarla 
ortak aklın temellerinim yıllar önce attı ve huzura kavuştu” 
şeklinde konuştu.

GazianTeP valisi 
erDal aTa

MehMeT aslan
Önceki DÖneM GTO başkanı

Taner ÖzDurak
GaGiaD YÖn. krl. bşk



fOruMDa ak ParTi MilleTvekili nejaT kOçer, GazianTeP’Te 
OrTak akılDa farklı DÜşÜncelerin OlDuğunu aMa farklı 

DÜşÜncelerin bir sÜre sOnra bir nOkTaDa birleşTiğini 
ve GazianTeP’in Yalnız TÜrkiYe De Değil OrTaDOğu’Yu Da 

içine alan bÖlGesel bir GÜç OlDuğunu vurGulaDı. 
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Genç girişimciler olarak kadının eko-
nominin en önemli aktörü olarak gör-
düklerini anlatan Özdurak, “Üye açı-
sından bakıldığı zaman Gaziantep’te en 
fazla bayan üyeye sahip bir derneğiz. 
Türkiye’de ilk kadınlar kurulunu haya-
ta geçirmiş bir derneğin başkanı olmak-
tan gurur duyuyorum. Günümüzde ka-
dınlar şiddete maruz kalıyor ve bundan 
öte canlarından bile olabiliyorlar. Biz 
kadına yönelik şiddete kesinlikle kar-
şıyız ve bayanlara tam pozitif ayırım-
cılıkla yanlarında olduğumuzu onları 
desteklediğimizi bir kez daha buradan 
hatırlatmak istiyorum” dedi.
Cumhuriyetin kurucusu Mustafa Ke-
mal Atatürk’ün Cumhuriyeti gençlere 
emanet ettiğinin de altını çizen Özdu-
rak, “Mustafa Kemal Atatürk, emanete 

PrOf. Dr. eMre alkin
keMerburGaz ÜniversiTesi 
rekTÖr YarDıMcısı

alPhan Manas
DÜnYa fÜTÜrisTler Derneği 
TÜrkiYe başkanı

erkan GÜral
TuGik YÖneTiM kurulu başkanı
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sahip çıkacak kudretin damarlarımızdaki 
asil kanda mevcut olduğunun işaretini o 
günlerde vermişti. İşte bu asil kana layık ol-
mamız ve atalarımızın açmış olduğu yolda 
hiçbir şeyden çekinmeden var gücümüzle 
çalışmamız gerekiyor. Çünkü devir çalışma 
devri ve ekonomi devridir. Canla başla ça-
lışarak kentimize ve ülkemizin gelişmesine 
katkı sağlamalıyız. Bugün bu ülke ekono-
misine katkı sağlayan firmaların ve kurum-
ların bir araya getirmek istedik. Amacımız 
Gaziantep’in ve ülkenin ekonomisine katkı 
sağlayan firmalarımızı bir araya getirmek 
ve çeşitli sektörlerde faaliyet gösteren ku-
ruluşların temsilcilerini buluşturup verimli 
tartışmalar yapabileceği ve bir birlerini daha 
iyi tanıyabileceği bir ortam oluşturmaktır. 
Hedefimiz Gaziantep’in Türkiye ekonomi-
sinde sahip olduğu önemli payı tartışmak, 
başarılı markalara sahip kentimizin başarı-
sını irdelemek, gazi şehrimizin kentsel gü-
cünü küresel rekabete nasıl taşınabileceği-
nin önünü açmaktır” diye konuştu.
Forumda Ak Parti Milletvekili Nejat Ko-
çer, Gaziantep’te ortak akılda farklı dü-
şüncelerin olduğunu ama farklı düşünce-
lerin bir süre sonra bir noktada birleştiğini 
ve Gaziantep’in yalnız Türkiye de değil 
Ortadoğu’yu da içine alan bölgesel bir güç 
olduğunu vurguladı. Koçer ayrıca konuş-
masında expo city kavramını gündeme 
getirdi. “Gaziantep ihracat gücüyle, ticaret 
gücüyle, bölgedeki stratejik pozisyonuyla, 
istihdamı, markalaşmayı inavasyonu, Ar-
geyi birleştirip baktığımız zaman ve Tür-
kiye de ihracatın 6. Büyük şehri olduğunu 
gözlemlediğimiz zaman; Gaziantep, bir 
Expo City kavramı içerisinde yeni bir yola 
çıkılabilir.’’ dedi.  

rıDvan faDılOğlu
şehiTkaMil beleDiYe başkanı

Orçun YÜksel
TOrkuT aMbalaj a.ş. Genel MÜDÜrÜ

GÖkhan MenGÜç
ileri kiMYa san. ve Tic. Genel MÜDÜrÜ



DerneğiMizin DÜzenleDiği OrGanizasYOna 
kaTkı sağlaYan ana sPOnsOrlarıMıza, 

eTkinliğin sOnunDa PlakeT TakDiM eDilDi.
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Dünya Fütüristler Derneği Türkiye Başkanı Alphan Ma-
nas ise Türkiye’de işadamı ve girişimci arasındaki fark-
lılıkları anlatarak iş dünyasında yaşanan bazı yenilikler-
den örnekler verdi.
Kemerburgaz Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Emre Alkin’de dünya genelinde yaşanan krizleri sırala-
yarak krizlerde yapılması gerekenler konusunda bilgiler 
verdi. 

cenGiz kOnukOğlu
sankO hOlDinG YÖneTiM kurulu ÜYesi

naci TOPçuOğlu
GÜlsan hOlDinG YÖneTiM kurulu ÜYesi

nejaT kOçer
GazianTeP MilleTvekili
GaGiaD 2. DÖneM  YÖn. krl. bşk.

GaMze aşnÜk
Mb hOlDinG YÖneTiM kurulu 
başkan YarDıMcısı

erkan GÜral
TuGik YÖn. krl. bşk

salih eruslu
erYaP a.ş. YÖneTiM kurulu ÜYesi
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Ahmet Şerif İzgören ise Sizin Dükkan 
Torunlara Kalır Mı? Konu başlığıyla 
kurumsallaşma, rekabet ve kurumsal 
iletişim hakkında bilgiler verdi. 
Forum ve fuar açılışına protokol üye-
lerinin yanı sıra çok sayıda işadamı, 
kamu kurum ve kuruluşların temsilci-
leri, öğretim görevlileri ve üniversite 
öğrencileri katıldı. 
Sanko Holding, Gülsan Holding, Öz-
men Un San. ve Tic. A.ş., Dow Car-
pet Latex, Özdurak Att. Paz. Gıda 
San. Ve Tic. Ltd. Şti., Eryap A.ş., Mb 
Holding,Acarsan Holding, Çiltuğ Isı 
San. ve Tic. A.ş., İleri Kimya San. ve 
Tic. Ltd. Şti. ve Torkut Group olmak 
üzere 11 Gagiad’lı firma sponsor; Al-
mer Organizasyon, Antep Sepeti, At-
maz Ambalaj, Aysan Boru, Boyachi 
Dekorasyon, Canan Tekstil, Cemre 

Tekstil, Dreamon Gelinlik, Dormina 
Battaniye, Elit Class Resıdence Apart 
Hotel, Evkur Emlak, Eyüp Lojistik, 
Evren Kuruyemişleri, Ozansoy Ku-
yumculuk, Fig Bilgi Teknolojileri, 

Gazikent Motorlu Araçlar, Follow 
Me Turizm, Has Sentetik Çuval ve 
Tekstil, Kara Holding, Koçerler San. 
ve Tıbbı Gazlar, Köksan Pet ve Plas-
tik Ambalaj, Mutlu Makarna, Naksan 
Teknoloji, Ng Kütahya Seramik, Park 
İnşaat, Plaspak Baskılı Ambalaj, Pro-
sep Boya, Orijinal Tekstil, Rad Teks-
til, Selsan Plastik, Tahsinoğlu Demir 
Beton, Tat Tekstil, Tat Kimya, Teymur 
Dizayn, Turna Yağları, Vitamin Gıda, 
Yunus Emre İnşaat, Zeki Mensucat 
olmak üzere; 38 katılımcı firmanın 
fuarda stantları yer aldı. Sponsor ve 
Katılımcı Firmalarımıza katkılarından 
dolayı teşekkürlerimizi sunarız. 
Program Gold Üyelerimize Plaket 
takdimi, Yeni üyelerimize rozet takma 
töreniyle devam eden eşli gala yemeği 
ile son buldu. 

ahMeT şerif izGÖren 
ise sizin DÜkkan 

TOrunlara kalır 
Mı? kOnu başlığıYla 

kuruMsallaşMa, 
rekabeT ve kuruMsal 

ileTişiM hakkınDa 
bilGiler verDi. 

ahMeT şerif izGÖren
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İŞ foRuMuNuN ARDINDAN 
GERÇEkLEŞEN GALA YEMEĞİMİZDE, 
öNcEkİ DöNEM YöNETİM kuRuLu 

bAŞkANLARIMIZ vE GoLD ÜYELERİMİZE 
HİZMETLERİNDEN öTÜRÜ PLAkET 

TAkDİM EDİLDİ. AYRIcA GoLD ÜYELERE 
RoZETLERİ TAkILDI. 

TKinliKTe, Gaziantep protokolü ve çok 
sayıda üyemiz hazır bulundu. Önceki Dö-
nem Başkanlarımız, kendilerini unutmayan 
GAGİAD’a teşekkürlerini iletti.
Gecenin en renkli görüntüleri ise, yeni üyele-
re rozetleri takılırken yaşandı. GAGİAD’ın 

GOLD üyeleri, derneğimize yeni üye olan çocuklara rozet-
lerini, kendi elleriyle taktı. Bu tablo esnasında duygulu ve 
gurur verici anlar yaşandı.

E
Taner ÖzDurak GaGiaD YÖneTiM kurulu başkanı

MusTafa TOPçuOğlu
GSO MECLİS BAŞKANI
GAGİAD 3 DÖNEM YÖNETİM KRL BŞK

MusTafa TOPçuOğlu
GAGİAD 7. VE 8. DÖNEM
YÖNETİM KRL BŞK

Özcan akcan faTih GÜllÜOğlu
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GÜlfer - serkan OzanDeMeT DOğDu

esra - serDar DOğDu

burcu - TurGaY kOçer

erkan GÜral
TUGİK YÖNETİM KURULU BAŞKANI
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ışıl - Orhan akkaYa

ibrahiM eMre kOçer - DuYGu aYkaç

iPek - TurGuT kOçer

zerGÜn ÖzYeTkin
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sineM  - serkan aY

ibrahiM TOPrakçı

raGıP - Muzaffer GÖren

faDıl  - necaTi  - burcu binici

aslı - levenT MerMer

GaGiaD’ın GOlD ÜYeleri, 
DerneğiMize Yeni ÜYe Olan 

çOcuklara rOzeTlerini, kenDi 
elleriYle TakTı.

nejaT kOçer
GAZİANTEP MİLLETVEKİLİ

GAGİAD 2. DÖNEM  YÖN. KRL. BŞK.

cihan kOçer



GAZİANTEP VALİSİ SAYIN
ERDAL ATA’DAN GAGİAD’A ZİYARET

‘’Bir Yıl Sonrasını Dü-
şünüyorsan Pirinç Eke-
ceksin, On Yıl Sonrası-
nı Düşünüyorsan Ağaç 
Dikeceksin, Yüz Yıl 
Sonrasını Düşünüyor-

san İnsan Yetiştireceksin´´sözüyle 
şehrimizin eğitim konusuna ver-
mesi gerektiği ve verdiği öneme 
değinen Vali Sayın Erdal Ata;’’ Eği-
timin uzun vadede sonuç alınacak 
bir yatırım olduğunu belirten Vali 
Ata bizler şimdi eğitim konusunda 
bir şeyler yaparsak, gelecek nesil-
lere yatırım yapmış oluruz dedi. 
Gaziantep Valiliği olarak geçtiği-
miz yıl inşaatını tamamladığımız 
104 okul, 2161 adet derslik hazır 
durumda. Bu yıl hizmete açacağız. 
Aynı zamanda Gaziantep Valiliği 
kaynaklarıyla çalışmalarını devam 
ettirdiğimiz 60 okul inşaatı projele-
rimiz daha var. Bu okullar yüksek 
kapasiteli, depreme karşı dayanıklı 
olacaktır. Gaziantepli hayırsever 
İşadamlarının da okul yaptırma ta-
lepleri mevcut. Bizler bu alanda 
çalışmalarımıza devam edeceğiz, 

Gaziantep yılda 50.000 kişi artan 
nüfusunu destekleyecek tedbirler 
alacağız. Tabi eğitim için fiziki şart-
ların yanı sıra öğretmen kalitesi çok 
önemli.’’ dedi. 
Eğitim için fiziki şartlar önemli ol-
duğu kadar öğrenci, aile ve öğret-
meninde eğitimi tamamlayıcı bir 
konu olduğunu belirten Yönetim 

Kurulu Başkanımız Taner Özdu-
rak;’’ Eğitimde fiziki yapının deği-
şimi ve iyileştirilmesi önemli ama 
zihinlerin de değişmesi gerekiyor. 
Şehrimiz için, özelliklede eğitim 
için yaptığınız başarılı çalışmaları 
sivil toplu örgütü olarak takip edi-
yoruz. Şehrimiz için çok yararlı 
olan bu projelere STK olarak her 
zaman desteklemeye geçmişte ol-
duğu gibi şimdi de hazırız.’’ dedi. 
Görüşmede şehrimizin ekonomisi 
üzerine değerlendirmeler de yapıldı. 
Sayın Erdal Ata Yönetim Kurulu-
muzdan Gaziantep iş piyasası hak-
kında da bilgiler aldı. Ocak ayında 
30,6’lık, Türkiye ortalamasının çok 
üzerinde bir artışla ihracattaki ba-
şarımızın devam ettiği vurgulayan 
Yönetim Kurulu Başkanımız; piya-
sa dinamikleri rahat değil ama yine-
de iyiye gidiyoruz. ‘’dedi.
Görüşme, Yönetim Kurulu Başka-
nımızın; derneğimizin eğitim ve 
çevre fonu görselini temsil eden 
özel plaketi; eğitime katkılarından 
dolayı Sayın Valimiz Erdal Ata’ya 
takdim etmesiyle sona erdi.

B
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GAZİANTEP vALİSİ ERDAL ATA, GAZİANTEP GENÇ İŞADAMLARI DERNEĞİ 
YöNETİM kuRuLuMuZA ZİYARETTE buLuNDu



“DENETLEME ALGISINI YÜKSELTMEK LAZIM’’

GAZİANTEP EMNİYET MÜDÜRÜ 
ÖMER AYDIN’DAN GAGİAD’A ZİYARET
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EMNİYET MÜDÜRÜMÜZ öMER AYDIN, YöNETİM kuRuLuMuZu ZİYARET ETTİ.

ernek merkezimizde gerçekleşen zi-
yarette, Ömer Aydın şehrimiz için 
2013 yılı çalışmalarından bahsetti. 
Gaziantep’in yıllardır güvenli bir şe-
hir olduğunu vurgulayan Ömer Aydın; 
Gaziantep sürekli büyüyen bir şehir. 

2013 yılı için belirlediğimiz birçok hedeflerimiz 
var bunların başında; 4 tane yeni polis merkezi 
kurmak geliyor. Şehrin farklı yerlerinde bulunacak 
olan bu merkezlerin şu an projeleri hazır ve bu mer-
kezler şehrimiz için özel polis merkezleri olacak. 
Mobese sistemini de yaygınlaştırmayı planlıyoruz. 
Mobese sistemini şimdikinin iki katına çıkarmayı 
hedeflemekteyiz. Bu projeyi de Büyükşehir Bele-
diyesi ile birlikte yürüteceğiz. İnsanlar Mobese’ye 
önem veriyor. Bu projemizi de Elektronik denetle-
me ile birleştirmeyi düşünüyoruz. Denetleme algı-
sını yükseltmekte fayda olduğunu düşünüyoruz. Bu 

sistem gece de etkili olacak. Başka bir projemiz de 
ekip otolarının sayısını arttırmak. Bu pojelerimizle 
birlikte Gaziantep daha da güvenli ve huzurlu bir 
şehir olacaktır.” dedi.
Yönetim Kurulu Başkanımız ise şehrimizin hızla 
büyüdüğünü belirterek; “İnsanların en temel ihti-
yaçların başında güvenlik ve asayiş gelmektedir. 
21 yüzyıl’da Türk Emniyet Teşkilatı gerçekten mo-
dernize olmuş, güçlü bir teşkilat haline gelmiştir. 
Güvenlik ve Asayiş dikkatle takip edilmesi gereken 
hassas bir durum. Bu projelerinizle şehrimizde gü-
venlik dikkatle takip edilecektir. Yeni projeler ile 
Gaziantep daha da güvenli bir şehir haline gele-
cektir. Sivil toplum kuruluşu ve İş insanları olarak 
şehrimiz adına yapılan ve yapılacak olan projele-
rin her zaman destekçisi olmaya devam edeceğiz” 
dedi. Görüşme hatıra fotoğrafının çekilmesiyle son 
buldu. 

D
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Ziyarette CHP Genel Başkan Yardımcısı Umut 
Oran ilimizin ve ülkemizin geleceği için yapıl-
ması gereken çalışmalardan söz etti. GAGİAD 

Yönetim Kurulu Başkanı Sn. Taner Özdurak ise 
yeni anayasa çalışmaları, çek yasası ve siyasi 
partiler kanunu hakkında görüşlerini bildirdi. 

cHP GENEL bAŞkAN YARDIMcISI SN. uMuT oRAN, cHP GAZİANTEP İL 
bAŞkANI SN. MEHMET GökDAĞ vE bERAbERİNDEkİ 11 kİŞİLİk HEYET 
vE YöNETİM kuRuLu ÜYELERİMİZİN bAZILARININ HAZIR buLuNDuĞu 

DERNEĞİMİZE ZİYARET ETTİ.

CHP GENEL BAŞKAN YARDIMCISI 
UMUT ORAN’DAN GAGİAD’A ZİYARET
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GAZİANTEP GENÇ İŞADAMLARI DERNEĞİ (GAGİAD) YöNETİM kuRuLu bAŞkANI vE 
YöNETİM kuRuLu ÜYELERİ, GÜNEYDoĞu İHRAcATÇI bİRLİĞİ bAŞkANI AbDuLkADİR 

ÇIkMAZ’A ZİYARETTE buLuNDu. 

azianTep’in ihracatı hakkında bilgi 
veren Gaib Başkanı Abdulkadir Çıkmaz; 
“Gaziantep; bölgemizin ve Türkiye’nin 
ihracatta en çok yükselen illeri arasında. 
2013 yılı Ocak ayında, 2012 yılı Ocak 
ayına oranla %30,6’lık bir artış sağlanmış 

durumda. İhracatımız Türkiye ortalamasının üzerende 
devam ediyor. Bu şehrimiz ve ülkemiz açısından ol-
dukça iyi bir durum. Ama şehrimizde bir takım alt yapı 
eksiklikleri de var; bunlardan en önemlisi taşımacılık; 
Gaziantep’te özelliklede demiryollarına ve demiryolu 
taşımacılığına ağırlık verilmesi gerekiyor.” dedi. 
GAİB yeni hizmet binasında gerçekleşen ziyarette; Yö-
netim Kurulu Başkanımız; “Şehrimiz ekonomik anlam-
da oldukça başarı sağlıyor ama altyapı eksikliklerimiz 
mevcut. İhracatı başarılı olan şehrimizde gümrük, taşı-
macılık alanındaki hizmetleri iyileştirmemiz gerekiyor. 
Gaziantep’in Gümrük köyüne, demiryolu taşımacılığına 
ihtiyacı var.” dedi. Toplantı GAİB Başkanı Abdulkadir 

Çıkmaz’ın GAİB yeni hizmet binasını tanıtmasıyla sona 
erdi.
          

YÖNETİM KURULUMUZ 
İHRACAT DEĞERLENDİRMESİNİ 

ALMAK ÜZERE GAİB’DE

G
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YöNETİM kuRuLu bAŞkANIMIZ vE ÜYELERİMİZ; HÜRSİAD YENİ DöNEM bAŞkANI İLkER 
HASIRcI’YI vE YöNETİM kuRuLu ÜYELERİNİ HAYRILI oLSuN ZİYARET GERÇEkLEŞTİRDİ. 

iyarette, Yönetim Kurulu Başkanımız 
ve Yönetim Kurulu Üyelerimiz, Hür-
siad Yeni dönem Yönetim Kuruluna 
hayırlı olsun dileklerini ilettiler.  Şeh-
rimizde birçok sivil toplum kuruluşları 
bulunduğunu ve her kurumun sorumlu-

luklarının, önceliklerinin farklı olduğunu ancak hep-
sinin de ortak amacının şehrimiz ve ülkemize katkı 

sağlamak olduğunu belirten Yönetim Kurulu Başka-
nımız Özdurak şehrimiz ve ülkemiz için her çalışma-
da birlik ve beraberliğin önemli olduğunu vurguladı 
Hürsiad Başkanı İlker Hasırcı ise; “STK’ların birlik-
te hareket etme hedefi sosyal, kültürel ve ekonomik 
açıdan ülkemizi ve şehrimizi kalkındırmaktır bunun 
içinde şehrimiz için yapılan projelerde beraber olma-
mız gerekmektedir’’. dedi.

GAGİAD’DAN HÜRSİAD’A ZİYARET

Z
önetim Kuru-
lu Başkanımız 
Taner Özdurak, 
Müsiad’ın önem-
li bir sivil toplum 
kuruluşu olduğu-

nu şehrimize büyük katkıla-
rının olduğunu belirterek ye-
niden göreve seçilen Müsiad 
Başkanı Kurt Ali Kılçık’a ve 
yeni yönetim kuruluna başarı 
temennisinde bulundu.
Müsiad Başkanı Kurt Ali Kıl-
çık ise ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek 
Gaziantep’li iş adamları ola-
rak şehrimizin ve ülkemizin 
kalkınması için birlikteliğin 
önemli olduğunu vurgulaya-
rak, Gagiad’ın önemli bir der-
nek olduğunu ve şehrimiz için 
başarılı çalışmalarının olduğu-
nu belirtti. Görüşme,Türkiye 
ve Gaziantep ekonomisi hak-
kında değerlendirmeler ve fi-
kir alış verişiyle devam etti. 

Y

YöNETİM kuRuLuMuZ MÜSİAD GAZİANTEP bAŞkANI kuRT 
ALİ kILÇIk’A vE YöNETİM kuRuLuNA ZİYARETTE buLuNDu.

YÖNETİM KURULUMUZDAN 
MÜSİAD’A ZİYARET
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YöNETİM kuRuLu bAŞkANIMIZ vE YöNETİM kuRuLu ÜYELERİMİZ; TÜM 
SANAYİcİ vE İŞADAMLARI DERNEĞİ (TÜMSİAD) bAŞkANI cuMA ÇEkİcİ vE 

YöNETİM kuRuLu ÜYELERİNE HAYIRLI oLSuN ZİYARETİNDE buLuNDuLAR. 

şadaMları derneklerini temsil ettik-
lerini; Gaziantep için, ülkemiz için ça-
lıştıklarını vurgulayan Yönetim Kurulu 
Başkanımız Özdurak; bizler işadamla-
rından oluşan STK’ların temsilcileriyiz; 
ortak yönümüz aynı şehir aynı ülke için 

çalışmamızdır. Yeni döneminizi şahsım ve der-
neğim adına tebrik ederim.2012 yılını geride bı-
raktık 2013 yılının daha iyi olacağını 
düşünüyorum. 2013 yılında ülkemizin 
durumunun daha iyi olması için gerek 
şehrimizde gerekse ülkemizde, değiş-
mesi ve düzelmesi gereken bir takım 
unsurlar var bunların başında terör ge-
liyor. Teröre biran önce çözüm bulun-
ması gerekiyor. Öte yandan ülkemizin 
eğitim sorunu, eğitim sistemimizin kö-
kenine inilmesi gerekiyor.
Tümsiad Yönetim Kurulu Başka-
nı Cuma Çekici ise Gaziantep’teki 
STK’ların arasındaki ilişkilerin sami-
miyeti ve birliğinden bahsederek söz-

lerine şöyle devam etti;’’Bizler STK’lar arasında 
fikir alışverişi yapıyoruz,birbirimizden güç alıyo-
ruz. Gaziantep’teki STK’lar arasında bir birlikte-
lik var buda çok güzel bir şey. Çünkü şehrimiz ve 
ülkemiz için güçlü olmalıyız. Bende 2013 yılının 
iyi olacağını düşünüyorum. Ülkemizde yaşadığı-
mız birtakım sıkıntılar kalkar ise ülkemizin önü 
çok açıktır.’’dedi.

İ

GAGİAD’DAN TÜMSİAD’A 
HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
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GAZİANTEP MİLLETvEkİLİ NEjAT koÇER vE EŞİ fÜSuN koÇER EvİNİN kAPILARINI 
GENÇ ÇİZGİ’YE AÇTI. 2. DöNEM bAŞkANIMIZ oLAN NEjAT koÇER vE o DöNEMDE 

kADINLAR kuRuLu’MuZDA GöREv YAPAN EŞİ fÜSuN HANIM İLE HEM GEÇMİŞİ, HEM 
GÜNÜMÜZÜ koNuŞTuk.

Nejat Koçer Gaziantep Milletvekili Gagiad 2. Dönem  
Yönetim Kurulu Başkanı ve Eşi Füsun Koçer 

“BEN ŞEHRİNE SEVDALI 
BİR İNSANIM”

nejaT kOçer, siYaseTTen, 

OrTak akla, GazianTeP ile 

ilGili PrOjelerDen Ülke 

GÜnDeMine kaDar çOk 

ÖneMli Meselelerle ilGili 

GÖrÜşlerini Genç çizGi 

aracılığıYla açıklaDı.
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ejaT Koçer, GAGİAD’ın en 
önemli özelliği sevgi ve vefanın her 
zaman ön planda olmasını gösterir-
ken, eşi Füsun hanım “GAGİAD tıpkı 
bizim çocuğumuz gibi. 20 yıl önce 
kurduğumuz derneğe, bugün oğlumu-

zun  üye olmasının gururunu yaşıyoruz” dedi.

GAGİAD Başkanlığı, ardından GSO Başkanlığı 
ve içimizden yetişen birisi olarak, sizi milletvekili 
olarak görmek bizleri elbette mutlu ediyor. Peki 
Nejat Koçer için GAGİAD ne anlam ifade ediyor. 

Duygularınızı bizimle paylaşır mısınız?

GAGİAD bir işadamı için, bir girişimci için ha-
yata adım atmak demek. Gerek meslek yaşamı 
içerisinde, gerek toplum içerisinde kendini tanıt-
ması, özgüven sağlaması, arkadaşlıklar ve güzel 
dostluklar kazanması için önemli bir araçtır. Ve 
aynı zamanda, GAGİAD aslında bir okuldur. Ben 
GAGİAD’a, Gaziantep’in gençlerini, işadamları-
nı geleceğe hazırlayan bir okul olarak bakıyorum. 
Bir de GAGİAD benim çocuğum gibi. Çünkü 
1993 yılında yola çıkarken, bugünleri hayal ederek 
yola çıktık ve bugün 20 yaşındadır GAGİAD. Bir 
insan olarak kabul ederseniz Gagiad’ı bugün  20 
yaşında üniversiteye giden bir genç gibidir aslın-
da.Derneklerin ve kurumların yaşamında 10 yıllar, 
20 yıllar çok önemli gibi gözükmese de, kırum-
sallaşma adına bunlar çok önemli sürelerdir. Ku-
ruluştan itibaren bir 20 yıl geçirmiş olmak ve 20 
yılda dernegin kurumsal bir yapıda devam etmiş 
olması son derece gurur verici, iftihar verici bir 
olay benim için. 

“gagiad’da Sevgi ve veFa her 
zaMan Ön plandadır”

GAGİAD’ın bugün gelmiş olduğu noktayı nasıl 
görüyorsunuz?

GAGİAD, Gaziantep’te geleceğe imza atmak için 
yola çıktı. Bugün baktığınızda, genç işadamla-
rımızın, kişisel gelişimlerini öne çıkartma adına, 
GAGİAD’ın çok önemli olduğunu görürsünüz. Ga-
ziantep bir marka şehir ve bu doğrultuda GAGİAD 
bir marka dernek. Bunu iftiharla söylüyoruz. Ku-
rumsal yapısıyla, yaptıklarıyla, geriye doğru baktı-
ğınız zaman, orada başkanlık yapan insanların her 
zaman GAGİAD’ın arkasında olmasıyla, birlik 
ve beraberlik anlayışını şehre adapte etmesiyle ve 
üyeler arası işbirliği ve Gaziantep sevdasıyla GA-
GİAD kesinlikle bir marka dernektir. GAGİAD’da 
geçmişe saygı ve vefa çok ön plandadır. Bir diğer 
husus da istişare. Yani GAGİAD’ın temelinde 
“öncekiler-sonrakiler” diye bir anlayış yok. İstişa-
re var. “Nasıl daha iyi yapabilirizi” aramak var. Ve 
‘nasıl sevgiyle-saygıyla kucaklaşabilirizin’ arayı-
şı var. Bu çok önemli. Eğer kurumlar geçmişine 
sahip çıkamıyorsa, geleceğe gidemiyordur. Bugün 
hangi kuruma bakarsanız bakın, geçmişine sahip 
çıkamıyorsa, gelecek için bir plan yapamıyordur. 
Biz geleceğe imza atmak için yola çıkmıştık o yıl-
larda. Çok şükür bugün GAGİAD’ın gelmiş oldu-
ğu nokta, çok önemli bir nokta. Örnek gösterilen 
bir dernek. Kendi kulvarında, bana göre misyo-
nuyla, yaptıklarıyla kendisiyle yarışan bir dernek.
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“KlaSiK derneKçiliK 
anlaYışı içeriSinde 
olMadıK”

Başkanlık yaptığınız dönemde, ne 
gibi projelere imza attınız, ne gibi ça-
lışmalar gerçekleştirdiniz?

Ben Gagiad’ın 2. Dönem Yönetim 

Kurulu Başkanıyım. Adil Konukoglu 
başkandan görevi devraldıktan sonra, 
derneğin şu anda hizmet verdiği bina-
yı 1997 yılında, o dönemdeki Yöne-
tim Kurulumla birlikte seçtik. Oraya 
taşındık. Halen seçtiğimiz yer Dernek 
merkezi olarak kullanılıyor. Tabi ki bu 
benim için bir mutluluk. Demek ki, 
1997’den 2013 yılına geldiğimizde, 
bu yıllarda dernegin aktivitesine de-
vam edebilecegi bir mekan seçmişiz. 
İlk işimiz, GAGİAD’ı ISO 9000 Ka-
lite Belgesi’ne ulaştırmak olmuştu.O 
günkü şartlar içerisinde, dernek ye-
niydi ve üye sayımızda azdı. Biz kla-
sik faaliyetler düzenleyen bir dernek-
çilik anlayışı içerisinde hiçbir zaman 
olmadık. Farklılıkları ortaya çıkart-
maya, Gaziantep için düşünmeye, 
Gaziantep’in geleceğini konuşmaya, 
Gaziantep’in geleceğinde rol almaya 
ve fikir sunmak amacıyla yola çıkmış-
tık. Bugün de bunun devam ediyor 
olması sevindirici. Ben aslında uzun 
süre görev yapamadım. Aynı zaman-
da GSO Yönetim Kurulu üyesiydim. 

Başkanımız Kamil Şerbetçi’nin ani 
vefatından hemen sonra, yapılan se-
çimlerde Gaziantep Sanayi Odası’na 
başkan olarak seçildim. Dolayısıy-
la GAGİAD Başkanlığını erken bı-
rakmak zorunda kaldım. Daha uzun 
süre kalmayı ve görev yapmayı arzu 
ederdim ama hangi görevde olursam 
olayım, GAGİAD ile ilgimiz, alaka-
mız kesilmedi. Çünkü benim yanımda 
GAGİAD’ın yeri farklı. İnanıyorum 
ki, tüm üyelerin yanında da öyledir. 

FüSun Koçer “gagiad’ın 
haYaTıMdaKi Yeri hep aYrı 
olMuşTur”

Füsun hanım, tıpkı Nejat bey gibi 
GAGİAD’a siz de geçmişten günü-
müze çok önemli hizmetler verdiniz. 
GAGİAD’ı bir de sizin pencereniz-
den dinleyelim isterseniz?

Şunu hatırlatmakta yarar görüyo-
rum. GAGİAD kurulduğunda, hiçbir 
GİAD’ın, derneklerin bünyesinde Ka-

GazianTeP bir Marka şehir 
ve bu DOğrulTuDa GaGiaD 
bir Marka Dernek. bunu 
ifTiharla sÖYlÜYOruz. 

kuruMsal YaPısıYla, 
YaPTıklarıYla, GeriYe 

DOğru bakTığınız zaMan, 
OraDa başkanlık YaPan 
insanların her zaMan 

GaGiaD’ın arkasınDa 
OlMasıYla, birlik ve 

beraberlik anlaYışını 
şehre aDaPTe eTMesiYle 
ve ÜYeler arası işbirliği 
ve GazianTeP sevDasıYla 

GaGiaD kesinlikle bir 
Marka DernekTir.

GAGİAD ASLINDA bİR 
okuLDuR. bEN GAGİAD’A, 
GAZİANTEP’İN GENÇLERİNİ, 
İŞADAMLARINI GELEcEĞE 
HAZIRLAYAN bİR okuL 
oLARAk bAkIYoRuM. bİR DE 
GAGİAD bENİM ÇocuĞuM 
Gİbİ. ÇÜNkÜ 1993 
YILINDA YoLA ÇIkARkEN, 
buGÜNLERİ HAYAL EDEREk 
YoLA ÇIkTIk vE buGÜN 20 
YAŞINDADIR GAGİAD.
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ben Dernekçilik haYaTıMa 
Da GaGiaD ile başlaDığıM 

için benDeki Yeri her 
zaMan aPaYrıDır. O GÜnÜn 

şarTlarınDa DeneYiMleriMiz 
azDa Olsa ÖneMli 

faaliYeTlere iMza aTılDı.
aMa Tabi ki buGÜn Gençlere 
bakTığıMızDa, OnlarDa çOk 

Daha başarılılar. biziM 
O DÖneMDe alTYaPısını 

OluşTurDuğuMuz 
çalışMalara, her Gelen 

isiM kenDinDen bir şeYler 
kOYarak, çOk ÖneMli bir 

nOkTaYa GeTirDiler.

dınlarla ilgili bir oluşum yoktu. İlk ka-
dın Kurulu’nu kurmak, Gaziantep’in 
GAGİAD’ına nasip olmuştur. Bu 
bizim için çok gurur verici bir olay. 
Gaziantep bu alanda da bir önderlik 
yaptı ve diğer GİAD’lardan çok gü-
zel tepkiler aldık. Tabiki bizim çalış-
malarımız çok farklı idi. Şartlarımız 
çok farklıydı.Teknoloji bu kadar yo-
ğun olarak hayatımıza girmemişti ve 
elimizin altındaki imkanlar belliydi. 
Ama hepimizin bir gönül birlikteliği 
vardı. Ben dernekçilik hayatıma da 
GAGİAD ile başladığım için bende-
ki yeri her zaman apayrıdır. O günün 
şartlarında deneyimlerimiz azda olsa 
önemli faaliyetlere imza atıldı.Ama 
tabi ki bugün gençlere baktığımızda, 
onlarda çok daha başarılılar. Bizim o 
dönemde altyapısını oluşturduğumuz 
çalışmalara, her gelen isim kendin-
den bir şeyler koyarak, çok önemli bir 
noktaya getirdiler. Gençler gerek aka-
demik, gerek imkan olarak çok daha 
farklı ve donanımlılar. Bu nedenle 

GAGİAD’ın geleceğini çok sağlam 
görüyorum. Daha da güzel olacağına 
inanıyorum. Düşünün 20 yıl geçti. Bir 
bebekken, bugün bir üniversite çocu-
ğu haline geldi.

“Ben şehrine aşıK, şehrine 
Sevdalı Bir inSanıM”

Nejat bey, siyaseti tercih etme sebep-
leriniz nelerdi?

Ben insana hizmete gönül vermiş bir 
insanım. Ben GAGİAD Başkanıyken 
de, GSO Başkanıyken de, TOBB Yö-
netiminde iken de, şimdi siyaset ya-
parkende  hep şehrime hizmet etmeyi 
ilke edinmiş, bunun için çaba göster-
miş, bir anlamda şehrine aşık, şehrine 
sevdalı bir insanım. Benim siyasete 
girerken 3 ana nedenim vardı.  Biri-
si, bugüne kadar görev aldığım Sivil 
Toplum kuruluşları, Sanayi Odası 
Tobb’da elde ettiğim tecrübeyi siyaset 
alanında Gaziantep adına kullanmak, 

ikincisi ise Türkiye sınırlarını aşarak 
artık bir dünya lideri olmuş Sayın 
Başbakanımızla siyaset yapma arzusu 
ve isteğiydi. Üçüncüsü ise, ilk defa 
halkın oylarıyla seçilecek bir anayasa 
çalışmasının içinde bulunmak var-
dı.Anayasa çok önemli bir şey, hava 
kadar, nefes kadar yaşamımızı etki-
leyen, her bireyin kişisel hak ve öz-
gürlüklerini daraltan veya genişleten 
bir toplumsal mutabakat. Böyle bir 
dönemde siyasetin içerisinde, mec-
lisin içerisinde var olmak, bunda bir 
tuğlam, bir tuzum olsun istedim. Siya-
sete isteyerek ve arzu ederek girdim. 
Şehrimin insanlarına ve ülkeme fay-
dalı olmak için girdim. Ve siyasete bir 
proje bazında bakarak girdim. İlk za-
manlar kendimi öğrenci gibi gördüm. 
Sürekli öğrenmeye çalıştım. İkinci 
yıldan sonra şimdi daha farklı bir or-
tam içerisindeyim.Ve yavaş yavaş si-
yaset yapmanın ötesinde artık çözüm 
sunma proje yapma ve takip noktasın-
da cok daha farklı bir süreçdeyim..
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SiYaSeTi deĞerler üzerinden 
YapMaK gereKir…

Peki sevdiniz mi siyaseti, bir de sizi en çok ne-
ler mutlu ediyor siyasette?

Her gün çeşitli dilek ve temenniler geliyor. 
Twitter yoluyla, mail yoluyla, telefonla ve ki-
şisel ziyaretlerle.  Bunların arasında, beni en 
çok mutlu eden şey Şehir adına bir şey isteyen, 
proje getirenler. Ve bende şehir adına bu proje-
lere katkı koyabildiğim gün, dünyanın en mutlu 
insanı oluyorum. Hepimiz bu dünyadan göçüp 
gideceğiz, önemli olan iz bırakmak, faydalı iş 
yapabilmektir. Ben ne kadar çok faydalı iş ya-

pabilirsem, o kadar da mutluyum. Siyaset geniş 
bir alan ve bu alanda sizden çok fazla şeyler 
bekleniyor. Bir milletvekilinin yapabilecekleri 
şeyler var, yapamayacakları şeyler var. Kaldı 
ki Ak Parti hükümetleri döneminde, geçmiş 
yıllardaki alışkanlıklarda bırakılmış durumda.
Yani tayinle uğraşan, hastayla uğraşan millet-
vekili profilinden, insan yaşamına katkı ko-
yacak, insanların refahı için yasa çıkartan çok 
daha ciddi bir profil ortaya çıkmıştır.Bu da çok 
önem arz ediyor. Bir diğer hususda, siyaseti de-
ğerler üzerinden yapmak gerekiyor. Bu benim 
kendi felsefem, kendi düşüncem. Eğer değer-
leriniz yoksa, iyi bir siyasetçi olma yolunda 
yürüyemiyorsunuz. Hamasetle siyaset yapma-
ya kalkarsanız kısa zamanda çok sevilip, çok 
fazla alkış alabilirsiniz ama değerler üzerinden 
siyaset yaparsanız  biraz uzun bir yolculuk ola-
bilir ama çok daha sağlam, çok daha faydalı bir 
sonuç ortaya çıkar diye düşünüyorum. 

FüSun Koçer “nejaT BeY, 
gazianTep’Te daha Fazla zaMan 
geçiriYor”

Füsun hanım, siz Nejat beyin bu yoğun 
tempo içerisinde çalışmasını nasıl değerlendi-
riyorsunuz, şikayetçimisiniz bu durumdan?

Nejat bey Gaziantep için sürekli bir şeyler dü-
şünen, sürekli Gaziantep’e hizmet veren bir 
insan. Nejat bey, Gaziantep için, şehrine ve 
ülkesine katkı adına çok önemli işler yapıyor. 

bEN bu ŞEHRİN SoRuNLARINA 
HAkİM oLMAYI vE ARAŞTIRMAYI 
PRojE ÜRETMEYİ SEvEN bİR 
İNSANIM. 13 YIL SANAYİ oDASI 
bAŞkANLIĞI YAPTIM AMA SADEcE 
SANAYİ oDASI bAŞkANLIĞI 
YAPMAkLA YETİNMEDİM.  bu 
ŞEHRİN GöÇÜYLE, SoSYAL 
oLAYLARIYLA, bu ŞEHRİN 
GEcEkoNDuSuNDAN, oRGANİZE 
SANAYİ böLGESİ’NE kADAR HER 
ŞEYİ DERT EDİNMİŞ, TÜM vERİLERİ, 
RAkAMLARI HER AY öNÜNE 
koYARAk RöNTGENİNİ ÇEkEN vE 
İLGİLİLERE SuNAN bİR ANLAYIŞTA 
oLDuM HEP.vE bu ALIŞkANLIĞIM 
ŞİMDİ YİNE DEvAM EDİYoR.



Asla şikayetçi değilim. TOBB Yönetimi’nde de 
yer aldığı için sürekli Gaziantep-Ankara arasında 
gidiş gelişleri oluyordu. O dönemde de haftanın 
2-3 günü şehir dışı seyahatları yapmasından dola-
yı, milletvekili seçilmesinden sonra da, bu tempo-
ya alışmakta zorluk yaşamadık. Hatta bence, vekil-
lik döneminde Nejat bey daha düzenli oldu. Çünkü 
Nejat bey, hafta sonlarını da içine alarak haftanın 
3-4 günü kendi şehrinde geçirmeye çok özen gös-
teriyor.ben bu durumdan yakınmam aksine her za-
man Nejat beyin destekçisiyim şehrine ve ülkesine 
hizmet etme arzusundan dolayı ben ve cocuklarım 
gurur duyuyoruz. 

“zorluKlar YaşaYaraK Bugünlere 
geldiK”

Sizi çok mutlu eden, ya da çok zorlandığınız an-
larla ilgili unutamadığınız bir anınız var mı?

Aslında bayan olarak ilk başlarda birçok konuda 
zorluklar yaşıyorduk.Biz büyük bir heyecanla bu 
derneği kurduk. İlk toplantımız Tuğcan Hotelde 
ekonomiyle alakalıydı.Tabi o dönem Gaziantep’te 

Kadınlar için ekonomi çok yeni bir olaydı. Nejat 
beyin söylediği gibi biz bir yardım derneği, yada 
pasta yapıp satan bir dernek değiliz. Özellikle 
sanayici ve işadamı eşlerimizi gerek ekonomik 
alanda, gerekse sosyal alanda her türlü bilgilen-
dirmeyi görev kabul etmiştik. Önceleri çok farklı 
geldi herkese. İlk toplantımıza herkes çekinerek 
geldi. Biz heyecanla her türlü organizasyonumu-
zu yaptık. Fakat katılıma gelince, inanın Yönetim 
Kurulumuz ve konuşmacı hocamız ile 10 kişiydik. 
İlk üzüldüğüm nokta buydu. Ama tabiki bu bir ilk 
adımdı. Biz yine yılmadık. Mücadele ettik. Şu anki 
geldiğimiz nokta gerçekten çok güzel. Derneğimiz 
kurumsallaşmış bir şekilde yürüyor. Eşlere bakıyo-
rum, onlar da çok bilinçli. GAGİAD bir işadamı 
derneği olduğuna göre, eşlerinin de onların yanın-
da her türlü bilgi, birikim ve donanıma sahip olma-
sını destekliyorum. 
(Nejat bey araya giriyor)… Tabiki Füsun hanımın 
ayrı bir özelliği daha var. İlk Gold Üye çocuğunu, 

GAGİAD’a üye yapmış oldu, anne olarak. Bende 
baba olarak yaşadım bu duyguyu. Biliyorsunuz, 
Cihan geçtiğimiz günlerde GAGİAD üyesi oldu. 
Tabi ki biz 20 yıl önce derneği kurarken, bugünleri 
hayal etmiştik ama kendi kurduğumuz, hatta baş-
kanlık yaptığımız dernekte, kendi çocuğumuzun o 
derneğin üyesi olması da çok gurur verici bir olay. 
GAGİAD da bizim bir çocuğumuz ve kendi çocuk-
larımızla beraber büyüttük bu derneği…

“BüTün BaKanlıKların gazianTep 
ile ilgili projeSi var”

Nejat bey, kentimizi ilgilendiren yeni projeler var 
mı, bizi aydınlatırmısınız?

Ak Parti hükümetinde ve bizde proje bitmez. As-
lında her bakanlığın Gaziantep ile ilgili bir çok 
projesi var. Şu anlayış kırılmaya başladı artık  “İşte 
Gaziantep kendine yeten bir şehir. Siz zaten her 
şeyi yapıyorsunuz. Bizim size yardım etmemize 
gerek yok” Bu anlayış, artık kırıldı. Aslında iyi 
anlatmak gerekiyor. Siz şehir olarak kendinizi iyi 
anlatabiliyorsanız, şehrin geleceğini, doğru ma-

saya koyabiliyorsanız, bunun neticelerini alabili-
yorsunuz. Bütün bakanlıkların Gaziantep’e bakış 
açıları artık değişti. Çünkü Gaziantep bu kadar yo-
ğun göç almasına rağmen ortak yaşam kültüründe, 
bu kadar teşviklerden şikayetçi olmasına rağmen 
yatırımlarda ve ihracatta Türkiye’de parmakla gös-
terilen bir şehir oldu. Şimdi bunu anlattığınız za-
man “Ya siz iyi yerdesiniz, sizin ihtiyacınız yok” 
denebiliyor. Ama bunun yanına eksiklikleri, sıkın-
tıları doğru ortaya koyduğunuz zaman şu ortaya 
çıkıyor. Evet, Gaziantep’te 2’yi 4 yapmak, 4’ü 8 
yapmak daha kolay. Çünkü biz birçok şehirde şunu 
yapamıyoruz.. Girişimcinin, sanayicinin olmadığı 
şehirde, sanayi yaratmaya çalışıyoruz. Ama hiçbir 
işe yaramıyor. Çünkü orada girişimci yok, sanayi 
yok. Dolayısıyla Gaziantep’te bunun altyapısı ol-
duğu için, bu çok kolay. Tüm bakanlıklarımızın 
barajlardan tutun, yollarımıza, altyapısından sağ-
lıkla egitimle ilgili projelere hepsinin çok önem-
li projeleri var.Eksikler hızla gideriliyor. Şu anda 

siYaseTe isTeYerek ve arzu eDerek GirDiM. şehriMin insanlarına 
ve ÜlkeMe faYDalı OlMak için GirDiM. ve siYaseTe bir PrOje bazınDa 
bakarak GirDiM. ilk zaManlar kenDiMi Öğrenci Gibi GÖrDÜM. sÜrekli 
ÖğrenMeYe çalışTıM. ikinci YılDan sOnra şiMDi Daha farklı bir 
OrTaM içerisinDeYiM.ve Yavaş Yavaş siYaseT YaPManın ÖTesinDe arTık 
çÖzÜM sunMa PrOje YaPMa ve TakiP nOkTasınDa cOk Daha farklı bir 
sÜreçDeYiM..
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Türkiye’de en az öğretmen açığı olan 
il Gaziantep’tir. En hızlı derslik ya-
pılan il yine Gaziantep’tir. İnanılmaz 
bir seferberlik var. 2014 yılı başından 
itibaren Gaziantep’te derslik başına 
düşen öğrenci sayısı 25-30 sevitesine 
inecek. Fiziki koşular sorun olma-
yacak. Geriye kalan mesleki eğitim-
ler, performans artırıcı toplantılar ve 
Milli Eğitim Bakanlığı’nın yapaca-
ğı çalışmalar. Mayıs ayı içerisinde 

Gaziantep’te çok önemli bir toplan-
tıda masaya yatırıldı. Bakanımız-
la Ankara’da yaptığımız toplantıyı 
Gaziantep’te tekrarladık. Bundan son-
ra sürekli daha iyiye giden bir süreç 
olacak. Sağlıkla ilgili yeni yatırımlar 
geliyor, stadyumla ilgili süreç devam 
ediyor. Gaziantep’in ihtiyacı olan her 
konuda tüm milletvekilleri ile ortakla-
şa çalışmalarımızı yapıyoruz.  

“Bu şehri her aY Yeniden 
oKuYoruM”

Çalışma programınızı neye göre 
planlıyorsunuz, Gaziantep’in önce-
likli sorunlarını nasıl belirliyorsu-
nuz? 
 
Ben bu Şehrin sorunlarına hakim ol-
mayı ve araştırmayı proje üretmeyi 
seven bir insanım. 13 yıl Sanayi Odası 
başkanlığı yaptım ama sadece Sanayi 
Odası Başkanlığı yapmakla yetinme-
dim.  Bu şehrin göçüyle, sosyal olay-
larıyla, bu şehrin gecekondusundan, 
Organize Sanayi Bölgesi’ne kadar her 
şeyi dert edinmiş, tüm verileri, rakam-
ları her ay önüne koyarak röntgenini 

ben her zaMan OrTak aklı savunan bir insan OlDuM. 
OrTak aklın içerisinDe Yer alDıM ve OrTak aklı Des-
TekleDiM. neYDi OrTak Peki? OrTak akıl farklı DÜ-
şÜnen insanların bir araYa GeliP, kOnuşarak, an-
laşarak, şehrin MenfaaTleri DOğrulTusunDa Tek 
bir OrTak akıl ÜzerinDe buluşMalarıYDı. bunu hala 
çOk ÖneMsiYOruM. bunu GazianTeP’in GeleceğinDe 
OrTak aMaç eDinMesi GerekTiğini DÜşÜnÜYOruM. 
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çeken ve ilgililere sunan bir anlayışta oldum hep.
Ve bu alışkanlığım şimdi yine devam ediyor. Her ay 
şehri okuyorum. Şehrin performansını gözlemliyo-
rum. Bu şehri iyi anlamak, karakteristik özellikle-
rini çok iyi bilmek lazım. Ben bu şehirde dogmuş 
ve sokaklarında büyümüş bir insanım. Milletvekili 
seçildiğim günden bu yana istisnasız her hafta sonu 
kendi şehrimdeyim. Haftanın 3 günü yasama gö-
revimi yerine getiriyorum. Haftanın 4 günü seçim 
bölgemde insanlarla beraberim. Düğünlerdeyim, 
toplantılardayım, mahallelerde fakir evlerindeyim. 
Vatandaslarımızın iyi ve kötü gününde yanında ve   
Sosyal olayların içerisindeyim. Bütün bunlardan şu 
sonuç ortaya çıkıyor. Gitmediğiniz hiçbir yer sizin 
değildir. Ama gittiğiniz her yerde insanlardan al-
dığınız bilgiler, sizin yeniden Ankara’ya döndüğü-
nüzde çalışma alanınızı belirliyor sehire hizmetinizi 
artırıyor. 

Hayat Köyü Projesi’nin Gaziantep için çok önem-
li olduğunu belirtiyorsunuz ve çok yakından takip 
ediyorsunuz. O projede son durum nedir?

Evet. Aile ve Sosyal Politikalar Bakanlığı’mızın bir 
projesi. Tüm sosyal kurumları bu köy içerisinde bir 
araya getiriyoruz. Çocuk Esirgeme Kurumu, Yaşlı-
lar, Huzurevi ve sosyal rehabilitasyon gereken va-
tandaşlarımızı içine alan büyük bir kompleks. 2014 
yılı başında ihaleye çıkacak, Türkiye’de örnek bir 
proje olacak. Ayrı ayrı dağınık binalarda hizmet ve-
ren bu kurumlar, tek birim altında hizmet verecek.

“MarKa ve inovaSYon KeliMeleri 
BiziMle ÖzdeşleşTi”

Marka Şehir ve İnovasyon denildiğinde akla siz 
geliyorsunuz, neden acaba?

Sanayi Odası başkanlığı dönemimde sayısız proje-
yi  uygulamaya geçirdik Neydi bu projeler, Marka 
Şehir Projesi. Gaziantep’in markalaşma sürecinde, 
aslında sanayinin markalaşmasını sağlayan bir pro-
jeydi ama şehri toptan markalaştırdı. Bu çok gurur 

verici bir şey. Ardından İnovasyon Vadisi Projesini 
başlattık. Aslında İnovasyon kelimesinin Gaziantep 
için ne anlam ifade ettiğini yenilikçi anlayışın şe-
hire saglayacagı vizyonu ortaya koymaya çalıştık. 
Bugün baktığınızda Marka, İnovasyon kelimeleri 
bizimle özdeşleşmiş durumda. Çarşıda, pazarda 
dolaşırken bizi tanıyan insanların, bu konuda tevec-
cühlerini duyduğum zaman çok mutlu oluyorum. 
Vatandaş bir ürün gösteriyor “Bakın bu İnovasyon” 
diyor. Demek ki o insanın kafasında İnovasyon kav-
ramışı geliştirmişiz, adapte etmişiz. Bu çok önemli 
bir şey. Çünkü değişen dünya üzerinde bilginin ve 
teknolojinin hızı çok yüksek. Dünyadaki bilgi 4 
yılda bir kendini ikiye katlıyor. Bu anlamda yeni 
şeyler söylemek zorundayız, başka şansımız yok. 
Tüm bunların dışında bana bir siyasetçi olarak, 
Gaziantep’ten hatta Türkiye’den hangi proje gelir-
se ben bunun takipçisi olurum. Oluyorum, bundan 
sonra da olacağım. 

“orTaK aKıl Bir STaTüKo deĞil”

Ortak Akıl bu kent için neden gerekli?

Ben her zaman ortak aklı savunan bir insan oldum. 
Ortak aklın içerisinde yer aldım ve ortak aklı des-
tekledim. Neydi ortak peki? Ortak Akıl farklı düşü-
nen insanların bir araya gelip, konuşarak, anlaşarak, 
şehrin menfaatleri doğrultusunda tek bir ortak akıl 
üzerinde buluşmalarıydı. Bunu hala çok önemsi-
yorum. Bunu Gaziantep’in geleceğinde ortak amaç 
edinmesi gerektiğini düşünüyorum. Birlik ve bera-
berlik açısından ortak aklı her zaman savunmuşum-
dur. Bugünden sonra da savunmaya devam edece-
ğim. 

“Bunları Tarihe noT düşMeK adına 
SÖYlüYoruM”

Gaziantep sizin için ne anlam ifade ediyor?

Ben şehirleri insana benzetirim. Herkesin farklı 
bir karakteri ve farklı metabolizması olduğu gibi, 

bİZ SIĞINAN İNSANLARA kucAk AÇMAk ZoRuNDAYIZ. oNLAR bİZE TANRI MİSAfİRİDİR. 
cENAb-I ALLAH kİMSEYİ MÜLTEcİ ETMESİN. bİR ÜLkE kENDİ vATANDAŞLARINI 
HER NE oLuRSA oLSuN, DİN, MEZHEP YADA DİĞER bAŞkA AYRIMLAR YAPARAk 
kATLETMEZ. buGÜNE kADAR bİNLERcE İNSAN MEŞRu DEvLET TARAfINDAN 
kATLEDİLDİ. GuRuRLA SöYLÜYoRuM, TÜRkİYE cuMHuRİYETİ TARİHİNDEN GELEN 
MİSYoNuYLA DÜNYANIN NERESİNDE NE oLMuŞSA, GEREk MÜSLÜMANLARA, 
GEREk TÜRk kökENLİ vATANDAŞLARIMIZA, GEREkSE TÜM İNSANLARIN YARDIMINA 
koŞMuŞ, HER TÜRLÜ SIkINTIDA kENDİNİ öNE ATMIŞ bİR ÜLkEDİR. bu ANLAMDA 
bİZİM GERİ DuRMAMIZ ASLA MÜMkÜN DEĞİLDİ. 



herkesin farklı bir karakTeri ve farklı MeTabOlizMası OlDuğu Gibi, 
GazianTeP’i De Diğer şehirlerDen aYıran bir karakTeri ve MeTabO-
lizMası OlDuğunu DÜşÜnen bir insanıM ben. 
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Gaziantep’i de diğer şehirlerden ayı-
ran bir karakteri ve metabolizması 
olduğunu düşünen bir insanım ben. 
Örneğin bazı şeyleri Gaziantep’te 
konuşamazsınız, yada bazı şeyler 
Gaziantep’in bünyesine ağır gelir ve 
kaldıramayacağı şeyler vardır. Ben 
bunu yöneticilik yaptığım bütün ku-
rumlarda iyi gördüm ve şimdi mil-
letvekili olarak ta bunu görüyorum. 
Gaziantep başarmaya meyilli bir şe-
hir. Gaziantep kendi başarılarına ayna 
tutulmasını çok sever. Ve yeniden 
başarı için motive olur. Kendi başarı-
larını başkalarından duyduğunda bir 
kez daha başarır. Yeniden yola çıkar 
ve yeniden başarır. Gaziantep’in milli 
duyguları çok yüksektir. Manevi de-
ğerler üzerinde hiç kimse oynayamaz. 
Böyle bir şehir. Milli mücadeleden 
gelen bir yönü var. Bütün bunlara ben 
görev yaptığım her yerde tercüman 
olmaya çalıştım. Şehrin ortak değer-
leri üzerinde, bu değerleri daha da 
sağlamlaştıracak, bu karakteri daha 
da olgun hale getirecek çalışmaların 
içerisinde oldum her zaman.Ve ben 
buradan, bundan sonra da tarihe not 
düşmek adına şunları söylemek isti-
yorum. Bu şehrin karakteristik yapısı 
her geçen gün daha da olgunlaşmalı. 

Şehrin, Türkiye ölçeğinde, dünya öl-
çeğinde, küresel ölçekte değerinin 
daha da yükselmesi gerekiyor. Şe-
hirde Görev alacak bütün arkadaşla-
rın, başta GAGİAD olmak üzere, şu 
anki Yönetim Kurulu’nun, Kadınlar 
Kurulu’nun ve bundan sonra görev 
alacak bütün GAGİAD üyesi arkadaş-
larımızın bunu mutlaka hafızalarında 
tutmasını istiyorum. Bugün bizler va-
rız, yarın olmayız. Bu bir bayrak yarı-
şıdır ama Gaziantep herhangi bir şehir 
değil. Ne her lafı kaldırabilir, ne her 
olayı kaldırır. Bu şehir kendi kendiy-
le yarışan bir şehir. İşte GAGİAD’da 
vizyonunu buna göre yapmalı. Bugü-
ne kadar böyle yaptı, bundan sonra da 
böyle yapması gerek diye düşünüyo-
rum. 

“allah KiMSeYi MülTeCi 
duruMuna düşürMeSin”

Nejat bey, komşu ülkemiz Suriye’de 
kanayan bir yara var. Siz nasıl değer-
lendiriyorsunuz Suriye meselesini, 
nasıl bakıyorsunuz olaya?

Hiçbir insan evini, topraklarını, işini, 
gücünü bırakıp, çocuklarının elinden 
tutup, gelipte Toplama Kampları’nda 

yaşamaz. Nasıl bir sıkıntı ve can kor-
kusu var ki, onlar bizim ülkemize 
sığındı. Biz sığınan insanlara kucak 
açmak zorundayız. Onlar bize Tan-
rı Misafiridir. Cenab-ı Allah kimseyi 
mülteci etmesin. Bir ülke kendi va-
tandaşlarını her ne olursa olsun, din, 
mezhep yada diğer başka ayrımlar 
yaparak katletmez. Bugüne kadar 
binlerce insan meşru devlet tarafın-
dan katledildi. Gururla söylüyorum, 
Türkiye Cumhuriyeti tarihinden gelen 
misyonuyla dünyanın neresinde ne 
olmuşsa, gerek Müslümanlara, gerek 
Türk kökenli vatandaşlarımıza, ge-
rekse tüm insanların yardımına koş-
muş, her türlü sıkıntıda kendini öne 
atmış bir ülkedir. Bu anlamda bizim 
geri durmamız asla mümkün değildi. 
Farklı düşüncelere asla katılmıyorum. 
“Bizim huzurumuz niye bozuldu” 
diyenlere asla katılmıyorum. Düşü-
nün apartmandaki komşu dairenizde 
kıyamet koparken, siz perdelerinizi, 
gözünüzü kapatıp ne olup-bittiğine 
duyarsız kalamazsınız. Hiçbir şey 
yapmasanız da kapıyı çalar “komşu 
hayırdır, ne oluyor” dersiniz. Bu an-
lamda Türkiye’de üzerine düşeni yap-
maktadır.  
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DİLEK KALEOĞLU
GAGİAD ÜYESİ

bİR İŞLETME, fAALİYET ALANI NE oLuRSA oLSuN SERbEST 
REkAbET REkAbET ŞARTLARININ AĞIRLIkLI oLARAk HİSSEDİL-
DİĞİ GÜNÜMÜZ koŞuLLARINDA kuRuMSAL YöNETİM ANLAYI-
ŞININ bENİMSENDİĞİ YöNETİM kuRuLLARINcA YöNETİLMEk 
MEcbuRİYETİNDE. 

STRATEjİk kARAR 
ÜRETEN YöNETİM 

kuRuLLARININ 
İŞLEvLERİNİ YERİ-
NE GETİREbİLMESİ 
İÇİN YöNETİM ku-
RuLu bAŞkANINA 

bÜYÜk SoRuMLu-
LukLAR DÜŞMEk-
TE. YöNETİM ku-

RuLu bAŞkANINA 
DÜŞEN EN bÜYÜk 
vE kRİTİk GöREv, 
YöNETİM kuRu-

LuNDA oLMAZSA 
oLMAZ bİR uN-

SuRu, kuRuL İÇİ 
“GÜVEN” oRTAMI-

NI YARATMAkTIR.

YENİ NESİL YÖNETİM 
KURULLARI

ÖneTiM Kurulları 
şirketlerin uzun ve kısa va-
deli hedeflerinin, bu hedef-
lere ulaşmak için geliştiril-
mesi gereken stratejilerin 
ve belirlenen stratejilerin 

uygulanmasına ilişkin denetimin ya-
pıldığı karar üreten fabrikalar olarak 
düşünüldüğünde, şirket yönetiminin bel 
kemiğini oluşturmakta.   
SpK tarafından yayınlanan ve yürürlü-
ğe konulan Kurumsal Yönetim İlkeleri, 
yönetim kurulu üyelerinin üçte birinin 
bağımsız yönetim kurulu üyelerinden 
oluşması zorunluluğu konusunu da be-
raberinde gündeme getirdi. Bağımsız 
yönetim kurulu üyesi sayısının kurulda 
yeterli sayıda bulunması, şüphesiz bir 
şirkette kurumsal yönetim ilkelerinin 
doğru ve tarafsız uygulanabilmesi için 
önkoşuldur. Yeni TTK’nın bağımsız 
yönetim kurulu üyelerine vermiş ol-
duğu geniş sorumluluk ve yetkilerden 
ötürü, şirket sahipleri yönetim kurulu 
için atayacakları bağımsız yönetim ku-
rulu üyelerini, kendilerine hiç olmadığı 
kadar bağımlı çalışabilecek kişiler ara-
sından seçmek zorunda kaldılar. Ba-
ğımsızlıklarını yazılı bir şekilde YK’ya 
sunmak zorunda oldukları gibi, bağım-
sızlıklarını yitirdiklerinde de görevden 
istifalarını yönetim kuruluna beyan 
etmek zorunda olan bağımsız yönetim 
kurulu üyelerinin, şirket pay sahipleri-
nin çıkarlarının korunmasında rolleri 

tabiî ki büyük. Ancak bağımsız yönetim 
kurulu üyelerinin, şirket sahiplerine ba-
ğımlı kişiler arasından seçilmesi duru-
munda, bunun ne kadar başarılabileceği 
tartışmalara açık bir konu. Dolayısıyla 
şirketlerin kurumsal yönetim ilkelerini 
benimseyerek şirket kültürlerine yer-
leştirebilmesi ve geleceğe taşınabilmesi 
için; yönetim kurulu başkan ve üyeleri, 
bağımlı ve bağımsız üye olarak kurula 
katıldıktan sonra kimliklerinin bu yönü-
nü düşünmeksizin; şirketin bütünün ve 
paydaşlarının çıkarlarını korumak adı-
na sadece ve sadece kendi vicdanlarına 
bağlı kalarak çalışmalılar. Öte yandan 
bu yasal ve vicdani sorumluluğu yerine 
getirirken, “acaba ben kimin temsilci-
siydim?” fikri şirket çıkarlarına paralel 
doğrultuda kararlar alınmasına engel 
olacak ve objektif çalışmayı başarama-
yan yönetim kurularının yanlış strateji-
ler uygulamasına sebep olacaktır.
Stratejik karar üreten yönetim kurul-
larının işlevlerini yerine getirebilmesi 
için yönetim kurulu başkanına büyük 
sorumluluklar düşmekte. Yönetim ku-
rulu başkanına düşen en büyük ve kri-
tik görev, yönetim kurulunda olmazsa 
olmaz bir unsuru, kurul içi “güven” 
ortamını yaratmaktır. Şirket siyasetinin 
ve şirketin geleceği için hayati önem 
taşıyan yönetim kurulu kararlarının, 
şirket ortaklar arasındaki siyasetten et-
kilenmemesi için kurul içinde güven 
ortamının oluşturulması gerekmekte. 

Y
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Güven ortamının yaratıldığı kurul 
ortamında, YK üyeleri sundukları gö-
rüşlerinden dolayı ileride zarar görme 
kaygısı taşımayarak; açık, adil, doğru 
ve şeffaf bir şekilde görüşlerini payla-
şabilmeliler.

“CheCK-lıST”

Yönetim kurulu başkanına düşen bir 
diğer önemli nokta YK toplantıların-
da toplantının amacına ulaştığından 
emin olmak ve bunun için toplantılar-
da kullanabileceği bir check-list oluş-
turmak. YK başkanının geliştireceği 
bu check-list, YK toplantılarına da bir 
disiplin getirecektir. Yapılan araştır-
malar YK toplantılarında tartışılacak 
konuların görüşülmesi sırasında izle-
necek yol haritasının oluşturulması, 
yönetim kurulunun alacağı kararlarda 
%30 hata yapma oranının azalttığını 
gösteriyor. Bu check-list, karar verme 
aşamasının öncesinden başlayarak ve 

karar verme aşamasında YK’ nun göz 
önünde bulundurması gereken nokta-
lara dikkat çekmeli. YK gündem mad-
desi olarak tartışılacak olan konunun 
karar meclisi gerçekten yönetim ku-
rulu mu? YK değilse kim? Konuyla 
ilgili alternatifler neler? Her alternatif 
adil bir şekilde değerlendirilerek yete-
rince tartışıldı mı? Gündem maddesi 
olarak konuyu YK’ya taşıyan sorumlu 
bölüm kim? Öneriyi yapan bölümle-
rin beklenti ve çıkarları neler? gibi 
sorularının her birine verilen cevap-
lar üzerinde durmalı ve konunun her 
açıdan uygun meclise taşındığından 
emin olmalıdır. 

“STraTejiK Karar üreTen 
FaBriKalar olaraK YÖne-
TiM Kurulları”

Stratejik karar üreten fabrikalar ola-
rak yönetim kurullarının, fabrikada 
çıkan ürün ve hizmetlerin kalite kont-

rol departmanları tarafından kontrol 
edilmesi gibi, YK’ nında ürünü olan 
kararların da bir komite tarafından 
kontrol edilmesi gerekmekte. Karar 
verdikten sonra, yönetim kurulu ka-
rarlarının denetlenmesi için de izlene-
cek yol haritasının oluşturulması YK 
kararlarının objektif bir şekilde değer-
lendirilmesi açısından oldukça önem 
taşıyor. Bu denetim geçmişte alınmış 
önemli kararlar üzerinden geçilerek, 
YK içerisinde oluşturulacak bir komi-
te tarafından yapılabilir. Karar alınır-
ken yapılan değerlendirme ve varsa-
yımlar neler? O günün koşullarındaki 
alternatifler neler? Önceden hesap-
lanmış beklenilen ve beklenmeyen 
sonuçlar ve etkileri neler? gibi soru-
lara verilen cevaplarla YK tarafından 
alınmış olan kararlar için “yerindelik 
analizi” yapılması YK’nın kendi per-
formansını değerlendirebilmesi açı-
sından oldukça önem taşıyor.
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ÜNLÜ GAZETEcİ HEMŞEHRİMİZ  MEHMET bARLAS İLE “GAZİANTEP koNuLu” 
kEYİfLİ bİR RöPoRTAj GERÇEkLEŞTİRDİk. GAZİANTEP’TEN koPAMADIĞINI, 

MEMLEkETİNİ İSTANbuL’DA DoLu DoLu YAŞADIĞINI SöYLEYEN bARLAS, 
GAZİANTEP İŞ DÜNYASINDAN ANTEP MuTfAĞI’NA, EvLİLİĞİNDEN, GAZİANTEP İLE 

İLGİLİ ANILARINA kADAR HER SoRuMuZA İÇTENLİkLE YANIT vERDİ.

bARLAS 
“GAZİANTEP’İN 

bİNLERcE YILLIk 
TARİHİ İÇİNDE 
GAGİAD’IN 20 
YILI, TAbİİ kİ 

bİR NokTA Gİbİ. 
AMA MoDERNİTE 

ZAMANIN 
HIZLANMASIDIR 

DA. SoN 20 
YILDA YAŞANILAN 
YoĞuN DEĞİŞİM, 

buNuN 
kANITIDIR. 

GAZİANTEP’İN 
GENÇ İŞ 

ADAMLARI, 
GEÇMİŞTE 
100 YILDA 

YAPILANLARI 
bİRkAÇ YILA 
SIĞDIRMAk 

DuRuMuNDALAR 
ŞİMDİ. ALLAH 

oNLARA 
koLAYLIk 
vERSİN.”

aziantepli duayen bir ga-
zeteci olarak, İstanbul’dan 
nasıl bir Gaziantep fotoğrafı 
gözüküyor, anlatır mısınız?

Çalışmayı olduğu kadar eğ-
lenmeyi ve gülmeyi bilen insanların kenti 
olarak, mutfağı, sanayi üretimi, fıstığı, bak-
lavası ve “gazi”liği ile biliniyor Gazian-
tep. Gelişen, büyüyen Türkiye’nin simge 
kentlerinden biri…

aMCaM dr.MeCiT BarlaS’ın 
SohBeTlerini hiç unuTaMaM

Gaziantep ile ilgili hatıralarınızdan birisi-
ni bizimle paylaşır mısınız?

1960’ların Maarif Kahvesi’nde büyük am-
cam Dr. Mecit Barlas’ın arkadaşları ile 
sohbetlerini hiç unutmam. Aynı dönemin 
sıcak yaz günlerinde çocukların havuz 
başındaki “Sulaşma”ları, sonbaharda bağ-
evindeki tarlada buğdayların yakılıp frike 
dönüştürülmesi… Daha sonraki yıllarda 
“Saz”lardaki konsmatrislerin mikrofonu el-
lerine aldıklarında Dede Efendi’den, Hacı 
Arif Bey’den şarkılar söylemeleri. Bunlar 
unutulur mu?

genç işadaMlarıMız dünYaYı 
YaKından izleSinler

Genç İş Adamlarına ne gibi tavsiyelerde 
bulunursunuz?

İş adamlarına tavsiyeler vermek haddim 
değil. Ama Drucker gibi yönetim kuram-
cılarını okumalarında ve dünyayı yakından 
izlemelerinde sayılamayacak kadar çok ya-
rar vardır.

gazianTep iş dünYaSı 
gelişMelere çoK açıK

Gaziantep ile bağlarınızı koparmadığınızı 

çok iyi biliyoruz. Bu anlamda Gaziantep iş 
dünyası, sanayisi ve Gaziantep ekonomisi 
ile görüş ve düşünceleriniz nelerdir?

Bir hemşerimizin kurduğu İstanbul’daki 
Okan Üniversitesi’ndeki çalışmalar dola-
yısıyla da, Gaziantep’le doğrudan sayıla-
cak bağım sürüyor. Geçenlerde yaptığımız 
Antep ziyareti vesilesiyle girişimcilerle 
görüşmek fırsatına kavuştum. Gerek İstan-
bul’daki gerekse Gaziantep’teki girişim-
ciler, gerçekten hem Türkiye’nin gerçek-
lerine hem de dünyadaki gelişmelere çok 
açıklar. 

gazianTep MuTFaĞı KülTürel 
Bir zenginliK

Gaziantep Mutfağı ile çok yakından il-
gilendiğinizi biliyoruz. Vedat Milor’un 
programında da mutfağımızı müthiş an-
lattınız. Ne anlam ifade ediyor sizin için 
Antep Mutfağı?

Gaziantep mutfağı öncelikle yerleşik ve 
köklü bir kent uygarlığının somut yansı-
ması. Ayrıca mutfak da kültürel zenginli-
ği kanıtlıyor. Zeytinyağ tereyağ ile, pirinç 
bulgur  ile bir arada. Sebze  yemekleri, 
kebaplardan daha fazla. Meyvenin yemek-
te kullanılış biçimi, Fransız mutfağına taş 
çıkartır.

“anTep’liYe Kız veren ÖlMez 
aMa derTli olur” derler 
aMa!...

Eşiniz Canan Barlas hanımefendi de 
başarılı bir gazeteci. Canan hanıma ilk 
bakışta aşık olduğunuz ve ilk fırsatta da 
evlenme teklifi ettiğiniz konuşuluyor. Bize 
mutlu bir evliliğin sırlarını anlatabilir mi-
siniz?

“Antep’liye kız veren ölmez ama dertli 
olur”  deyişinin doğru olmadığını kanıtla-

G
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maya çalıştım ilk günden başlayarak. 
Karşılıklı anlayış ve hoşgörü sonunda 
galip geliyor. Bir de çocuklar ve sonra 
da torunlar olunca, tek kişi gibi bakı-
yorsunuz dünyaya.

Aradan geçen 40 yıllık süre içerisin-
de, eşiniz de Gaziantep’in gelenek ve 
göreneklerini benimsedi mi? Mut-
fakta hanginiz daha çok vakit geçir-
meyi seversiniz?

Benim akrabalarım için eşim Canan 
benden çok Antep’li olarak kabul 
ediliyor artık. Özellikle Antep mut-
fağına hakim olması, pirpirim aşının, 
şiveydiz’in bizim soframızın  vaz ge-
çilmezleri olması, onu Antep protoko-
lüne yerleştirdi.

Sizin mutfağınız gerçekten ünlüdür. 
Başbakanları bile ağırladığınızı bi-
liyoruz. Yemek seçimini nasıl yapar-
sınız, misafirlere ne ikram edersiniz, 
mesela, Başbakan’a ne ikram etmiş-
tiniz?

Konuklarımız bizim evde Antep ye-
mekleri ile ağırlanacaklarını bilirler. 
Etli frik pilavı, içli köfte, malhıta köf-

tesi mutlaka konuklara ikram edilir.

“BeniM YüzüMden, eşiMin 
işine Son verdiler!”

Eşinizle aynı mesleği yapıyor olma-
nın, hatta dönem aynı işyerinde ça-
lışıyor olmanın dezavantajları oldu 
mu?

Benim açımdan değil eşim açısından 
problemler yarattı aynı meslekte ol-
mak. Benim siyasi tutumum yüzün-
den bazı medya patronları Canan’ın 
işine son verdiler.

“gazianTep’i iSTanBul’da 
YaşıYoruM Ben!..”

Memleket özlemini mutlaka ara-
da bir yaşıyorsunuzdur. Şu anda 
Gaziantep’te olsanız, ilk nereye git-
mek istersiniz, ya da ne yapmak is-
tersiniz?

Hani “Ben gurbette değilim gurbet 
benim içimde” dizeleri vardır ya… 
Ben Antep’i İstanbul’da da yaşıyorum 
bu açıdan.

Torunlarınızla aranız nasıl, çocuk-
larınız ve torunlarınızla nasıl vakit 
geçiriyorsunuz?

Hayatımın merkezi üç erkek toru-
num şimdi. Dedem Sait Barlas’ı çok 
yaşlanmış görürdüm çocukken. Şim-
di ben ondan daha yaşlıyım. Demek 
hayat böyle bir şey. Bu gerçeği bana 
torunlarım öğretti. Onlarla yarına dö-
nük yaşamanın akılcılığını derinden 
hissediyorum.

gagiad’ın 20 Yılı Bir
noKTa giBi…

1993 yılında Adil Konukoğlu’nun 
Kurucu Başkanlığını yaptığı Ga-
ziantep Genç İşadamları Derneği 
(GAGİAD) bu yılın 20. Kuruluş yıl-
dönümünü kutluyor. 20 yılı geride 
bırakan genç bir dernek hakkında 
neler söylemek istersiniz? Sivil top-
lum kuruluşları ile ilgili görüşlerini-
zi bizimle paylaşır mısınız?

Gaziantep’in binlerce yıllık tarihi 
içinde GAGİAD’ın20 yılı, tabii ki bir 
nokta gibi. Ama modernite zamanın 
hızlanmasıdır da. Son20 yılda yaşa-
nılan yoğun değişim, bunun kanıtıdır. 
Gaziantep’in genç iş adamları, geç-
mişte 100 yılda yapılanları birkaç yıla 
sığdırmak durumundalar şimdi.Allah 
onlara kolaylık versin.

“gazianTepliYiM” deMeK 
BeniM için!..

Son olarak Gaziantepli hemşerileri-
mize GENÇ ÇİZGİ aracılığıyla bir 
mesajınız olacak mı, neler söylemek 
istersiniz?

“Gaziantepliyim” demek benim için, 
dünyada eşi olmayan bir uygarlığın 
mirasçısı olmayı, aile kimliğimi, ai-
diyetimi de ifade etmek anlamına ge-
liyor. Tüm Gaziantepliler bunun kıy-
metini bilmeli.
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AYÇA GÜDEMEZ
BASIN YAYIN KOMİSYON ÜYESİ

kaDın OlDuğuMuzu 
haTırlaMak

A

MERYEM uZuN SAÇLARINI ARkADAN öRMÜŞTÜ. kÜÇÜk bİR TuTAM SAÇ öNDEN GöZÜNÜN 
ÜZERİNE DÜŞÜP DuRuYoRDu kİ o DA bu DuRuMA ALIŞMIŞ kuLAĞININ ARkASINA 
ALMAkTAN vAZGEÇMİŞTİ. uZuN bELİNDE SAÇLARI İPEk YuMuŞAkLIĞINDA bELİNE 
kADAR İNİYoRDu. HENÜZ kIRkINA vARMAMIŞTI AMA ARkADA HİÇ DİŞİ kALMAMIŞTI. 
koNuŞuRkEN HADİ NEYSE DE DİYoRDu. GÜLERkEN uTANIP AĞZINI kAPATIYoRDu. HANİ 
ŞöYLE kAHkAHALAR ATTIĞI, MuTLuLukLA GÜLDÜĞÜ GÜNLERİ HATIRLAMAYA ÇALIŞTI. 

Ma hiç ÖYle bir anısı olmadığını fark 
etti ama mutlu olduğu bir anı olduğunu ve 
o anı unutmamak için neredeyse her gece  
bunu düşünüyordu biraz mutlu olmak bi-
raz da içinde yaşamak  için umut olması 
için  fötr şapkalı, uzun boylu, mavi gözlü 

adamı hatırlıyordu ve ona o pembe puf puf pamuk şe-
keri aldığını.
Çocukluğuna dair aklından silinmeyen tek anıydı. Za-
ten çocukluk yaşamaya fırsatı olmamıştı ki. Onüçünde 
nişanlanmış ondördüne girer girmez evlendirilmişti. 
Hem de kırk yaşında bir adamın ölen karısının yeri-
ne… üvey evladı bile vardı kendi yaşında. Ama yaşıtı 
olmaktan çok Meryem’i evin hizmetçisi gibi görüyor-
du. Baba dayağı, koca dayağı ve evlatlığının dayağı 
Meryem inancını yitirmişti. Tanrı’ ya çoktan küsmüş-
tü. Duasını ediyor namazını kılıyor ama içten içe ona 
kızıyordu. Hatta ona dua ederken bile varlığını sorgu-
luyordu. Ama bazen gün geliyor ona tüm varlığı tüm 
ruhu ile inanıyordu. Sabah erken kalkılmalı, namaz 
kılınıp,sofra hazırlanmalı, çocuklar okula yollanmalı, 
çamaşır yıkanmalı, kocaya öğle yemeği hazırlanmalı 
rutine bağlı işleri yapmaya alışmıştı Meryem. İlk sene 
çocuğu olmamıştı ama ikinci sene karnı burnunda işle-
ri yapmak öyle zordu ki. Tek salona bakan bu iki katlı 
evde yemek yerken kendisini istemeyen kocayı dışarı-
da ceza olarak kar demeden paltosuz beklemek zorun-

daydı Meryem. Donan parmak uçları ile karnını okşar 
az kaldı bebeğim derdi. Bir günde ağzını açıp kimsele-
re bir şey dememişti. Hani demeye de dili varmıyordu. 
Kocası duyacak olursa eşek sudan gelinceye kadar da-
yağı yiyeceğini denemekle tecrübe etmişti. Lakin karnı 
iyice büyüyünce kocasında ona karşı bir yumuşaklık 
olmuştu. Tabi bu kısa sürdü. Doğum yaptıktan sonra 
eski günlere geri dönmüştü. Ardı ardına beş çocuk  her 
birinde bir diş…
Meryem hayata neden geldiğini anlayamıyordu çocuk 
doğurmak için mi? Yoksa bir erkeğe hizmet etmek için 
mi? Gıpta ile baktığı kimse yoktu. Zaten bakabilece-
ği kimse de yoktu. Dışarı kocası olmadan çıkamazdı. 
Başını kaldırsa suç,başını öne eğse suçtu. Artık bu suç-
lar ona ağır gelmeye başlamış dışarı çıkmak istemez 
olmuştu. Bahçeden gördüğü gökyüzü ve kapıyı arala-
dığında bir iki komşu yüzünün dışında dünyadan al-
dığı haberleri dinlediği radyosu ve büyütmek bakmak 
zorunda olduğu dokuz çocuğu. Ezan sesi ile başlayan 
ve ezan sesi ile biten günün içinde ona bahşedilen bu 
hayatı yaşamak zorundalığına mahkum olmakla, için-
de çok küçükken yeşerip filizlenen yaşaması için ona 
umut veren  o fötr şapkalı  adamı ve mavi gözlerini 
aklından çıkaramayan Meryem’in o pamuk şekerini 
Mustafa Kemal paşadan aldığını bilmeden ölmesiydi 
hayat. Bu  ona bahşedilen hayatın ta kendisiydi.
Kadın kadın olmanın hakkını yirmibirinci yüzyılda bile 
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Hani bir günde 
bir erkek karısını 

öldürmesin, 
dövmesin... bir tek 

dünya kadınlar günü 
değil Her zaman 

kadın olduğumuzu 
Hatırlatalım.

alamıyor. Şiddete uğruyor, dövülüyor, hor görülü-
yor ve ikinci sınıf vatandaş muamelesine maruz 
kalıyor. Sorunun yanlış eğitimden kaynaklandığı, 
erkeğin yetiştiriliş şekli ile kadının yetiştiriliş tarzı 
arasındaki farkların kadını hor görmeyi doğurdu-
ğu ve bu sebeple kadın erkek eşitsizliğini meyda-
na çıktığı ve bunun yanısıra maddi imkansızlık-
lar, destek çıkamayan aileleri yüzünden şiddetin 
dozuda boyutuda artığı sayısal verilerle kanıtla-
nıyordu.Meryem kadın olmanın ne demek oldu-
ğunu anlamadan yaşadı. Çünkü ona bu şekilde 
öğretilmişti. Oysa o da diğer kadınlar gibi topuklu 
ayakkkabı giyebilir. Saçlarını boyatabilir, erkek 
olduğu için dişhekimine gitmesine izin vermediği 

için genç yaşında dişlerinin yarısını kaybetmemiş 
olabilirdi. Vatanını kurtaran adamın kim olduğu-
nu bilseydi yaşamak için mavi gözlü fötr şapkalı 
adam demek yerine Mustafa Paşa diyebilirdi. Ce-
haletini kendisinden başka kimse bilmiyordu ama 
torunlarına çocuklarına anlatacağı gerçek ve ona 
kendisini iyi hissettirecek gurur duyduğu bir hi-
kayesi olurdu.  Kadın olmak bu ülkede değil dün-
yanın bir çok yerinde zor. Birlik ile beraberlik ile 
cezai yaptırımların artırılması ile kadını koruyan 
kanunlarla bir nebze olsun düzeltilebilir. Hani bir 
günde bir erkek karısını öldürmesin, dövmesin... 
Bir tek dünya kadınlar günü değil her zaman ka-
dın olduğumuzu hatırlatalım.



GAzİANTEp VERGİ DAİRESİ BAşKANI EROL ÇEMBER

STK’LARLA HER 
ZAMAN İŞBİRLİĞİNE 

AÇIĞIZ
GAZİANTEP vERGİ DAİRESİ bAŞkANI ERoL ÇEMbER, vERGİ 
öDEMENİN vATANDAŞLIk GöREvİ oLDuĞuNu bELİRTEREk, 

ToPLuMDA SAĞLIkLI bİR vERGİ bİLİNcİ oLuŞMASINDA, 
okuLLARDA kÜÇÜk YAŞTA vERİLEN EĞİTİMLERİN bÜYÜk 

YARAR SAĞLAYAcAĞINI SöYLEDİ.

SİvİL ToPLuM 
kuRuLuŞLARININ 

GÜcÜNE vE öNEMİNE 
HER ZAMAN 

İNANDIkLARINI 
bELİRTEN ERoL 

ÇEMbER, “GEREk 
vATANDAŞLARIMIZIN 

vE GEREkSE 
MÜkELLEfLERİMİZİN 

bİLGİLENDİRİLMESİ vE 
bİLİNÇLENDİRİLMESİ 

İÇİN SİvİL ToPLuM 
kuRuLuŞLARI 

İLE İŞbİRLİĞİ 
İÇİNDE HAREkET 

EDEREk, DAHA 
ETkİN bİR ÇALIŞMA 

oRTAYA koYMAYA 
ÇALIŞIYoRuZ.” 

MESAjINI vERDİ.
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ergi Dairesi Başkanı Erol 
Çember kimdir, kendinizi 
tanıtırmısınız?

1968 Gaziantep doğum-
luyum. İlk, orta ve lise 

eğitimimi Kilis’te tamamladıktan sonra 
1989 yılında İstanbul Üniversitesi İktisat 
Fakültesi Maliye bölümünde lisans eğiti-
mimi tamamladım. 1990 yılında Gelirler 
Kontrolörü olarak Maliye Bakanlığı’nda 
göreve başladım. Bakanlıkta çalıştığım 
23 yılın, 11 yılını Denetim Elemanı olarak 
12 yılını çeşitli idari görevlerde bulunarak 
geçirdim.  Birçok idari görevin ardından 
10 Mart 2008 tarihinden itibaren Gazi-
antep Vergi Dairesi Başkanı olarak görev 
yapmaktayım. 

“vergi verMeK vaTandaşlıK 
gÖrevidir”

Vergi nedir, okurlarımız için verginin ta-
nımını yapar mısınız?

Vergi; kamusal hizmetlerin gerektirdiği 
giderleri karşılamak amacıyla, devletin, 
egemenlik gücüne dayanarak belirli bir 

hizmet karşılığı olmaksızın yasaya da-
yanarak kişi veya kurumlardan zorunlu 
olarak tahsil edilen paralardır. Bu tanıma 
göre vergi, kamu gereksinimlerini karşı-
lamak üzere karşılıksız olarak alınır. Ver-
giyi ödeyen kişi veya kurum hangi kamu 
gereksinmesi için vergisini ödediğini bi-
lemez. Aynı zamanda da vergisini ödeyen 
kişi veya kurum, devletten doğrudan doğ-
ruya bir çıkar sağlayamaz.
Vatandaşlarımıza götürülecek olan tüm 
kamu hizmetlerinin, en seri ve etkin bir 
şekilde gerçekleştirilebilmesi için, gerek-
li olan finansman kaynağının yaratılma-
sında, vergi gelirlerinin kuşkusuz büyük 
önemi bulunmaktadır. Devletin ürettiği 
kamu hizmetlerinin en geniş ve en sağ-
lam finansman kaynağı vergilerdir. Vergi 
toplumun tüm kesimlerini doğrudan ya da 
dolaylı olarak etkileyen ve yakından ilgi-
lendiren önemli bir unsurdur.
Bir vatandaşlık görevi olan vergi ödevi, 
Anayasamızın 73’üncü maddesi ile de 
dile getirilmiş olup, maddenin ilk fık-
rasına göre: “Herkes, kamu giderlerini 
karşılamak üzere, mali gücüne göre vergi 
ödemekle görevlidir.” denilmiştir. Vergi 
ödevi yasal bir yükümlülükten öte aslında 

V
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kaMuOYunDa sağlık-
lı bir verGi bilinci-
nin OluşTurulMası, 
TOPluMuMuzun TÜM 
kesiMlerine beniM-
seTilMesi ve verGi-
Yi GÖnÜllÜ Olarak 

ÖDeMe alışkanlığının 
arTTırılMası aMacıYla, 
1990 YılınDan bu Yana 
Geleneksel hale Ge-

len “verGi hafTası”nın 
24’ÜncÜsÜnÜ 25 şubaT 
- 03 MarT 2013 Tarih-

leri arasınDa Ülke 
GenelinDe ve iliMizDe 
çeşiTli eTkinliklerle 

kuTlaDık.

vatandaş olmakla eşdeğerdir. Paylaş-
manın, hak etmenin ve kamu hizme-
tinden yararlanmanın ilk ve tek şar-
tıdır. Devletin mevcudiyeti, varlığı, 
devamlılığı toplanan vergi gelirlerine 
bağlıdır. Sağlıklı vergi toplanamama-
sı demek; gelecek kuşakların refah ve 
özgürlüğünün güvence altında olma-
ması demektir. Bu bakımdan vergi 
kaçırmak, vergisini tam olarak beyan 
etmemek sadece suç değil aynı za-
manda gelecek nesillerin haklarının 
gasp edilmesi anlamına gelmektedir.

vergi BilinCi eĞiTiMle 
aşılanır

Geçtiğimiz günlerde, Vergi Haftası 
kutlamalarını gerçekleştirdiniz. Zi-
yaretler ve birçok etkinliğe imza attı-
nız. Haftanın önemi hakkında bizleri 
bilgilendirirmisiniz?

Kamuoyunda sağlıklı bir vergi bilin-
cinin oluşturulması, toplumumuzun 
tüm kesimlerine benimsetilmesi ve 
vergiyi gönüllü olarak ödeme alışkan-

lığının arttırılması amacıyla, 1990 yı-
lından bu yana geleneksel hale gelen 
“Vergi Haftası”nın 24’üncüsünü 25 
Şubat - 03 Mart 2013 tarihleri arasın-
da ülke genelinde ve İlimizde çeşitli 
etkinliklerle kutladık.
Vergi konusunda vatandaşlarımızın 
bilinçlendirilmesi ve bilgilendirilme-
si Vergi Dairesi Başkanlığımız için 
büyük bir önem arz etmektedir. Bu 
nedenle öncelikle mükelleflerimizin 
bilgilendirilmesi ve vergi konusunda 
aydınlatılması için Sivil Toplum Ku-
ruluşlarıyla ortak projeler üretebilmek 
için Vergi Haftası etkinlikleri kapsa-
mında ziyaretler gerçekleştirdik.
Hassasiyetle üzerinde durduğumuz 
bir başka husus da, geleceğimizin te-
minatı olan çocuklarımızda ve gençle-
rimizde vergi bilincinin geliştirilmesi-
ni sağlamaktır. Bu amaçla; ilköğretim 
okullarımızda verginin önemini an-
latan konferanslar düzenleyerek, İl-
köğretim öğrencilerinin Vergi Dairesi 
Başkanlığımızı ziyaret etmesini sağ-
ladık. Bunun yanı sıra, ortaöğretim 
öğrencilerine yönelik vergi konulu 

şiir yarışması düzenleyerek, geleceği-
mizin teminatı olan gençlerimizin ve 
çocuklarımızın vergi konusunda daha 
da bilinçlenmelerini sağlamayı amaç-
lamaktayız. Ayrıca vergi haftası süre-
since alışveriş merkezlerinde stantlar 
açılarak, kitapçık ve broşür dağıtımı 
yapılarak ve vatandaşlarımızın yo-
ğun olduğu yerlere astığımız afişlerle 
vatandaşlarımızın bilgilendirilmesi 
amaçlanmıştır.
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kAYIT DIŞI EkoNoMİNİN öNÜNE GEÇEbİLMEk İÇİN DEvLETİN bÜTÜN kuRuMLARI 
İŞbİRLİĞİ İÇİNDE HAREkET ETMEkTE vE GÜNÜMÜZÜN DE TEkNoLojİk GELİŞMELE-
RİNDEN fAYDALANILARAk, GEREkLİ TEDbİRLER ALINMAkTADIR. buNuNLA bİRLİkTE, 
DENETİM MEkANİZMALARI vE TEkNoLojİk DESTEk NE kADAR İLERİ oLuRSA oLSuN, 
vERGİ kAÇAĞINI öNLEMEkTE YETERLİ oLAMAZ. TEkNoLojİk ALTYAPI vE DENETİMİN 
YANI SIRA vERGİ kAYIP vE kAÇAĞININ öNLENMESİNİ MÜMkÜN kILAN EN öNEMLİ uN-
SuR MÜkELLEfİN bİZZAT kENDİSİDİR.

SİvİL ToPLuM 
kuRuLuŞLARINDAN, 

vERGİ DAİRESİ 
bAŞkANLIĞIMIZA 
EN fAZLA GELEN 

TALEPLER, öZELLİkLE 
İLGİLİ SİvİL ToPLuM 

kuRuLuŞuNA ÜYE 
MÜkELLEfLERİMİZİN 

bİLGİLENDİRİLMESİNE 
YöNELİk oLMAkTADIR. 

ZAMAN ZAMAN DA 
kAYIT DIŞI EkoNoMİk 

fAALİYETLERİ 
kAvRAMAk vE 

kAYITLI ÇALIŞAN 
MÜkELLEfLERİMİZİN 

HAkLARINI 
koRuYAbİLMEk 

İÇİN SİvİL ToPLuM 
kuRuLuŞLARI 

İLE İŞbİRLİĞİ 
YAPMAkTAYIZ.

“STK’larla SüreKli işBirli-
Ği halindeYiz”

Sivil Toplum Kuruluşlarının, Vergi Da-
iresi Başkanlığınızdan en çok hangi 
konularda talepleri bulunmakta ve iş-
birliği içinde yürüttüğünüz projeleriniz 
varmıdır?

Yürüttüğümüz kamu hizmetinin gere-
ği olarak, toplumun bütün kesimleri ile 
bağlantılı olarak çalışmak durumun-
dayız. Vergi Dairesi Başkanlığı olarak, 
yaptığımız çalışmalar sağlıklı bir vergi 
bilincinin yerleştirilerek, vergi gelirleri-
nin etkin bir şekilde toplanmasını sağla-
maktır.
Bu görevlerimizi en iyi şekilde ifa 
ederken de, gerek vatandaşlarımızın ve 
gerekse mükelleflerimizin bilgilendi-
rilmesi ve bilinçlendirilmesi için Sivil 
Toplum Kuruluşları ile işbirliği içinde 
hareket ederek, daha etkin bir çalışma 
ortaya koymaya çalışıyoruz.
Sivil Toplum Kuruluşlarından, Vergi 
Dairesi Başkanlığımıza en fazla gelen 
talepler, özellikle ilgili Sivil Toplum Ku-
ruluşuna üye mükelleflerimizin bilgilen-
dirilmesine yönelik olmaktadır. Zaman 
zaman da kayıt dışı ekonomik faaliyet-
leri kavramak ve kayıtlı çalışan mükel-
leflerimizin haklarını koruyabilmek için 
Sivil Toplum Kuruluşları ile işbirliği 
yapmaktayız.

“TüKeTiCi haKları, SoruMlu 
olMaYı gereKTirir”

Toplumda vergi bilincinin artması için 
ne gibi Proje ve faaliyetler yürütüyor-
sunuz?

Her yıl düzenli olarak İlimizde ve ülke-
mizde çeşitli etkinliklerle kutladığımız 
Vergi Haftasının temel amacı, toplumda 
sağlıklı bir vergi bilincinin yerleşmesini 

sağlamak olup, ancak Vergi Dairesi Baş-
kanlığı olarak, vergi bilincinin artması-
nı sağlamak için sadece hafta ile sınırlı 
olmadan birçok çalışmayı Sivil Toplum 
Kuruluşlarının desteğini alarak gerçek-
leştiriyoruz. Son dönemde gerçekleştir-
diğimiz birkaç projeyi şu şekilde sırala-
yabiliriz;
Her yıl 15 Mart Dünya Tüketiciler Gü-
nünün içinde bulunduğu hafta ülkemiz 
de Tüketiciyi Koruma Haftası olarak 
kutlanmaktadır. 15 Mart tarihinde Ga-
ziantep Tüketicileri Koruma Derneği 
ile birlikte “Belgeni Al, Hakkını Koru” 
konulu bir konferans gerçekleştirerek, 
kayıt dışı ile mücadele konusunda tüke-
ticilerin dikkatini çekmeye çalıştık.
Tüketici hakları aynı zamanda tüke-
tici sorumluluğunu gerektirmektedir. 
Sorumluluk bilincinin gelişmediği du-
rumlarda verilen hakların hem değeri 
anlaşılamamakta, hem de hayata geçiri-
lememektedir.
Vatandaşlarımızın, dolayısıyla tüketici-
lerimizin, hem haklarını koruyabilmele-
ri hem de vatandaşlık görevlerini yerine 
getirmiş olabilmeleri için, satın aldıkları 
mal veya hizmet karşılığında, belgeleri-
ni almaları gerekmektedir. Söz konusu 
belgelerin alınmasıyla birlikte, her iki 
amaca da hizmet etmiş olunmaktadır.
Yaptığımız bu çalışmayla, hem vatan-
daşlarımızın haklarını korumak hem de 
vergi kayıp ve kaçağının önüne geçerek 
vergi gelirlerinin sağlıklı bir şeklide top-
lanmasını sağlamaktır.
Yakın zamanda gerçekleştirdiğimiz bir 
başka faaliyetimiz ise;
Gaziantep Sanayi Odası, Gaziantep 
Yeminli Mali Müşavirler Odası ve Ga-
ziantep Serbest Muhasebeci ve Serbest 
Muhasebeci Mali Müşavirler Odası ile 
birlikte tertiplediğimiz “Güvenli Gele-
cek İçin Kayıtlı Ekonomiye Geçiş Süre-
ci” konulu panelimizdir. Paneli düzen-
lememizde ki amaç, mükelleflerimizin 



verGi Dairesi başkanlığı Olarak aMacıMız, sivil TOPluM kuruluşları ile bir-
likTe GerçekleşTirDiğiMiz “GÜvenli Gelecek için kaYıTlı ekOnOMiYe Geçiş sÜre-
ci” PaneliMiz ile kaMuOYunun TÜM kesiMlerinin bu kOnuYa DikkaTini çekerek, 
TOPluMluMuzDa sağlıklı bir verGi bilinicinin YerleşMesini sağlaMakTır.
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bilgilendirilmesi ve kayıt dışı ekono-
minin olumsuz etkilerine dikkat çeke-
bilmektir.
Kayıt dışı ekonominin önüne geçe-
bilmek için devletin bütün kurumla-
rı işbirliği içinde hareket etmekte ve 
günümüzün de teknolojik gelişme-
lerinden faydalanılarak, gerekli ted-
birler alınmaktadır. Bununla birlikte, 
denetim mekanizmaları ve teknolojik 
destek ne kadar ileri olursa olsun, ver-
gi kaçağını önlemekte yeterli olamaz. 
Teknolojik altyapı ve denetimin yanı 
sıra vergi kayıp ve kaçağının önlen-
mesini mümkün kılan en önemli un-
sur mükellefin bizzat kendisidir.
Kayıt dışı ekonomi ile mücadelede 
başarı kazanılması ve kayıt dışılığın 
azaltılması; kurumlar arası işbirliği 
ve eşgüdümün sağlanması ve etkin 
bir izleme ve değerlendirme sistemi-
nin oluşturulmasında, başta kamuoyu 
olmak üzere tüm tarafların desteği ge-
rekmektedir.
Bu nedenle Vergi Dairesi Başkanlığı 
olarak amacımız, Sivil Toplum Kuru-
luşları ile birlikte gerçekleştirdiğimiz 
“Güvenli Gelecek İçin Kayıtlı Ekono-
miye Geçiş Süreci” panelimiz ile ka-
muoyunun tüm kesimlerinin bu konu-
ya dikkatini çekerek, toplumlumuzda 
sağlıklı bir vergi bilinicinin yerleşme-
sini sağlamaktır.
Bunun dışında, üyelerinin vergi mev-
zuatı ve Vergi Dairesi Başkanlığımızın 
işlemleri hakkında bilgilendirilmesini 
isteyen sivil toplum kuruluşlarıyla da 
ortaklaşa seminerler düzenlenerek, 
mükelleflerimizin ve sivil toplum ku-
ruluşu üyelerinin sağlıklı bir şekilde 
bilgilendirilmesini sağlamış oluyoruz. 

“BaĞışlar, KazanCın TeSpi-
Tinde indiriMe iMKan SaĞ-
lıYor”

Gaziantep’in hayırsever bir kent ol-
duğunu biliyoruz. Hayırseverlerin 
yaptığı bağışların Vergi Mevzuatı 
karşısındaki durumu nedir?

Sizin de belirttiğiniz gibi, İlimizde 
son dönemde özellikle Valiliğimiz 
başta olmak üzere İl Milli Eğitim Mü-
dürlüğümüzün, İlimizdeki eğitim ka-
litesini yükseltmek adına okul yapımı 
için kampanyalar tertip etmektedirler. 
Bu kampanyalara katılarak okul yapı-
mı ile eğitime katkı sağlayan hayırse-
verlerimize müteşekkir olduğumuzu 
belirtmek isterim.
Genel olarak bağış ve yardımlar;
Ticari kazancın elde edilmesinde ve 
idamesinde yapılan bir harcama ol-
mamasına rağmen, belli şartlar altında 
bağış ve yardımların gerek gelir ver-
gisi mükellefleri için gerekse kurum-
lar vergisi mükellefleri için, kazancın 
tespitinde indirim konusu yapılması-
na imkan sağlanmıştır.
Genel ve özel bütçeli kamu idareleri-
ne, il özel idarelerine, köylere, Bakan-
lar Kurulunca vergi muafiyeti tanınan 
vakıflara ve kamu yararına çalışan 
dernekler ile bilimsel araştırma ve ge-
liştirme faaliyetinde bulunan kurum 
ve kuruluşlara makbuz karşılığında 
yapılan bağış ve yardımların topla-
mının o yıla ait kurum kazancının 
%5’ine kadar olan kısmı, kurumlar 
vergisi beyannamesinde ayrıca gös-
terilmek şartıyla kurum kazancından 
indirim konusu yapılabilecektir.

Matrahtan indirilebilmesi için bağış 
ve yardımın;
-Genel ve özel bütçeli kamu idarele-
rine, il özel idarelerine, belediyelere 
ve köylere, Bakanlar Kurulunca vergi 
muafiyeti tanınan vakıflara kamu ya-
rarına çalışan dernekler ile bilimsel 
araştırma ve geliştirme faaliyetlerinde 
bulunan kurum ve kuruluşlara yapıl-
ması, makbuz karşılığı olması, karşı-
lıksız yapılması, sadece ilgili dönem 
kazancından indirilmesi, beyanname-
de ayrıca gösterilmesi gerekir. İndiril-
meyen kısım diğer yıla nakledilemez.
Genel düzenleme bu şekilde olmakla 
birlikte eğitim kurumlarına yapılan 

TEkNoLojİk ALTYAPI vE DENETİMİN YANI SIRA vERGİ 
kAYIP vE kAÇAĞININ öNLENMESİNİ MÜMkÜN kILAN EN 

öNEMLİ uNSuR MÜkELLEfİN bİZZAT kENDİSİDİR.
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bağış ve yardımlara ilişkin kanun 
koyucu oransal sınırları tamamen 
kaldırmış ve özel bir düzenlemeye 
gitmiştir.
Gelir ve kurumlar vergisi mükellef-
lerince yapılan bağış ve yardımlarla 
ilgili düzenlemeler Gelir Vergisi Ka-
nunun 89 uncu ve Kurumlar Vergisi 
Kanunun 10 uncu maddesinde yer 
verilmiştir. İlgili kanunlarda yer alan 
düzenlemeler ise şöyledir;
193 sayılı Gelir Vergisi Kanunun 89 
uncu maddesinin beşinci fıkrasında;
Genel ve özel bütçeli kamu idareleri-
ne, il özel idarelerine, belediyelere ve 
köylere bağışlanan okul, sağlık tesisi 

ve yüz yatak (kalkınmada öncelikli 
yörelerde elli yatak) kapasitesinden 
az olmamak üzere öğrenci yurdu ile 
çocuk yuvası, yetiştirme yurdu, huzu-
revi, bakım ve rehabilitasyon merke-
zi ile mülki idare amirlerinin izni ve 
denetimine tabi olarak yaptırılacak 
ibadethaneler ve Diyanet İşleri Baş-
kanlığı denetiminde yaygın din eğiti-
mi verilen tesislerin inşası dolayısıyla 
yapılan harcamalar veya bu tesislerin 
inşası için bu kuruluşlara yapılan her 
türlü bağış ve yardımlar ile mevcut 
tesislerin faaliyetlerini devam ettire-
bilmeleri için yapılan her türlü nakdî 
ve aynî bağış ve yardımların,

5520 sayılı Kurumlar Vergisi Kanu-
nun “Diğer İndirimler” başlıklı 10 
uncu maddesinin birinci fıkrasının ç) 
bendinde;
Genel ve özel bütçeli kamu idarele-
rine, il özel idarelerine, belediyelere 
ve köylere, Bakanlar Kurulunca vergi 
muafiyeti tanınan vakıflara ve kamu 
yararına çalışan dernekler ile bilimsel 
araştırma ve geliştirme faaliyetinde 
bulunan kurum ve kuruluşlara, ba-
ğışlanan okul, sağlık tesisi, 100 yatak 
(kalkınmada öncelikli yörelerde 50 
yatak) kapasitesinden az olmamak 
kaydıyla öğrenci yurdu ile çocuk 
yuvası, yetiştirme yurdu, huzurevi 
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ve bakım ve rehabilitasyon merkezi ile mülki idare 
amirlerinin izni ve denetimine tabi olarak yaptırılacak 
ibadethaneler ve Diyanet İşleri Başkanlığı denetimin-
de yaygın din eğitimi verilen tesislerin inşası dolayı-
sıyla yapılan harcamalar veya bu tesislerin inşası için 
bu kuruluşlara yapılan her türlü bağış ve yardımlar 
ile mevcut tesislerin faaliyetlerini devam ettirebil-
meleri için yapılan her türlü nakdî ve aynî bağış ve 
yardımların, tamamının Gelir ve Kurumlar Vergisinin 
matrahının tespitinde mükelleflerce beyannamede bil-
dirilecek gelirlerden indirilebileceği hükümlerine yer 
verilmiştir.
Getirilen düzenleme ile kamu idare ve müesseselerine 
bağışlanan okul, sağlık tesisi ve yüz yatak (kalkınma-
da öncelikli yörelerde elli yatak) kapasitesinden az ol-
mamak üzere öğrenci yurdu ile çocuk yuvası, yetiştir-
me yurdu, huzurevi, bakım ve rehabilitasyon merkezi 
ile mülki idare amirlerinin izni ve denetimine tabi 
olarak yaptırılacak ibadethaneler ve Diyanet İşleri 
Başkanlığı denetiminde yaygın din eğitimi verilen te-
sislerin inşası dolayısıyla yapılan harcamalar veya bu 
tesislerin inşası için bu kuruluşlara yapılan her türlü 
bağış ve yardımlar ile mevcut tesislerin faaliyetlerini 
devam ettirebilmeleri için yapılan her türlü nakdî ve 
aynî bağış ve yardımların tamamının, belirli bir oran 
ile sınırlı olmaksızın, yıllık beyanname ile bildirile-
cek gelirlerden indirilebilmesine imkan sağlanmıştır.

“ihBarda Bulunan Kişi, TeKrar araYıp 
işleM haKKında Bilgi alaBiliYor”

Geçmiş yıllarda hizmet veren Alo 189  servisi deği-
şerek, 444 0 189 VİMER (Vergi İletişim Merkezi) 
devreye girmiştir. Başkanlığınıza daha çok hangi 
konularda talep ya da şikayet geliyor?

Gelir İdaresi Başkanlığı Mükellef Hizmetleri Daire 
Başkanlığı’na bağlı çağrı merkezi olarak faaliyette 
bulunan Vergi İletişim Merkezi, vergi ile ilgili konu-
larda bilgi danışma, ihbar yönetimi, geri arama, İngi-
lizce elektronik posta yanıtlama ve Motorlu Taşıtlar 
Vergisi (MTV) işlemlerine ilişkin hizmetleri vermek-
tedir.
Hizmet sunumunda sürekli gelişim ilkesini benimse-
yerek, teknoloji ve kalite açısından mükelleflere en 
yüksek faydayı sağlayacak hizmetleri en iyi çözüm 
ortağı olarak sunmak ve mükellef memnuniyetini 
sağlamak amacında olan Vergi İletişim Merkezi’nin 

bir başka özelliği de; kendi uzman personelini kulla-
narak hizmet sunan kamunun profesyonel anlamda 
ilk çağrı merkezi olmasıdır.
Vergi kayıp ve kaçağının önlenmesi için vatandaşlarla 
işbirliği içinde olan Vergi İletişim Merkezi yapılan ih-
bar bildirimlerini, denetim yapılmak üzere en kısa za-
manda ilgili birimlere göndermekte ve sonuçlanması-
nı sağlamaktadır. İhbar bildiriminde bulunan kişi otuz 
(30) gün sonra VİMER’i aradığında, ihbara ilişkin 
olarak yapılan işlem hakkında bilgi alabilmektedir.
Vergi İletişim Merkezinin kuruluşundan bu yana et-
kin olarak sunduğu bilgi danışma hizmeti kapsamın-
da; Türk Vergi Mevzuatı ile ilgili konularda sorulan 
sorulara da cevap verilmektedir. 
Mükelleflerin bazı özel durumlarına ilişkin sorula-
rı ise Vergi İletişim Merkezi tarafından kayıt altına 
alınmakta ve ilgili soru kaydına yönelik gereken araş-
tırmalar yapılarak oluşturulan bilgilendirme amaçlı 
cevabın iletilmesi için mükellefler üç (3) iş günü içeri-
sinde Vergi İletişim Merkezi tarafından aranmaktadır. 
VİMER’e yapılan aramaların büyük bir kısmını, vergi 
mevzuatına yönelik sorulan sorular oluşturmaktadır.

Vatandaşlarımıza ve mükelleflere ne gibi mesajları-
nız olacaktır?

Mükelleflerin kendi istekleri ile vergi ödemeleri ve 
gönüllü uyum göstermeleri onların vergi bilinci ile 
bağlantılıdır. Vergi bilincinin artırılması da, vergi ka-
yıp kaçağının önlenmesi de vergi idaresi olarak birin-
cil hedefimizdir.
Bu nedenle vergi bilincinin artırılmasına katkı sağla-
mak amacıyla her yıl Şubat ayının son haftası çeşit-
li etkinlikler ile vergi haftası olarak kutlanmaktadır. 
Etkinlikler kapsamında, başta geleceğimizin teminatı 
olan çocuklar ve gençler olmak üzere toplumun tüm 
kesimlerine vergi vermenin önemi ve gerekliliği akta-
rılmaya, mükelleflerimizin ise vergisel yükümlülük-
leri konusunda bilgilendirilmeye çalışılmaktadır.
Bu nedenle bütün mükelleflerimizin kayıt dışı konu-
sunda duyarlı olmaları ve beyanlarını tam ve eksiksiz 
olarak bildirip, vergilerini zamanında ödemelerini is-
tiyoruz. Bunun yanında bütün vatandaşlarımızın da, 
mutlaka aldıkları mal ve hizmetlerde, belgelerini ta-
lep etmeleri gerekiyor. Çünkü ödemiş oldukları bede-
lin içerisinde, o mala ilişkin Katma Değer Vergisi de 
bulunmaktadır. Ödenen vergilerin hazineye intikalini 
sağlamak, satıcının cebinde kalmasını engellemek 
için, mutlaka alışverişlerinde belge istemeye özen 
göstermeleri gerekmektedir.
Güçlü bir Türkiye için; ülke sevgisi, vatandaşlık an-
layışı ve daha iyi geleceğin kaçınılmaz önkoşulu olan 
vergi anlayışı, geleceğimizin teminatı olan çocukla-
rımıza ve gençlerimize Gelir İdaresi Başkanlığımız-
ca aktarılmaya çalışılmaktadır. Bu bilinçle büyüyen 
nesiller, ülkemizin geleceği için hiç şüphesiz umut 
kaynağı olacaklardır.

verGi ileTişiM Merkezinin kuruluşun-
Dan bu Yana eTkin Olarak sunDuğu bilGi 
DanışMa hizMeTi kaPsaMınDa; TÜrk ver-
Gi MevzuaTı ile ilGili kOnularDa sOru-
lan sOrulara Da cevaP verilMekTeDir.
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BUKET MUTAfOĞLU
BASIN YAYIN KOMİSYON ÜYESİ

TARİHİMİZİN EN ŞAŞALI DöNEMİNDE öNE ÇIkAN bİR ISIM oLDu 
HuRREM SuLTAN. GERÇEkTEN YANSITILDIĞI Gİbİ ENTRİkA 
DoLu bİR HAYAT MI YASADI YokSA RoL MoDEL oLAbİLEcEk 
bİR SuLTAN HAYATI MI? TARİHÇİ ARAŞTIRMAcI YAZAR TALHA 
uĞuRLuEL’DEN EDİNDİĞİMİZ bİLGİLER IŞIĞINDA SuLTANIMIZI 
DoĞRu ŞEkİLDE TANIMAk İSTEDİk.

OSMANLI HANIMEFENDİSİ 
HÜRREM SULTAN

lexandra ya da kızıl saç-
larından dolayı Roza’nın 
uyruğu hakkında kesin 
bir bilgi olmamasına 
rağmen Ukrayna, Rusya 
ya da Polonyalı olabi-

leceği düşünülmektedir. Alexandra 
saraya küçük yaslarda gelip uzun su-
ren bir saray eğitimi almıştır. Pratik 
zekâsı sayesinde Türkçeyi kısa za-
manda öğrenmiş ve kızlar mektebin-
de başarısıyla hep dikkatleri üzerinde 
toplamıştır. Son derece güler yüzlü ve 
cana yakın oluşundan dolayı kendisi-
ne Hürrem ismi burada verilmiştir.
Bugün arşivlerde de bulunan Hür-
rem Sultan’ın Kanuni’ye yazdığı şiir 
ve mektuplardan da eğitim ve kültür 
seviyesini rahatlıkla anlayabiliyoruz.  
Elbette Yavuz Sultan Selim ile Haf-
sa Sultan şehzadelerine mektebin en 
başarılı ismini uygun görmüşler ve 
Kanuni’nin tahta geçmesinden kısa 
bir süre sonrada izdivaçlarını gerçek-
leştirmişlerdir.
Hürrem Sultan’ın dillere destan güzel-
liği var mıydı yok muydu tartışmasın-
dan ziyade bizim için önemli olması 
gereken Kanuni Sultan Süleyman’ın 
ona olan sevgisi, hürmeti ve onunda 
bunu hak etmiş olmasıdır.
Hürrem Sultan’ın sarayda bu kadar 
hızlı gözde hale gelmesinin birkaç ne-
deni var.
Osmanlı topluluğu çok evliliği sev-
mez iken padişahların birden fazla 
izdivaçları bir kuraldı. Çünkü hane-

danın gelece-
ğinin tehlikeye 
girmemesi için 
alternatif veliaht 
adaylarının ol-
ması gerekmekteydi.
Hürrem Sultan evlendikten çok kısa 
bir süre zarfında 7 evlat sahibi olmuş-
tur. Bunlardan 6 sının erkek olması 
statüsünü yükseltmiş ve Valide Sultan 
olma şansını arttırmıştı. Buna paralel 
Osmanlı sarayında hanımlara çocuk 
sayısına göre gelir tevdi edilirdi. İşte 
bütün bu nedenlerden dolayı Hürrem 
Sultan’ın haremde maddi manevi söz 
sahibi idi.
Hürrem sultan Osmanlı tarihinde en 
fazla hayır eserleri yaptıran hanımlar-
dandır. Eserlerin bazıları, Mekke, İs-
tanbul, Rodos adası ve Kudüs Haseki 

külliyeleri, Haseki hamamları, Edirne 
suyolları, Medine sebilleri...
Hürrem Sultan’ın hayatı ağır imtihan-
larla dolu idi. Genç yaşta 2 evladını 
bebek yaşta kaybetmişti. Cihangir ise 
bakıma muhtaç bir şehzade idi. 23 
sene boyunca ona şefkatle baktı. 23 
yaşında da Cihangir’in vefatı Hürrem 
Sultanı iyice sarsmıştı. En büyük oğlu 
Mehmet ise Manisa da sancakbeyi 

iken suçiçeğine 
yakalanır ve aynı 
gün yüksek ateş-
ten vefat eder.
Va k a n u v i s t l e -
rin(1) anlatımıyla 
haberi alan Ka-
nuni atına atlar 
ve Edirne’den 
hiç durmadan 
İstanbul’a ge-

lir. Ve gelene kadar da gözünün yaşı 
dinmemiştir. Bu son olay Hürrem 
Sultan’ın hastalanmasına vesile olur. 
Kas hastalığına yakalanan Hürrem 
Sultan 1558 yılında genç sayılabile-
cek 52 yasında vefat eder. Türbesi ise 
Süleymaniye Külliyesinin içerisinde 
bulunmaktadır
Bu denli acılarla ve vatana hizmetle 
geçmiş kısa bir ömrün mütalaasını 
reyting uğruna feda etmek zannedi-
yorum ki Hürrem Sultana karşı vefa-
sızlık olacaktır. Her ne olmuş ise de 
o büyük hanedan ailesinin hayatlarını 
doğru kaynaklardan öğrenmek biz to-
runlarının sorumluluğudur.

A

1:vakanuvıst; Osmanlı döneminde yaşanan olayları anlatan kayda gecen kimseler
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oçer, Gaziantep’e 
daha iyi hizmet et-
mek, Başbakan Re-
cep Tayyip Erdoğan 
ile birlikte çalışmak 
ve hükümetin giri-

şimleriyle başlatılan yeni sivil ana-
yasa çalışmalarının içinde yer al-
mak için siyasete girdiğini söyledi. 
Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde 
Plan ve Bütçe Komisyonu’nda 
çalışmalar yürüten Koçer, konuş-
malarına Gaziantep’te yapılan ve 
yapılacak projeleri anlatarak de-
vam etti. Milletvekili Koçer, “Ga-
ziantep ile ilgili büyük projeler 
var. Stadyum ihalemiz yapıldı. Bu 
proje Gaziantep’e çok yakışacak 
bir proje olacak. 36 bin kişilik ye-
rin yanında 7 bin kişilik de rezerve 

yer olmak üzere toplamda 43 bin 
kişilik bir stadyum Gaziantep’e 
kazandırılıyor. ‘Hayat Köyü’ pro-
jesi var. Türkiye’de uygulanacak 
ilk proje olacak. Huzur evinin, 
düşkünler evinin, çocuk yuvasının 
ve içinde de rehabilitasyon merke-
zinin olduğu büyük bir hayat köyü 
olacak. Şu anda bunun projesi bit-
ti. İhale aşamasına gelindi. Sosyal 

tesisleriyle, mimarisiyle, altyapı-
sıyla çok güzel bir yer olacak. Or-
ganize sanayi bölgesine yakın bir 
bölgede 2 bin kişilik bir polis mes-
lek okulu projesi hayata geçmek 
üzere. Türkiye’deki en büyük po-
lis meslek okulu olacak. 2 bin kişi 
önemli bir rakamdır. Gaziantep’e 
kazandırılması açısından, küçük 
bir ilin ekonomisini canlandıracak 

K

Ak PARTİ GAZİANTEP MİLLETvEkİLİ NEjAT koÇER “TÜRkİYE GÜNDEMİN bAkIŞ” koNu-
Lu ToPLANTIDA vE DÜNDEN buGÜNE GAGİAD RESİM SERGİSİNDE GAZİANTEP GENÇ 
İŞ ADAMLARI DERNEĞİ(GAGİAD) ÜYELERİ İLE bİR ARAYA GELDİ. GAGİAD’IN kuRucu-
LARINDAN oLAN koÇER, NEDEN SİYASETE ATILDIĞINI, Ak PARTİ HÜkÜMETİN YAPTIĞI 
vE YAPAcAĞI ÇALIŞMALARI, GAZİANTEP’İ İLGİLENDİREN öNEMLİ koNuLARA DEĞİNDİ.

GAGİAD RESİM SERGİSİ VE 
KOÇER’DEN GÜNDEME BAKIŞ

GAZİANTEP İLE İLGİLİ bÜYÜk PRojELER vAR. STAD-
YuM İHALEMİZ YAPILDI. bu PRojE GAZİANTEP’E Çok 
YAkIŞAcAk bİR PRojE oLAcAk. 36 bİN kİŞİLİk YERİN 

YANINDA 7 bİN kİŞİLİk DE REZERvE YER oLMAk ÜZERE 
ToPLAMDA 43 bİN kİŞİLİk bİR STADYuM GAZİANTEP’E 

kAZANDIRILIYoR.



W W W . G A G İ A D . O R G . T R

DERNEKTEN HABERLER 59GAZİANTEP GENÇ İŞ ADAMLARI DERNEĞİ

bir rakamdır. Gaziantep üniversitemi-
zin bütçesi son 2 yıldan beri yatırım 
bütçesi de dahil olmak üzere ciddi bir 
destek aldı. Sadece yıl bütçesi değil, 
ondan sonraki üniversitemizin talep 
ettiği rakamları da biz ilgili bakanlık-
lardan çok şükür aldık, alabildik. Sağ-
lıkla ilgili seçimlere girerken büyük 
bir hastane sözümüz vardı. Bin 550 
yataklı demiştik, bin 876 yatağa çıktı 
bu rakam. İnşallah 2013 yılında bin 
876 yataklı, çok bölümlü hastanemi-
zin temelini atıyoruz”

Yeni ÖĞreTMen
aTaMaları YapılaCaK
Eğitim konusuna da değinen Koçer, 
“2013 yılında Temmuz veya Ağustos 
aylarında Türkiye çapında yeni bir 
öğretmen ataması yapılacak. Bu öğ-
retmen atamasında da Gaziantep’in 
eksik kalan öğretmen ihtiyacının 
tamamını karşılamış olacağız. Yani 
öğretmen açığı konusunda bir sıkıntı 
kalmayacak” diye konuştu.

gazianTep her
anlaMda gelişiYor
Gaziantep ile ilgili değerlendirme ya-
pan Nejat Koçer, kentin her anlamda 
geliştiğini belirterek, “Organize sa-
nayi bölgeleri, sanayideki gelişme, 
sanayideki gelişmelere paralel ola-
rak sektörel gelişmeler, fuarcılıktaki 
gelişmeler, hizmet sektöründeki ge-
lişmeler, otellerin artması birçok şe-
yin birbirini tetiklemesi Gaziantep’i 
belli bir noktaya getirdi. Tabi burada 

önemli olan Gaziantep’in gelecek viz-
yonunu yönetmek. Yani son 20 yılda, 
son 10 yılı daha çok önemsiyorum, 
önemli olan gelecek vizyonunun iyi 
yönetilmesiydi. Gaziantep bir kez 
daha Türkiye’ye rol model olarak 
gösterildi. Bunun benim için anlamı 
çok büyük. Çünkü geçmişten bu yana 
savunduğumuz şeyler bunlardı. Bu 
şehrin farklılığıydı. Bu şehrin karak-
teristik özelliğiydi. Bugün bu şehrin 
karakteristik özellikleri, farklılıkları 
eğer Türkiye’ye Gaziantep’i örnek al 
şeklinde rol model olarak gösterili-
yorsa bundan hepimiz gurur duyma-
lıyız” şeklinde konuştu.

Taner ÖzduraK
KonuşMa YapTı
Toplantıda konuşan GAGİAD Yöne-
tim Kurulu Başkanı Taner Özdurak 
da dernek faaliyetlerinden ve proje-
lerinden bahsederek sözlerine şöyle 
devam etti.
“Biz ‘Bilişim ve Teknolojileri Sınıf-

ları Projesi’ ile 4.000 öğrencimizi 
bilgisayar ile tanıştırma fırsatı bul-
duk. Bunu taşımalı köy okulların-
da gerçekleştirdik. 10 okulun ‘Okul 
Öncesi Değişen Hayatlar Projesi’ 
kapsamında 91 anasınıfının tefrişa-
tını gerçekleştirdik. Burç İlköğretim 
Okulu’nun Atatürk büstünü, fen sı-
nıf tefrişatını gerçekleştirdik. Birçok 
okulun Atatürk Köşesini yeniledik. 
Kenan Evren İlköğretim Okulu’na 
60 kişilik konferans salonu yapımına 
destek olduk. Çevre köy okullarından 
gelen ve Gaziantep’i ilk kez gören 20 
başarılı öğrencimize Gaziantep gezisi 
düzenledik. Gezegen evini, hayvanat 
bahçesini gördüler. Üyelerimiz arası 
akşam yemeği, kahvaltı ve iftar ye-
meği gibi organizasyonlarla bir araya 
geldik. Bunun bir tanesini 25 Aralıkta 
konseptli yaptık. Gaziantep gezisi dü-
zenledik. Bu gezide Şahinbey Savaş 
Müzesi’ne gittik. Zeugma Müzesi’ne 
gittik. 120 girişimci yetiştirdik. 60 
girişimci devam ediyor. KOSGEB ve-
rilerine göre Gaziantep’te en çok gi-
rişimci yetiştiren ikinci kurum olduk. 
İŞKUR(Türkiye İş Kurumu) ile yap-
tığımız projede Türkiye’de ilk defa 
istihdam garantili kursiyer yetiştirdik. 
Burada bayanlara öncelik verdik. İŞ-
KUR müdürünün kendi değimiyle 
örnek bir kurum olduk. Gagiad bün-
yesinde bulunan Kültür ve Sanat Ko-
misyonu çalışmaları ile yürütülen 130 
bayan üyemizin katılımı ile Mutfakta 
Kim Var isimli büyük bir proje olan 
yemek kitabı projesini başlattık. 
Soru cevap şeklinde sona eren toplan-
tının ardından Nejat Koçer’e günün 
anısına hediye takdimi ve ‘Dünden 
Bugüne GAGİAD’ adlı resim sergisi-
nin açılışı yapıldı.
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agiad eĞiTiM 
ve Çevre Fonu kap-
samında, gelecek 
nesillere yeşil bir ge-
lecek bırakabilmek 
amacıyla üyelerimi-

zin katkılarıyla oluşturulan orma-
nımıza 5.000 adet fidan dikimi 
yapıldı. Üyelerimiz, çevre duyar-

lıları ve kurumların açılış, doğum 
günleri, yeni yıl, düğün gibi or-
ganizasyonlarında bağışladıkları 
fidanlarla yeşeren ve bugün 16 ya-
şında olan ormanımız yeni fidan-
larına kavuştu. Şölen havasında 
gerçekleşen fidan dikimi etkinli-
ğimizde üye çocuklarımızın adına 
fidan dikildi ve uçurtma uçuruldu. 

G

Gelecek nesillerimiz için
5.000 FİDANI TOpRAKLA 

BULUŞTURDUK 



W W W . G A G İ A D . O R G . T R

DERNEKTEN HABERLER 61GAZİANTEP GENÇ İŞ ADAMLARI DERNEĞİ

agiad üyeleri-
nin eşleri ile bir-
likte katıldığı ge-
cede, canlı müzik 
dinletisi gerçek-
leştirildi.

Romantik gecede üye ve eşleri 

birlikte şarkılar söyleyip, dans 
ettiler. Yaşadıkları iş stresini 
de bu vesileyle üzerlerinden 
atan GAGİAD üyeleri, bol bol 
sohbet etme imkanı da bularak, 
gecenin tadını çıkarttılar.

G
14 ŞubAT SEvGİLİLER GÜNÜ DoLAYISIYLA, GA-
GİAD ÜYELERİ vE EŞLERİ DÜZENLENEN öZEL 

PARTİDE buLuŞTu.

GAGİAD, SEVGİLİLER 
GÜNÜ’NÜ UNUTMADI
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Yönetim Kurulumuz tarafından, Antakya ilimize 
haftasonu düzenlenen gezimizde üyelerimiz Antak-
ya Ottoman Palace’da konakladılar. Antakya’nın 

yöresel lezzetlerini tadan, doğal termal suyun fay-
dalarından yararlanan üyelerimiz aileleri ile birlikte 
eğlenceli bir haftasonu geçirdiler.

GAGİAD ÜyELERİMİZE 
ÖZEL ANTAKyA GEZİSİ



agiad üyelerinin yaşadıkları iş stre-
sini azaltmak, aynı zamanda yöresel 
gelenek ve göreneklerimizi yaşatmak 
amacıyla Antep Gecesi düzenlendi.
GAGİAD üyelerinin katıldıkları ge-
cede, Antep Türküleri hep bir ağızdan 

seslendirildi. Gecede, davetlilere meşhur çiğ köfte-
nin yanı sıra, Gaziantep’in yöresel yemeklerinden 
ikram edildi.
Doyasıya eğlenen GAGİAD üyeleri, bu tür etkin-
liklerin çok faydalı olduğunu belirterek, teşekkür 
ettiler. Gecenin sonunda, bu tür etkinliklerin sık sık 
tekrarlanması konusunda görüş birliğine varıldı.

G
GAGİAD’TAN ANTEp GECESİ

GaGiaD fOTOğrafçılık kursu fOTOğraf 
çekMeYe Merak DuYan ÜYeleriMizin 
kaTılıMlarıYla GerçekleşTi. iki hafTa 
bOYunca TeOrik eğiTiM alan kursiYer 
ÜYeleriMiz PraTik eğiTiM için De bOTanik 
bahçe ve Tarihi beY Mahallesi’nDe çe-
kiMler YaPTı. Dış Mekân çekiMleri için 
buluşMa Öncesi açık havaDa GÜzel bir 
Pazar kahvalTısı YaPan kursiYer ÜYe-
leriMiz aileleri ile birlikTe Pek çOk fO-
TOğraf çekTiler.
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GAGİAD’DAN
FOTOĞRAFÇILIK KURSU
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GAGİAD DERNEk MERkEZİNDE GERÇEkLEŞEN TöRENE koSGEb GAZİANTEP HİZ-
MET MERkEZİ MÜDÜR GökHAN DoĞAN, GAGİAD YöNETİM kuRuLu bAŞkANI TANER 

öZDuRAk, YöNETİM kuRuLu ÜYELERİ vE GİRİŞİMcİ ADAYLARI kATILDI.

oSgeB hizmetleri ve girişimcilik des-
tekleri hakkında bilgi veren Gökhan 
Doğan;’’ Şuan da KOSGEB olarak 8 
temel destek modülümüz var. Bu destek 
modüllerinden 1 tanesi genel destek mo-
dülü, diğer 7 tanesi proje bazlı ve bun-

lardan 1 tanesi de girişimciler ayrılan destek modü-
lüdür. 2012 yılında Türkiye genelinde 115 kişi destek 
aldı, 5000 kişi kendi firmasını kurdu. KOSGEB des-
teklerimiz 30.000 TL hibe ve teminat mektubu kar-
şılığında verdiğimiz 70.000 TL iki yıl sonra ödemeli 
faizsiz kredi. Bu desteklerde ki amaç girişimcilerin, 
iktisada ölüm vadisi dediğimiz ilk 5 yılı daha sağlıklı 
geçirmelerini sağlamaktır. Gaziantep’te girişimcilik 
eğitimi ve girişimcilik eğitimine önem veren kurum-
lar arasında Gagiad, Şehitkamil Belediyesin’den son-
ra ilk sırada yer almaktadır.’’dedi. 
Gagiad Yönetim Kurulu Başkanı Taner Özdurak 
ise;’’girişimcilik fikirlerini destekleyen, istihdamı ve 
ekonomiye katkı sağlama amacı olan bu desteklerin 

ülkemiz ve şehrimize katkılarının büyük olduğunu, 
Uygulamalı Girişimcilik Eğitimlerine devam edecek-
lerinden ve 6. ve 7. Uygulamalı Girişimcilik Eğitimi 
Projelerinin Mart ayında başlayacağından bahsetti.K

3. ve 4. uYGulaMalı GirişiMcilik 
eğiTiMi serTifika TÖreni 

DÜzenlenDi.



W W W . G A G İ A D . O R G . T R

İŞKUR PROJESİ 65GAZİANTEP GENÇ İŞ ADAMLARI DERNEĞİ

ÇALIŞMA vE İŞ kuRuMu GAZİANTEP İL MÜDÜRLÜĞÜ vE GAZİANTEP GENÇ İŞADAMLA-
RI DERNEĞİ TARAfINDAN İŞbİRLİĞİ İÇERİSİNDE DÜZENLENEN TÜRkİYE’DE öRNEk bİR 
PRojE oLAN YöNETİcİ ASİSTANI YETİŞTİRME kuRSu SERTİfİkA TöRENİ GAZİANTEP 

GENÇ İŞADAMLARI DERNEk MERkEZİNDE DÜZENLENDİ. 

örene Çalışma ve İş 
Kurumu Gaziantep 
İl Müdürü Sn. Sıraç 
Ekin, Gagiad Yöne-
tim Kurulu Başkanı 
ve Üyeleri ve Yöneti-

ci Asistanı Eğitimi alan kursiyerler 
katıldı.
24 katılımcının belgelerini aldığı 
törende; Çalışma ve İş Kurumu Ga-
ziantep İl Müdürü Sıraç Ekin;‘’Bu 
proje Türkiye’de örnek teşkil eden 
bir projedir ve Gagiad bu projeye 
adım atarak hem bayan istihdamı-

na hem de genel anlamda istihda-
ma katkı sağlamıştır. Bu projedeki 
amaç iş dünyasına nitelikli eleman 
yetiştirmektir. Eğitimini başarı ile 
tamamlayan kursiyerlerimizi kutlu-
yorum. Eğitimini tamamlayan kur-
siyerler artık birer kalifiye eleman 
niteliğinde ve bizler kurum olarak 
işverenlere bu proje ile nitelikli 
eleman sunuyoruz.’’dedi.Gagiad 
Yönetim Kurulu Başkanı Taner Öz-
durak ise; “Türkiye’de bir ilk olan 
ve istihdama katkı sağlamak amacı 
ile başlattığımız bu projemizin ba-

şarıyla tamamlanmasının ardından 
bugün sertifika törenindeyiz. Eği-
tim alan kursiyerlerimizin istihdam 
edilmesi ve kendi alanlarında istik-
rarlı çalışmaları bu tarz örnek pro-
jelerimizin devamını sağlayacak-
tır. Unutmamak gerekir ki; Sultan 
Mehmet’i Fatih Yapan İstanbul’u 
Feth Etmesi Değil, Hayalleridir. İş 
hayatında başarılı olmanın tek yolu 
hedefimizi ve hayallerimizi gerçek-
leştirme ile sağlanır.” dedi.Yapılan 
konuşmaların ardından kursiyerlere 
sertifikaları teslim edildi.

T

YÖNETİCİ ASİSTANI YETİŞTİRME KURSU 
SERTİfİKA TÖRENİ DÜZENLENDİ
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azianTep Emniyet Müdürümü-
zün eşi Nuray Aydın hanımın, Şe-
hitkamil Belediye Başkanımızın eşi 
Seval Fadıloğlu’nun, kurucu başkan 
eşlerimizin, önceki dönem Kadınlar 
Kurulu başkanlarımızın, Gagiad üye 

eşlerinin ve konukların yoğun katılımıyla ger-
çekleşen söyleşide Dr. Ejder; değişen ve gelişen 
dünyamızdan, bunun aile ve çocuklar üzerindeki 
etkilerinden, anne-baba-çocuk üçgenindeki iliş-
kiden, eğitimden, toplumsal olaylardan ve aile içi 
iletişimi kuvvetlendirici özel örneklerden bahsetti. 
Aynı zamanda aile bireyleri arasındaki ilişkile-
ri ele alıp, yaşadıkları sıkıntı ve zorluklara karşı 
onları bir araya getirerek çözüm için işbirliği yap-
malarını sağlayan terapilerden örnekler verdi. Bi-
rebir sohbet ve soru cevap şeklinde devam eden 
söyleşimizde üye eşlerimiz ve konuklarımız Dr. 
Ejder’den aile içi iletişim konusunda özel bilgiler 
aldılar. Söyleşimiz Kadınlar Kurulu Başkanımız 
Özge Balık’ın Dr. Obengül Ejder’e Gagiad adına 
hatıra hediyesi vermesiyle son buldu.

G

AİLE İÇİ İLETİŞİM VE SORUN ÇÖZME 
KONULU KONfERANS VE ÖĞLE YEMEĞİ

ToPLuMuMuZuN EN kÜÇÜk fAkAT EN öNEMLİ bİRİMİ oLAN ‘AİLE’ kAvRAMI-
NIN bELLEkLERDE YERİNİN oTuRMASI vE AİLE YAPISININ GÜÇLENDİRİLMESİ-
NE İLİŞkİN, kADINLAR kuRuLuMuZ TARAfINDAN AİLE vE EvLİLİk TERAPİSTİ 

DR. obENGÜL EjDER’İN koNuk oLDuĞu ‘AİLE İÇİ İLETİŞİM vE SoRuN ÇöZME’ 
koNuSuNuN İŞLENDİĞİ öĞLE YEMEĞİ DÜZENLENDİ. 
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adınlar Ku-
ruluMuz ve 
bayan üyelerimiz 
Yaşlılar Haftasın-
da, Huzurevini 
ziyaret etti. De-

ğerlerimize ve büyüklerimize 
sahiplenmenin onlarla birlikte 
olmanın önemli olduğu bu zi-
yarette, Kadınlar Kurulumuz ve 
bayan üyelerimiz huzurevindeki 
büyüklerimizle tek tek ilgilenip 
çeşitli ikramlarda bulundular. 

K
KADINLAR KURULU TARAfINDAN YAŞLILAR HAfTASINDA, 
HUZUREVİ ZİYARETİ GERÇEKLEŞTİRİLDİ
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GAGİAD’DAN SİNEMA GECESİ 

Disney Live! Mickey’in Müzik Festivali’ne Kadınlar Kuru-
lumuzun alt çalışma grubu olan Sosyal ve Kültürel Etkin-
likler Çalışma Grubu tarafından organizasyon düzenlendi.  
Sömestr tatili için hazırlanan ve Disney’in yepyeni gösteri-
sinin izlendiği etkinliğimizde Gagiad’lı aileler ve çocuklar 
oldukça eğlenceli vakit geçirdiler. 

Kadınlar Kurulu Alt Çalışma Grubu olan Sosyal ve Kültürel 
Etkinlikler Çalışma grubu tarafından düzenlenen Gagiad Sine-
ma Gecesi yapıldı. 
Çok sayıda Gagiad üyesinin ve davetlinin katıldığı sinema ge-
cemizde; Cem Yılmaz´ın stand-up gösterilerini bir araya ge-
tirdiği CM101MMXI Fundamentals filminde Gagiad Ailemiz 
oldukça keyifli vakit geçirdiler. 

ÇOCUKLARIMIZ
DİSNEY LİVE!’DA



ilek hanım, bize kendinizi 
tanıtır mısınız?

16 Mart 1968 Gaziantep’te 
doğdum. İlkokulu Mehmet-
çik, ortaokulu 100. Yıl, lise-
yi de Gaziantep Kız Meslek 

Lisesi’nde okudum. Okulu bitirince 1985 
yılında eşim Mustafa Topçuoğlu ile evlen-

dim. 4 çocuğum var. Ev hanımıyım.

“gagiad Bir oKul” hepiMizin 
Sloganı oldu

GAGİAD sizin için ne anlam ifade ediyor, 
hayatınızda nasıl bir yeri var?

GAGİAD benim için çok önemli bir yer 
tutar. Çünkü ben ilk dernek çalışmalarını 
GAGİAD’la öğrendim. Bana toplumla ba-
rışık yaşamayı, toplum önünde konuşmayı, 
susmayı, insana saygıyı ve sabrı, insanları 
olduğu gibi kabul etmeyi öğretti. 
Dernek olarak hep ilkleri orada yaşadık. 
Arkadaşlıkları, dostlukları burada daha 
pekiştirip, insanları daha iyi tanıma fırsa-
tı bulduk. GAGİAD bize her zaman okul 
oldu. “GAGİAD bir okul” şimdi hepimizin 
sloganı oldu. 20 yılda birçok insan kazan-
dırdı, sivil toplum adına, sosyal girişimler 
adına…

“o arKadaşlarıMla halen gÖ-
rüşüYoruM”

GAGİAD Kadınlar Kurulu’nun kuruluş 
öyküsünü bizimle paylaşır mısınız?

Yıl 1993 GAGİAD, dokuz kişi ile kuruldu. 
Bizler o zaman yönetim kurulunda sadece 
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GAGİAD’IN kADINLAR kuRuLu kuRucu ÜYELERİ ARASINDA YER ALAN vE 2. DöNEM 
bAŞkANLIĞINI DA bAŞARIYLA YÜRÜTEN DİLEk ToPÇuoĞLu İLE EvİNDE bİR ARAYA 

GELDİk vE HEM GEÇMİŞ YILLARI, HEMDE buGÜNÜ koNuŞTuk. 
bAŞARILI oLMANIN YANINDA GÜLER YÜZLÜ vE ESPRİLİ kİŞİLİĞİYLE DE TANINAN 

DİLEk ToPÇuoĞLu “GAGİAD’IN bENİM HAYATIMDA HER ZAMAN AYRI bİR YERİ vARDIR” 
DİYEREk, GEÇMİŞ YILLARA oLAN öZLEMİNİ ANLATTI. 

D

2.Dönem Kadınlar Kurulu Başkanımız Dilek 
Topçuoğlu ile dünü ve bugünü konuştuk

GAGİAD BANA ÇOK 
ŞEy ÖĞRETTİ
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eşlerimiz yönetim kurulunda oldukları için bir 
araya geliyorduk. Ama bir araya geldiğimiz-
de herkes birbiriyle çok iyi anlaşıyordu. Bey-
ler yönetim kurunu kurunca bizde bir teklifle 
Türkiye’de ilk kez Gaziantep’te kadınlar kuru-
lunu kurmaya karar verdik. 
Beylerden birkaçı bunu itiraz etse de, biz bunu 
yapabileceğimizi söyledik ve buna inandık. 
Hepimiz çok heyecanlıydık. Aramızda başkan 
olarak bizden tecrübeli Dilek Öğüt’ü seçtik. 
Yapacağımız faaliyetlere büyük bir titizlikle 
hazırlanıyorduk. Eşlerin yaptığı konferansların, 
toplantıların arka planında ince detaylarla biz 
ilgileniyorduk. Baloları, yemekleri biz organize 
ediyorduk.
Sonra kendimiz de aramızda görev dağılımı 
yaptık. Başkanımız önceden dernek çalışmala-
rından deneyimli olduğu için bize de yön gös-
terdi. Hepimiz severek çalıştık.
Daha sonra Yönetim Kurulu değişince 2. Dö-
nem için Kadınlar Kurulu Başkanlığı’nı bana 
teklif ettiler. Benim o sırada ikiz bebeklerim 
olmuştu. Bu görevi zor yapacağımı söylesem 
de beni ikna ettiler. Bende yeni Yönetim Kurulu 
arkadaşlarımla çalışmalara devam ettim. O dö-
nemdeki arkadaşlarla hala görüşüyorum. Hepsi 
benim için çok değerli insanlardır. Bizler ekip 
çalışması, takım ruhunu hissettik. Bu anlamda 
şanslıydım. Ekipteki arkadaşlarımla başkanlığı-
mı 2 yılda tamamladım. 

“güler SaBanCı’Yı TaKdir 
ederiM”

Kadınların iş dünyasında görev al-
masının zorlukları nelerdir?

Bugün nüfusun %50’sini kadınların 
oluşturduğu bir toplumdayız. Dolayı-
sıyla çalışan kadın, bürokrasiden, siya-
sete ve iş dünyasına kadar çok önem-
li yerlerde görev alıyorlar. Burada en 
önemli sorunlardan biri sanıyorum çalı-
şan anneler için çocuklarını az görmeleri ve az 
ilgilenmeleridir. Bildiğim kadarıyla Bakanımız 
Fatma Şahin organizeden tutun birçok iş yerine 
kreş yapımı ile ilgili çalışmalar yapıyor. Kadın-
larımızın iş dünyasında yeteri kadar söz sahibi 
olmaları yine o bölgenin geleneklerine bağlıdır. 
Ben her zaman iş dünyasında başarılı iş kadın-
larından Sabancı Holding Yönetim Kurulu Baş-
kanı Güler Sabancı’yı takdir etmişimdir. Eği-
timden iş dünyasına gerek yurtiçi gerek yurtdışı 
alanlarda çok değerli çalışmalar yapmış bir iş 
kadını…

Günümüz ile kıyasladığımızda, iş hayatında 

kadınlarının daha önemli daha aktif rol alma-
ya başladığını düşünüyor musunuz?

Evet, eskiye göre kadınların daha aktif ve daha 
önemli işler yaptıklarını düşünüyorum. Her 
alanda kadınların çok zor işleri de başardıkları-
nı görüyoruz. Bu bakanlıktan milletvekilliğine, 
avukatlıktan savcılığa hatta oto tamirciliğine 
kadar her zor işte artık kadınlarımızı görebili-
yoruz. Dışarıda çalışmasa da evde eşine maddi 
katkı sağlayan birçok kadınımız da var. El işi, 
resim, yemek, pasta yapan gibi… 
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“FarKlı ve Sıra dışı dü-
şünCeler üreTMeK ge-
reK”
Siz görev yaparken, kadınların 
her görevde başarılı olabileceğini 
kanıtladınız. Bu noktadan hare-
ketle günümüzdeki iş kadınlarına 
kalıcı ve sürekli başarıyı yakala-
yabilmeleri için ne gibi tavsiyeler-
de bulunursunuz?

Günümüzde kadınların kalıcı ve 
sürekli başarıyı yakalayabilmeleri 
için bol bol araştırma yapmaları, 
okumaları, büyüklerinden önerileri 
ve gündemi takip etmeleri gerek-
tiğini düşünüyorum. Sistemli ve 
düzeni çalışmalarını bilmedikleri 
konuda tecrübeli kişilerden öğren-
melerini tavsiye ederim. Ayrıca 
fikir almak, istişare etmek insana 
doğru karar verdirir. Farklı ve sıra 
dışı düşünceler üretmek gerek. Öğ-
renmenin yaşı yoktur. Kimsenin 
yaptığını taklit etmeyip kendileri 
de üretmeye çalışsınlar. 

“BirleşTiriCi ve Topar-
laYıCıYıMdır”

Şu anda neler yapıyorsunuz? Sos-
yal projelerde yer alıyor musunuz, 
bizi bu konuda aydınlatır mısınız?

Ben şu anda topluma faydalı, say-
gılı, anlayışlı, kültürlü ve mütevazı 
birer genç yetiştirmeye çalışıyo-
rum. Büyük oğlum Ali, büyük kı-
zım Deniz üniversiteye hazırlanı-
yorlar. Onlara her zaman manevi 
destek olmaya çalışıyorum. Diğer 
küçük oğlum ve kızım ortaöğre-
tim 1. Sınıftalar. Onlar da büyük 
bir vaktimi alıyor. Onların hatırına 
okulları Sanko’da evvel yıl Okul 
Aile Birliği’nde çalıştım. Duy-
duğum bazı kurslara katılıyorum. 
Bilgisayar, takı, yemek vs. evde el 
işleri, yemek yapmayı ve puzzle 
yapıyorum. Bu seni çok rahatlatı-

yor. Bununla birleştirmeyi ve sab-
rı öğreniyorum. Bunun bir parçası 
yoksa tablo oluşmuyor. 
Bende her zaman birleştirici ve 
toparlayıcı olmaya çalışıyorum. 
Yine geçen yıl GAGİAD’ın Ödül 
Komitesi’nde görev aldım. Şehri-
mizde birçok önemli kişiye ödül 
verdik. Ayrıca boş zamanlarımda 
arkadaşlarımla bir araya gelmek-
ten mutluluk duyuyorum. Sosyal 
hayatım bu anlamda canlıdır. Dost 
ziyaretlerim de yoğundur. 

şaKaCı Bir KişiliĞi var…

Dilek hanım, şakacı ve esprili bir 
kişiliğiniz olduğunu duyduk. Bu 
yönünüzden bahsedermisiniz bi-
raz?

(Gülüyor)Şaka yapmayı severim. 
Sevdiğim insanlara sürekli şakalar 
yaparım ve onlarda bir şaka oldu-
ğunu hissettikleri anda hemen bana 
bakarak, benim yaptığımı bilirler. 
Dakikalarca kahkaha attığımız çok 
şakalarım olmuştur. Halen de fırsat 
buldukça yaparım. 

“arKadaşlıKlarınızı 
KarşılıKSız Yapın”

Genç Çizgi aracılığıyla GAGİAD 
Üyelerine ne gibi mesaj vermek 
istersiniz?

Gençlere en önemli tavsiyem; ön-
celikle güzel dostluklar kursunlar. 
Her şeyi maddiyat olarak görme-
sinler. Arkadaşlıklarını karşılıksız 
yapsınlar. Bizler ne öğrendiysek 
büyüklerimize sorarak, tecrübele-
rinden faydalanarak öğrendik ve 
her zaman en büyük önerim mü-
tevazı olmalarıdır. İnsanın arkada-
şı çoktur ama dostu bir el sayısını 
geçmez. Herkese hayatında başarı-
lar diliyorum, bana ayırdığınız za-
man için teşekkür ediyorum.  

GÜNÜMÜZDE kADINLARIN kALIcI vE SÜREkLİ bAŞARIYI YAkALAYAbİLMELERİ İÇİN boL 
boL ARAŞTIRMA YAPMALARI, okuMALARI, bÜYÜkLERİNDEN öNERİLERİ vE GÜNDEMİ 

TAkİP ETMELERİ GEREkTİĞİNİ DÜŞÜNÜYoRuM

GENÇLERE EN öNEMLİ 
TAvSİYEM; öNcELİkLE GÜZEL 

DoSTLukLAR kuRSuNLAR. 
HER ŞEYİ MADDİYAT 

oLARAk GöRMESİNLER. 
ARkADAŞLIkLARINI kARŞILIkSIZ 

YAPSINLAR. bİZLER NE 
öĞRENDİYSEk bÜYÜkLERİMİZE 
SoRARAk, TEcRÜbELERİNDEN 

fAYDALANARAk öĞRENDİk
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ali Erdal Ata, törende 
yaptığı konuşmasında, 
Gazianteplilerin kahra-
manlık destanlarından 
bahsederek, “Kurtuluş 
Savaşımız Türk mille-

tinin büyük önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ün önderliğinde zamanın en 
güçlü devletlerine karşı tüm dünya-
ya emsal olmuş bir bağımsızlık mü-
cadelesidir. Kurtuluş Savaşımız aynı 

zamanda tarihte var olduğu günden 
beri özgürlük ve bağımsızlığını bütün 

değerlerin üstünde tutmuş ve boynuna 
esaret zinciri vurulamayacağını tüm 
dünyaya ilanını ve ispatının günüdür. 
Her aşaması kahramanlıklarla dolu 
bu savaş içinde Gaziantep savunması 
bağımsızlık uğruna kadın, erkek, genç 
ve yaşlı demeden düşmana tek yürek 
ve inanç birliğiyle direnerek şanlı bir 
destan yazan Antep halkını Anadolu 
başlattığı bağımsızlık mücadelesi-
nin kıvılcımıdır. TBMM dalga dalga 
yayılarak Kuvayi Milliye hareketine 
kıvılcım olan bu destansı mücadeleyi 
8 Şubat 1921 tarihinde “Gazi’’ unva-
nıyla ödüllendirmiş ve tarih önünde 
şehrimizi böylesine anlamlı ve onurlu 
bir övgüye layık görmüştür” dedi. 
Gazi’lik Ünvanı verilişinin yıldönü-
mü dolayısıyla belediyeler ve üni-
versiteler tarafından çeşitli etkinlikler 
düzenlendi. Günün ve anlam ve öne-
mini belirten konuşmalar yapıldı.

V GAZİANTEP’E ‘GAZİ’Lİk uNvANININ vERİLİŞİNİN 92. YIL 
DöNÜMÜ DEMokRASİ MEYDANI’NDA YAPILAN TöRENLE 

kuTLANDI.  TöREN ALINANDA TÜRk bAYRAĞINA “GA-
ZİLİk” MADALYASI TAkILARAk ATATÜRk bÜSTÜNE ÇE-

LENkLER koNuLDu.

anTeP “GAZİ”
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hraCaT raKaM-
larını değerlendiren 
Gaziantep Sanayi Odası 
(GSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Adil Konukoğ-
lu, Gaziantep’ten bu yılın 

Mart ayında geçen yılın Mart ayı-
na göre yüzde 4,3 oranında artışla 
toplam 516 milyon 397 bin dolar 
değerinde ihracat yapıldığını bil-
dirdi.
Aylık ihracata göre Gaziantep’in, 
Mart ayında en fazla ihracat ya-
pan iller arasında 6. sıradaki ye-
rini koruduğunu hatırlatan Konu-
koğlu, şu bilgileri verdi:
“Ocak - Mart dönemi dikkate 
alındığında ise Gaziantep ihraca-
tı bir önceki yılın aynı dönemine 
göre yüzde 10,5 oranında artarak 
1 milyar 507 milyon 373 bin dola-
ra yükseldi. 2012 yılı Ocak-Mart 
döneminde ise Gaziantep’ten 1 
milyar 364 milyon 254 bin dolar 
değerinde ihracat yapılmıştı.’’
Gaziantep’in ihracat artışının 
Türkiye’nin üzerinde seyret-
tiğini vurgulayan Konukoğlu, 
Türkiye’den yapılan ihracatın 
Mart 2013’de yüzde 0,3 oranında, 
üç aylık toplamda ise yüzde 3,3 
oranında arttığına dikkati çekti.
Gaziantep’in önemli bir aktör 
olarak dış ticarette gelişimine de-
vam ettiğini belirten Konukoğlu, 
Gaziantep’in geçen yıl 6 milyar 
dolara yakın ihracat gerçekleştir-
diğini ve 177 ülkeye ihracat yap-
tığını anımsatarak, bu rakamların 
Gaziantep’in dünyaya olan enteg-
rasyonunu gösterdiğini vurguladı.

Konukoğlu, ihracatı artırmaya 
devam ettiklerini ifade ederek, 
şunları söyledi:
“Dış ticaret odaklı bir vizyonla 
yolumuza devam ediyoruz. İhra-
catta dinamizm yakaladık. Dünya 
ülkeleri ile ticari ilişkilerimizi her 
geçen gün artırıyoruz. Önümüz 
açık. Daha kaliteli ürünün yanı 
sıra, inovasyon, Ar-Ge, tasarım 
ve markalaşmaya ağırlık vere-
rek ihracat fiyatını da yukarı çe-
kebiliriz. Böylece, Gaziantep’in 
Türkiye’nin dış ticaretine katkısı-
nı artırabiliriz. Geçen yıl göster-
diğimiz iyi performansı bu yıl da 
sergileyeceğimize, 2013 yılında 7 
milyar dolarlık ihracat hedefimi-
ze ulaşacağımıza inanıyoruz.’’
Uluslararası kredi derecelendirme 
kuruluşu S&P’nin, Türkiye’nin 
kredi notunu artırmasında ihraca-
tın beklenenden hızlı güçlenmesi 
olduğunun da altını çizen GSO 
Başkanı Konukoğlu, ihracat ve 
katma değer artışı ile büyümeye 
devam edeceklerini sözlerine ek-
ledi.

İ

2013 İLK 3 AYLIK İHRAcATIMIz 
yÜZDE 10.5 ARTTI

GAZİANTEP’TEN, MART AYINDA YÜZDE 4,3 ARTIŞLA 516 MİLYoN 397 bİN 
DoLARLIk İHRAcAT GERÇEkLEŞTİRİLDİ. 2013 YILI İLk 3 AYLIk İHRAcATIMIZ 

İSE, bİR öNcEkİ YILA oRANLA YÜZDE 10.5 oRANINDA ARTIŞ GöSTERDİ.

DIş TİcARET ODAKLI BİR VİzYONLA YOLUMUzA DEVAM EDİYO-
RUz. İHRAcATTA DİNAMİzM YAKALADIK. DÜNYA ÜLKELERİ İLE 
TİcARİ İLİşKİLERİMİzİ HER GEçEN GÜN ARTIRIYORUz. ÖNÜ-
MÜz AçIK. DAHA KALİTELİ ÜRÜNÜN YANI SIRA, İNOVASYON, 
AR-GE, TASARIM VE MARKALAşMAYA AğIRLIK VEREREK İHRA-
cAT FİYATINI DA YUKARI çEKEBİLİRİz. BÖYLEcE, GAzİANTEp’İN 
TÜRKİYE’NİN DIş TİcARETİNE KATKISINI ARTIRABİLİRİz. 
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uriyelilerin gerek sos-
yal, gerekse ekonomik 
yönden sıkıntılarını gi-
dermek amacıyla Türk 
hükümeti, gerek BM, 
gerekse İslam Birliği 

Teşkilatı’ndan yardımlar alırken, Su-
riyelilerin Türkiye’ye yaklaşık 600 
milyon dolar civarında bir maliyet 
oluşturduğu hesap ediliyor. Ancak bu 
rakam, sadece Türkiye’nin cebinden 
çıkan bir para değil, paranın özellik-
le sınır illerimizde harcanıyor olması 
madalyonun öteki yüzü olarak dikkat 
çekiyor.

aFad raKaMları açıKladı
Başbakanlık Afet ve Acil Durum Baş-
kanı Dr. Fuat Oktay, Suriyeli vatan-
daşların çoğunlukla Türkiye sınırları 
içerisindeki kamplarda yaşadıklarını 
belirterek, “Kamplarımızda barınan-

ların sayısı 192 bin. Yoğun olarak 
kampların dışında da farklı bir sistem 
geliştiriyoruz. Orada da yine sağlık 
ve diğer hizmetlerin verilmesi konu-
sunda ekonomik baskıyı hafifletmek 
adına farklı bir sistem geliştiriyoruz. 
Gerek BM ile gerek AB ve İslam İş-
birliği Teşkilatı ile uluslararası boyut-
ta bu sistemi geliştirmeye çalışıyoruz. 
Bunun maliyeti yaklaşık 600 milyon 
dolar civarında bir maliyet nakit ola-
rak baktığımızda. BM standartları ile 
bu maliyeti hesapladığımızda bu mali-
yet 1 buçuk milyar dolara yaklaşan bir 

maliyet. 600 milyon dolar dediğimiz-
de bunu Türkiye’den dışarı çıkan bir 
maliyet olarak görmeyin. Türkiye’nin 
içerisinde ve sınır illerimizde. Bunun 
sınır illerimize ekonomik katkısı ol-
duğunu unutmamak gerekiyor” dedi.

Sınırda haYaT eKonoMiSi
Suriye’deki çatışmalar sınır illerinde-
ki ekonomik hareketliliğin niteliğini 
değiştiriyor. Karşılıklı ticaret artık 
tek taraflı. Bütün ihtiyacını Hatay ve 
Gaziantep’ten karşılayan muhalifler, 
sınırdaki esnaf ve üreticiyi büyütüyor.

S

SURİyELİLERİN 
GAZİANTEp’E 

EKONOMİK 
VE SOSyAL 

ETKİLERİ
suriYe’Deki iç savaş Yaklaşık 2 YılDan bu 

Yana DevaM eDerken, suriYe’Den kaçıP 
TÜrkiYe’Ye Yerleşen MÜlTecilerin saYısı 
350 bini GeçTi. suriYeli vaTanDaşlarDan 
192 bini kaMPlarDa Yaşarken, ekOnOMik 

DuruMu Daha iYi Olanlar evlerDe ve 
OTellerDe kalMaYı Tercih eDiYOr.

Barınma merkezlerindeki suriyeli sayısı    191.993

hasta- Yaralı / refakatçi     242 / 87

Bugüne kadar ülkemize gelen Suriyeli Sayısı  285.984

Bugüne kadar ülkesine dönüş yapan Suriyeli Sayısı 93.991
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İç savaşla birlikte bütün üretim gü-
cünü kaybeden ve en temel ihtiyaç 
maddelerini dahi üretemez hâle gelen 
Suriye, artık bütün ihtiyaçlarını Hatay 
ve Gaziantep’ten karşılıyor. Bu illerde 
sadece Suriye için üretim yapan şir-
ketler bile var. Özellikle muhaliflerin 
yönetimi ele geçirdiği bölgeler, bütün 
ticaretini Türkiye’nin güneyiyle ger-
çekleştiriyor. Buna karşılık krizden en 
olumsuz etkilenen sektörler ise nak-
liyecilik ve turizm. Buna bir de Or-
tadoğu pazarına ulaşmakta zorlanan 
ihracatçıları eklemek gerekiyor. 

Kiralara eTKiSi
oluMSuz oldu
Suriyeli mültecilerin olumlu/olumsuz 
etkileri var. Olumsuz etkilerin başında 
ise Gaziantep’te hızla artan ev kiraları 
geliyor. Ev kiraları yüzde 100’e kadar 
artış gösteren semtler var. Özellikle 
Suriyeli dediğinizde, bin liranın altın-
da ev kiralamak neredeyse imkansız 
gibi. Ev sahipleri yıllık kirayı peşin 
aldığı için mutlu gözüksede, zaman 
zaman aralarında çeşitli ihtilaflar da 
çıkmıyor değil.
Devlet, çadır kentte kalan mültecile-
rin temel ihtiyaçlarını karşılıyor; an-
cak pasaportsuz, kaçak giriş yapanlar 
çadır kentte kalamıyor. Bunlar arasın-
da çok muhtaç durumda bulunan Su-
riyeliler de var. 
İç çatışmanın sınır illerindeki ekono-
miye etkilerini incelerken istihdam 
boyutuna da işaret etmek gerekiyor. 
Çünkü Suriye’den gelen mülteciler 

arasında Gaziantep ve çevresinde cid-
di sayıda kalifiye eleman bulunuyor. 
Bunlar devletten, kendilerine iş imka-
nı yaratacak adımların hızlı atılmasını 
istiyor.

ilaç SeKTÖrünün CiroSu 
Yüzde 30 arTTı
Savaş ve çatışmalar denince akla ge-
len hususların başında elbette medi-
kal sektörü ve temel ihtiyaç maddeleri 
bulunuyor. Savaş başladığından bu 
yana ilaç sektörünün bölgedeki kira 
sonunu yüzde 30 oranında arttığı tah-
min ediliyor.
Suriye’deki çatışmalardan olumsuz 
etkilenen sektörler de var elbette. 
Genel durum, küçük esnaf ve üretici 
kazanırken, ihracatçılar kaybediyor. 
İhracatçıların en önemli sorunu Suri-

ye pazarını kaybetmek değil, Suriye 
üzerinden geçen karayollarını artık 
kullanamamak. Suriye’deki çatışma-
ların en büyük zararı, Suriye pazarının 
kaybedilmesi değil, Ortadoğu pazarı-
nın geçiş yollarını kapatması. Akde-
niz bölgesindeki yaş sebze ve meyve 
ihracatçıları için hem Suriye hem de 
Ortadoğu, Rusya ve AB ile birlikte en 
büyük pazarlar konumunda. Savaştan 
ilk darbeyi yaş sebze ve meyve ihra-
catçıları yedi. Yaz aylarında gerçek-
leşmesi gereken ihracat yapılamadı. 
Suriye’deki sıkıntılar tırların geçiş 
yollarını kapatınca Ortadoğu’ya ihra-
catta ciddi aksamalar yaşandı. Sektö-
rün Suriye kaynaklı toplam kaybı 200 
milyon doları buldu.
 
YaTırıM Yapanlarda var
Örneğin, Temmuz 2011’de Cilvegö-
zü sınır kapısında Suriye tarafından 
(bir ayda) 15 bin araç geçiş yaparken, 
Temmuz 2012’de bu sayı 3 bin 23’e 
düşmüş, Ağustos 2012’de ise nere-
deyse durma noktasına gelerek sadece 
30 adet olarak gerçekleşmiş.
Öte yandan çatışmaların başlamasın-
dan bu yana Suriye’de kapanan fab-
rika sayısının 400’ü geçtiği tahmin 
ediliyor. Bunların önemli bir kısmı 
başta Gaziantep ve Hatay olmak üze-
re sınır illerindeki Türk iş adamlarıyla 
ortaklık yapıyor. Bazı iş adamları pa-
ralarını bankalarda veya altın hesap-
larında değerlendirirken, bazıları da 
yatırımlarını Türkiye’ye kaydırmayı 
tercih ediyor.



imnastiğe nerede nasıl 
ve ne zaman başladınız?

Jimnastiğe 5 yaşın-
da ailemin desteği ile 
Gaziantep’te oyun ola-

rak başladım. Daha sonra antrenörüm 
Yalçın Titiz benim yetenekli ve esnek 
olduğumu, jimnastiğe devam etmem 
gerektiğini söyledi. Fakat o zamanki 
Gaziantep’te yeterli  tesis olmadığın-
dan dolayı antrenörüm  Bolu’da ki 
İzzet Baysal Kamp Eğitim Merkezine 
yönlendirdi. Profesyonel olarak ilk 
adımımı Bolu’da attım diyebilirim.

Bugüne kadar katıldığınız ulusal ve 
uluslar arası yarışmalardan ve de-
recelerinizden bahsedermisiniz? Ne 
zaman ilk milli formayı giydiniz ve 
ülkemize ilk madalyayı kaç kaşında  
kazandırdınız? 

Bugüne kadar bir çok ulusal ve ulus-
lar arası yarışmaya katıldım. İlk milli 
formayı 12 yaşında Uluslar arası Bo-

ğaziçi Turnuvasında giydim. İlk ulus-
lar arası yarışmam olmasına rağmen 
finale kaldım. Bu finalde denge ale-
tinde altın madalya ile süsleyerek ar-
kasından gelecek bir çok başarının da 
kapısını aralamış oldum. Uluslar arası 

dercelerimde bazılar ise  şöyle: 2009 
Akdeniz Oyunlarında atlama masa-
sında gümüş madalya,  Mart 2010’da 
Doha’da yapılan Dünya Kupası yarış-
masında yer aletinde bronz madalya,  
2010 senesinde  Çek Cumhuriyeti’nin 
Ostrava kentinde düzenlenen Dünya 
Kupası yarışmalarında yer aletinde 
altın madalya, denge aletinde gümüş 
madalya ve atlama aletinde gümüş 
madalya. Bu yarışmalarda Türkiye’yi 
ilk defa kürsiye taşıdım.

Türkiye’de jimnastik alanında bir 
çok ilke imza attınız ve ülkemize bu 
alanda  ilkleri yaşattınız. Dünya ku-
palarında, Akdeniz oyunlarında ve 
bir çok uluslar arası yarışmalarda 
Türkiye’ye hep  ilkleri yaşattınız. Ay-
rıca olimpiyatlara katılan ilk ve tek 
Türk jimnastikçi ünvanını yakaladı-
nız ? Biraz bunlardan bahsedermisi-
niz. Bu  başarıları nasıl elde ettiniz?

Öncelikle hedeflerim doğrultusunda 
çalıştım. Her zaman İleride çok ba-

Türkiye’ye jimnastikte ilkleri yaşatan ve Türkiye’nin 
ilk ve tek olimpik jimnastikcisi Göksu Üçtaş

GAZİANTEp’E 
JİMNASTİK OKULU 
AÇMAK İSTİyORUM
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bÜTÜN SPoR DALLARININ TEMELİNİ oLuŞTuRAN jİMNASTİk SPoRuNuN, TÜRkİYE’DEkİ 
EN bAŞARILI İSMİ 22 YAŞINDAkİ GAZİANTEPLİ GökSu ÜÇTAŞ İLE jİMNASTİk HAkkINDA 

kEYİfLİ  bİR SoHbET GERÇEkLEŞTİRDİk.

J
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şarılı bir sporcu, örnek bir insan ve bayrağımı milletimi 
bu alanda en iyi yerlere taşıyacağıma yürekten inanıyor-
dum. Küçük bir çocukken bile büyük hayallerim vardı. 
Hayallerim zamanla hedeflere dönüştü ve bu hedeflerim 
doğrultusunda sorumluluklarımı bilerek, ellerim nasır tu-
tuncaya nasırlar kanayıncaya kadar çok çalışarak ve ön-
celikle İNANARAK şu anki duruma geldim. Olimpiyat 
oyunlarında yarışmak, o atmosferi tatmak , çok değerli 
sporcuların içinde olmak inanılmaz bir duyguydu benim 
için. Ben benden sonraki jimnastikçi kardeşlerime kapıyı 
araladım. Ben olimpiyatın havasını soludum umarım on-
larda madalyanın tadına bakarlar. 

Jimnastik nasıl bir spor dalı. Jimnastik yaparken  nasıl 
bir duygu içindesiniz. Bu sporu kimler yapabilir ve kaç 
yaşında başlamak gerekiyor?

Jimnastik hem kız hem de erkek çocuklara hitap eden fizi-
ki ve ruhsal gelişimi sağlayan özellikle başlama yaşı 4 – 8 
yaş arası olan tüm çocuklara yönelik olimpik bir branştır.  
Jimnastik yapan çocuklar, daha sosyal ve dışa dönük bi-
reyler olurlar. Aktif ve girişkendirler. İletişim kuramayan 
çocuklarda önemli derecede ilerleme görülür. Yaşıtlarına 
göre daha sorumluluk  sahibi ve her alanda daha başarı-
dırlar. 
Jimnastik yaparken zihnim ve bedenim yapmam gereken 
harekete odaklanıyor. Önce zihnimde yapmam gereken 
hareketi binlerce kez doğru teknikle düşünüyorum ve 
daha sonra  bunu fiziksel olarak uygulamaya geçiriyorum.

Antrenmanlarınızı ve çalışmalarınızı yıllardır Bolu 
Jimnastik Kamp Eğitim merkezinde sürdürüyorsunuz. 
Buradaki çalışmalarınızdan bahseder misiniz? Örneğin 
günde kaç saat antrenman yapıyorsunuz. Kaç saat uyu-
yorsunuz, beslenme şekliniz nasıl? Özellikle yemeniz ge-
reken veya yememeniz gereken gıdalar var mı ?

Bolu’da Türkiye’nin tek yatılı jimnastik eğitim merkezi 
var. Bu nedenle Bolu jimnastik branşında önemsenen ve 
öne çıkan bir şehir. Bende yıllarca bu  eğitim merkezinde 
yetiştim, antrenmanlarıma ve okuluma buradan gidip gel-
dim. Şimdi benden küçük sporcular bu tesiste yetişmekte 
ve yeni madalyalar peşinde koşmakta. Böyle tesislerin 
olması sporcular için büyük bir avantaj. Günde çift ant-
renman yapıyorum. Ortalama, 8 saat uyuyorum. Günde 
3 öğün yemek yiyorum ve aralarda meyve, meyve suları 
veya kek, fındık ceviz gibi yiyecekler tüketiyorum. Daha 
çok kaybettiğim enerjiyi tekrar toparlayabilmek için kar-
bonhidrattan zengin yiyecekleri tercih ediyorum. 

Türkiye’de jimnastik gibi salon sporları neden ön plana 
çıkamıyor. Spor denince hep akla futbol geliyor. Salon 
sporlarında başarılı olabilmek ve daha etkin hale getire-
bilmek için sizce neler yapılmalı?

Türkiye’de başarı getirdiğiniz zaman hatırlanırsınız ge-

buGÜne kaDar bir çOk ulusal ve uluslar arası YarışMaYa kaTılDıM. ilk Milli fOrMaYı 12 YaşınDa uluslar arası bOğaziçi TurnuvasınDa GiYDiM.
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nellikle. Amatör sporların en büyük 
sorunlarından bir tanesi yeterli des-
teği görememek. Sponsor eksiğimiz 
var. Benim sponsor bulma konusun-
da şuan sıkıntım yok ama arkamdan 
gelen sporcuların bunlara çok ihtiyacı 
var.  Başarılı olabilmek için amatör 
sporlara verilen desteğin biraz daha 
artması gerektiğini düşünüyorum. Ye-
terli tesis ve çalışma alanları sağlan-
malı ve kulüpler  maddi manevi  des-

teklenerek sporculara sahip çıkılmalı

Gaziantep doğduğunuz ve jimnastiğe 
ilk adımı attığınız kent. Bolu ise bu 
sporu devam ettirip geliştirdiğimiz 
bir kent. Bu kentlerin sizde bıraktığı 
etki  nelerdir. Gaziantep bir sanayi, 
Bolu ise doğal güzelliği olan kentler, 
neler anlatacaksınız bu konuda?

Gaziantep  başta sanayisi olmak üze-
re bir çok alanda Türkiye’de örnek ve 
öncü olmuş bir kent. Bir çok kentin 
örnek aldığı bir kent. Sanırım  bunun 
temelinde de Gazianteplinin girişim-
cilik ruhu yatıyor.  İhracat rakamla-
rının 6 milyar dolar civarında olduğu 
söyleniyor. Çalışan, üreten ve kazanan 
insanların dolu olduğu Gaziantep’in 
başarı grafiğinin yükselmesi beni gu-
rurlandırıyor. Umarım Gaziantep sa-

nayide yakaladığı başarıyı sporda da 
yakalar. Bolu ise doğal güzellikleri 
olan sessiz ve küçük bir kent. Sanayi-
si yok ama insanların büyük bir kısmı  
geçimini tarımla sağlıyor.

Gaziantep doğduğunuz bir kent ve 
jimnastik sporunun olmadığı veya 
yok denecek kadar az olduğu bir 
kent. Gaziantep’te cjimnastiğin ge-
lişmesi ve milli sporcuların yetişmesi 

bir  çalışma  yapmayı düşünürmüsü-
nüz. Gaziantep’e  bu alanda bir kat-
kınız olabilir mi?

Gazianteplilerin önemli bir özelliği 

vardır. Doğdukları yeri hiç unutmaz-
lar. Giderler yurt içinde ve yurt dışın-
da eğitim alırlar ve çeşitli tecrübeler 
kazanırlar. Bunları hayata geçirmek 
içinde tekrar Gaziantep’e dönerek ya-
tırımlar yaparlar. Bende Gaziantep’in 
sanayide yakaladığı başarıyı sporda 
yakalaması için Gaziantep’te bir cim-
nastik okulu açmak istiyorum. Gazi-
antep’teki büyüklerimin bana maddi 
ve manevi destek vermesi sonucunda 
bu projemi hayata geçirebilirim.Bu-
nun içinde destek bekliyorum

Türkiye’nin jimnastikte önünü açan 
ve birçok Türk jimnastikçiye ilham 
kaynağı olan bir sporcu olarak he-
defleriniz nelerdir?

Az önceki soruda cevapladığım gibi 
hedeflerimden bir tanesi Gaziantep’te  
cimnastik okulu açmak. Ancak bunu 
maddi imkansızlıklar nedeni ile şim-
dilik gerçekleştiremiyorum. Ama  
Gaziantep’teki belediyeler, odalar ve 
diğer kurumlar  bana destek olursa bu 
konuda çalışma yapmak benim için 
büyük bir onur kaynağı olur. Türk 
cimnastiğine sporcu olarak uzun yıl-

lar hizmet verdim. Bundan sonra da 
gerek antrenör olarak gerekse yöne-
tici olarak ülkemizde temel bir spor 
olan jimnastiği kitlelere yaymak ve 
hizmet vermektir.

GazianTePlilerin ÖneMli bir Özelliği varDır. DOğDukları Yeri hiç unuTMazlar. GiDer-
ler YurT içinDe ve YurT DışınDa eğiTiM alırlar ve çeşiTli TecrÜbeler kazanırlar.bun-

ları haYaTa GeçirMek içinDe Tekrar GazianTeP’e DÖnerek YaTırıMlar YaParlar.
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ZERGÜN ÖZYETKİN
GAGİAD ÜYESİ

YATIRIM VE çEVRE 
ARASINDAKİ DENGE 
ARAcI; çED

evreSel Etki Değer-
lendirmesi (ÇED) süreci 
dünyada bütüncül - ön-
leyici çevresel planlama 
konusunda kullanılmakta 
olan en etkin çevre yöne-

timi aracıdır. Faaliyetlerin çevresel et-
kileri, faaliyetin etki sahasında bulunan 
insanlara halkın katılım toplantısı ile 
anlatılmakta, olumlu ve olumsuz görüş-
ler süreci doğrudan etkilemektedir. 
Türkiye’de 1993 yılından bugüne etkin 
olarak uygulanan ÇED değerlendirme-
si, çevre izni/çevre izin ve lisansları ile 
işyeri açma ruhsatlarının alınmasında 
son derece önemlidir.   
Çevre Kanunu’ nun 2. maddesine göre 
ÇED, gerçekleştirilmesi planlanan pro-
jelerin çevreye olabilecek olumlu ve 
olumsuz etkilerinin belirlenmesinde, 
olumsuz yöndeki etkilerin önlenmesi ya 
da çevreye zarar vermeyecek ölçüde en 
aza indirilmesi için alınacak önlemlerin, 
seçilen yer ile teknoloji alternatiflerinin 
belirlenerek değerlendirilmesinde ve 
projelerin uygulanmasının izlenmesi ve 
kontrolünde sürdürülecek çalışmaları 
kapsar. Çevresel Etki Değerlendirme, 
Dünyada hemen hemen bütün ülkelerde
çevresel karar verme sürecinde uygu-
lanan bir araçtır. Çevresel Etki Değer-
lendirmenin “sürdürülebilir kalkınma-
nın gerçekleştirilmesini sağlayan bir 
araç olduğu konusunda genel bir görüş 
vardır. ÇED her şeyden önce idari bir 
süreçtir. İdare hukukunda bir işlemin 

oluşum aşamasında halk, genellikle 
sürece dahil edilmezken, ÇED sürecin-
de halkın katılımı toplantısı yapılması, 
yazılı ve sözlü itiraz olanağının sağlan-
mış olması, bu sürecin geleneksel idare 
hukuku kalıplarını değiştirdiği şeklinde 
yorumlanabilir. ÇED ile idari sürece ka-
tılım olanağı halka tanınmış olmaktadır. 
ÇED, belirli bir proje veya gelişmenin 
çevre üzerindeki önemli etkilerinin be-
lirlendiği bir süreçtir. Bu süreç kendi 
başına bir karar verme süreci değildir. 
Karar verme süreci ile birlikte gelişen ve 
onu destekleyen bir süreçtir. Yeni proje 
ve gelişmelerin çevreye olabilecek sü-
rekli veya geçici potansiyel etkilerinin 
sosyal sonuçlarını ve alternatif çözüm-
lerini de içine alacak şekilde analiz ve 
değerlendirilmede bulunan bir süreçtir.
Yeni proje ve gelişmelerin çevreye ola-
bilecek sürekli veya geçici potansiyel 
etkilerinin sosyal sonuçlarını ve alterna-
tif çözümlerini de içine alacak şekilde 
analizi ve değerlendirilmesidir. 
Türkiye’de sağlam bir çevre yönetimi 
oluşturmanın esas temelini ÇED süre-
cinin yasal, kurumsal ve teknik altyapı 
açısından güçlendirilmesi teşkil etmek-
tedir . 
çed’in amacı; ekonomik ve sosyal 
gelişmeye engel olmaksızın, çevre de-
ğerlerini ekonomik politikalar karşı-
sında korumak, planlanan bir faaliyetin 
yol açabileceği bütün olumsuz çevresel 
etkilerin önceden tespit edilip, gerekli 
tedbirlerin alınmasını sağlamaktır.

ÇEŞİTLİ kAYNAkLARDAN ÇIkAN kATI, SIvI vE GAZ 
HALİNDEkİ kİRLETİcİ MADDELERİN HAvA, Su vE ToPRAkTA 
YÜkSEk oRANDA bİRİkMESİ ÇEvRE kİRLİLİĞİ oLuŞMASINA 

NEDEN oLMAkTADIR. 
HIZLA ARTAN DÜNYA 
NÜfuSuNuN 
İHTİYAÇLARININ 
kARŞILANMASI 
İÇİN TEkNoLojİNİN 
GELİŞMESİNE 
bAĞLI oLARAk 
ENDÜSTRİLEŞMENİN 
DE ARTMASI 
GEREkMEkTEDİR. bu 
ARTIŞ bERAbERİNDE 
vAR oLAN DoĞAL 
kAYNAkLARIN HIZLA 
TÜkENMESİNE NEDEN 
oLMAkTADIR.

Ç
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Çevresel Etki Değerlendirmesi 
(ÇED), her türlü büyük ölçekli yatı-
rım (baraj, havaalanı, sanayi vb.) ve 
kalkınma projelerinin çevresel etki-
lerini tanımlamak için yürütülen bir 
süreçtir. Avrupa Birliği ÇED Direk-
tifi, 1998 yılında yürürlüğe girmiş ve 
böylece ÇED Avrupa Birliği üye ül-
kelerde çevre üzerinde önemli etkileri 
olabilecek bazı kamu ve özel sektör 
projelerinin çevresel etkilerini değer-
lendirmek üzere uygulanacak kanuni 
bir prosedür haline gelmiştir. 
Değerlendirmesi Gerekli Değildir 
Kararı alınmadıkça bu projelerle ilgi-
li onay, izin, teşvik, yapı ve kullanım 
ruhsatı verilemez; proje için yatırıma 
başlanamaz ve ihale edilemez. Çev-
resel Etki Değerlendirmesine tâbi 
projeler ve Stratejik Çevresel Değer-
lendirmeye tâbi plân ve programlar 
ve konuya ilişkin usûl ve esaslar Ba-
kanlıkça çıkarılacak yönetmeliklerle 
belirlenir.”
ÇED Yönetmeliği kapsamı dışında 
olduğu düşünülen faaliyetler için Ba-
kanlık veya illerde İl Çevre ve Orman 

Müdürlükleri’ne bir dilekçe ekinde 
ayrıntılı plan, proje (giren hammadde, 
yapılan işlem, çıkan ürün, kullanıla-
cak kimyasal maddelerin özellikleri 
vs) eski ve yeni kapasite raporları ve 
iş akım şemasını içeren bir dosya su-
nulması gerekmektedir.

çed raporları ne işe 
Yarar ?
1970’li yıllar, 2. Dünya Savaşı sonra-
sı ortaya çıkan endüstriyel sıçramanın 
çevre üzerinde yarattığı sorunların in-
sanlığın bilincine çıkmasını sağladı. 
1970’ler endüstrinin önce kirlettiği 
ve sonrasında temizlemek için adım 
atmaya zorlandığı yıllardı. 1990’lar 
ise Dünyada bu konuda önemli bir 
stratejik farklılığa sahne oldu. En-
düstrinin çevreye etkilerinin önceden 
tahminine ve olası sonuçların ortadan 
kaldırılması için önlemler alınmasına 
dönüşen bu sürecin önemli çıktıların-
dan birisi olarak Çevresel Etki Değer-
lendirme konusu ortaya çıkmıştır. 
Olası etkilerin çok disiplinli süreçler-
le saptanması ve taranması bu süre-
cin ana parçalarından birisidir. Esas 
itibariyle proje içinde yer alan faali-
yetlerin ve bu faaliyetlerin çevreye 
olan etkilerinin değerlendirilmesi bu 
parçanın kendisini oluşturmaktadır. 
Tarama işlemi sonunda hazırlanacak 
olan değerlendirmenin neleri kapsa-
yacağı, söz konusu faaliyetlerin hangi 
bölümlerinin bu işin kapsamına dahil 
edileceği faaliyet alanı adı verilen 
parçanın görevidir. Bu bölümde pro-
je ya da tesisin hangi kapsamda ÇED 
raporu hazırlanacağına karar verilir. 
Son parça ise izleme sürecidir.
ÇED çalışmasının temel amacı; Plan-
lanan projenin ekolojik planlama 
ilkelerine uygun olarak gerçekleşti-
rilmesini sağlamaktır.Alan ve proje 
ile ilgili tüm verilerin ortak analizi 
ve değerlendirilmesi, elde edilen so-
nuçların ekolojik planlamanın ilkeleri 
doğrultusunda yorumlanması gerek-
mektedir.
Çevresel Etki Değerlendirmesi (ÇED) 
uygulamaları, çevre sorunlarının çö-
zümüne yönelik en önemli önleyici 
yaklaşımlardan biri olarak değerlen-
dirilmektedir. Çevresel Etki Değer-
lendirmesi (ÇED) Yönetmeliği, çevre 
sorunlarına yol açabilecek büyüklük-

teki her faaliyet için kurum, kuruluş 
ve işletmelere kanuni bir zorunluluk 
olarak “çed raporu” hazırlama 
yükümlülüğü getirmektedir. Avrupa 
Birliğini kuran Antlaşmadan günü-
müze kadar geçen süreçte AB, çevre 
politikasını oluşturmuş ve birçok ka-
rar, yönerge ve yönetmelik ile bu po-
litikasını pekiştirmiştir.

TürKiYe’de çevreSel eTKi 
deĞerlendirMeSi SüreCi
ÇED sürecinin yönetimi denildiğinde 
bir projenin planlama ve
değerlendirme sürecinin yönetimi an-
laşılmaktadır. Bu sürecin yönetimi, 
yarar ve kalite anlamında önemli ka-
zanımlar sağlayacaktır.
Süreç yönetiminde aşağıdaki hususlar 
göz önüne alınmalıdır:
- Süreçte yer alan tarafların çokluğu 
(proje sahibi, kamu kurum ve
kuruluşları, sivil toplum kuruluşları 
(STK), kamuoyu ve karar vericiler)
- Göz önüne alınan alternatif ve konu-
ların karmaşıklığı
- Projenin planlama ve projelendirme 
çalışmalarına olan etkisi
- Gecikmeleri önlemek için eşgüdüm 
ve bilgi alışverişi ihtiyacı
ÇED süreci tarafların görev, rol ve 
sorumluluklarının açık şekilde ta-
nımlandığı aşamalara bölünmelidir. 
Bu bağlamda sürecin başlangıcı, 
hedefleri,aşamaları, zamana dağılı-
mı, halkın katılımı ve tarafların rolleri 
açık bir şekilde sağlanmalıdır.
ÇED süreci tarafların katılımı yoluyla 
elde edilen çeşitli görüş ve bilgilerin 
anlaşılması ve değerlendirilmesine 
imkân vermelidir. ÇED süreci bu ne-
denle aşamalandırma, zamanlama ve 
kullanılan yöntemler açısından esnek 
olmalıdır.

KAYNAKÇA: - Çevre ve Orman Bakanlığı Faaliyet 
Raporu (2007). Ankara: 
-Çevresel Etki Değerlendirmesi (ÇED) El Kitabı 
(2009). Çevre ve Orman Bakanlığı,Çed Eğitim ve 
Bilgi Merkezi, 
-Saygılı, A.(2004). “Avrupa Birliğinin Çevresel Etki 
Değerlendirmesi Yönergesine Kısa BirBakış”, 
-Ankara Avrupa Çalışmaları 
Dergisi,Bahar,Mevzuatına Uyum Ne Getirecek”) 
Kriter Dergisi, 
-Peyzaj Mimarlığı “ 1. Ulusal Çevresel Etki Değerlen-
dirmesi Çalıştayı ” Prof. Dr. M. Yücel
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üYüKşehir Bele-
diYeSi Kültür ve Sos-
yal İşler Daire Başkanı 
Sema Marangoz, yarış-
maya katılım başvuru-
larının 1 Mart 2013’de 

başladığını, 10 Haziran 2013’te ise 
sonlanacağını söyledi. Sonuçların 
18 Haziran 2013’te açıklanacağını 
vurgulayan Marangoz, birinci olan 
kişiye 5 bin 500 TL Altın, Madalya 
Plaket, ikinci olan kişiye 3 bin TL, 
Gümüş Madalya, Plaket, üçüncü 
olan kişiye 2 bin TL, Bronz Madalya, 
Plaket, mansiyonlara, 250 TL, Pla-
ket ve sergilemeler ise 100 TL ödül 
verileceğini belirtti. Katılımın ücret-
siz olduğunu dile getiren Marangoz, 
“Yarışmaya katılım amatör veya pro-
fesyonel, fotoğrafa meraklı herkese 
açıktır. Yarışmada tek kategori vardır, 
yarışmacılar en fazla 5 fotoğraf ile 
katılabilirler. Yarışmaya katılacak fo-
toğraflar JPG formatında, uzun kenarı 

en az 2400 piksel, 300 dpi ve dosya 
boyutu en fazla 3 MB olacak şekilde 
ayarlanarak, internet sitesi üzerinden 
gönderilmelidir. Ödül ve sergileme 
alan fotoğrafların büyük boy baskı-
ları Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 
tarafından yaptırılacaktır. Bu nedenle 
çözünürlük ayarlarına dikkat edilme-
lidir. Bu kurallara uygun olmayan fo-
toğraflar kayıt aşamasını geçseler dahi 
eleneceklerdir. Yarışmacılar, gelenek-
sel veya modern her türlü fotoğrafik 
tekniği özgürce kullanabilirler. De-
neysel çalışmalar ve manipülasyon-
lar değerlendirmeye alınmayacaktır. 
Yarışma için hazırlanan fotoğraflar 
internet sitesi üzerinden gönderilme-
lidir. Yarışmaya baskı veya CD ile 

fotoğraf kabul edilmemektedir” dedi. 
Marangoz, yarışmanın jürilerinin ise 
Marmara Üniversitesi Güzel Sanatlar 
Fakültesi Fotoğraf Bölümü Öğretim 
Üyesi Emre İkizler, Fotoğraf Sanatçı-
sı - AFIAP, Hon. FBPS, Hon. SUPC 
Reha Bilir, Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi Kültür ve Sosyal İşler Dai-
re Başkanı Sema Marangoz, Fotoğraf 
Sanatçısı – AFIAP - UPI CR1 - Gif-
sad Kurucu Üyesi Erol Doğaner, Fo-
toğraf Sanatçısı – AFIAP - UPI CR1 
- Gifsad Üyesi Doğan Alpay, Fotoğ-
raf Sanatçısı – Gifsad Kurucu Üyesi 
Bülent Teymur, ve Fotoğraf Sanatçı-
sı – AFIAP - Gifsad Yönetim Kurulu 
Üyesi Utku Mersinli’den oluştuğunu 
açıkladı.

B GAZİANTEP’İN ZENGİN foToĞRAf ARŞİvİNE SAHİP 
oLAbİLMESİ vE GAZİANTEP’İN TANITIMINA kATkI SAĞ-
LANMASI AMAcIYLA 1. uLuSAL foToĞRAf YARIŞMASI” 

DÜZENLİYoR.

GAZİANTEp’TE ULUSAL FOTOĞRAF 
yARIŞMASI DÜZENLENİyOR
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naT KuTlar Top-
lanTı Salonu’nda 
gerçekleştirilen konsere 
ünlü sanatçının seven-
leri büyük ilgi gösterdi. 
Salonu tamamen dol-

duran izleyiciler 

Özdemir Erdoğan’ın birbi-
rinden güzel şarkılarına za-
man zaman eşlik ettiler.
Özellikle “Bahçelerde Mor 
Meni” isimli Gaziantep 
türküsünde büyük coşku 

yaşayan izle-
yiciler, usta sanatçı Öz-
demir Erdoğan’a eşlik 
ettiler. Yaklaşık 17 
şarkı ve türkü seslen-
diren Erdoğan, zaman 
zaman izleyiciler ile 
anılarını da paylaştı.
Kendisini buraya da-
vet eden ve Gazian-
tepliler ile buluşturan 

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 
yetkililerine teşekkür eden Erdoğan, 
“Gaziantep’e gelmeyeli uzun yıllar 
olmuştu. Kentin çok değiştiğini ve 
özellikle kültür sanat yönü ile kendi-
ni çok geliştirdiğini gördüm. Burada 
emeği geçen herkesi kutluyorum. 
Beni dinlemeye gelen tüm izleyicile-
rime de sevgilerimi gönderiyorum.” 
diyerek Gaziantep’e olan sevgisini 
dile getirdi.

TürK üniverSiTeli Kadınlar 
derneĞi’nce Şehitkamil Kültür ve 
Kongre Merkezi’nde düzenlenen prog-
ramda ünlü tiyatro sanatçısı Haldun Dor-
men ve beraberindekiler Seylan Göksel 
kişisel Goblen Tablolar Sergisi’ni açtı.
Açılışın ardından tiyatro sanatçısı Dormen 
ve beraberindekiler sergideki tabloları in-
celedi. Tiyatro sanatçısı Dormen daha 
sonra ‘Cumhuriyetimizin Önce Kadınları’ 
konulu söyleşiye katıldı. 
Yapılan açılış konuşmalarının ardından 
ünlü tiyatro sanatçısı Dormen, ‘Cumhuri-
yetimizin Önce Kadınları’ konulu söyleşi-
sinde Cumhuriyet tarihinde öncü olan ka-
dınların hayatlarını ve yaşadıklarını video 
eşliğinde anlattı.

O
TÜRk MÜZİk DÜNYASI’NIN uNuTuLMAZ İSMİ öZ-
DEMİR ERDoĞAN, GAZİANTEPLİ SEvENLERİNE 17 
PARÇADAN oLuŞAN bİR MÜZİk ZİYAfETİ SuNDu.

ÜNLÜ TİYATRo SANATÇISI HALDuN DoRMEN, 8 MART 
DÜNYA kADINLAR GÜNÜ’NDE GAZİANTEPLİ kADINLARLA 

DÜZENLENEN SöYLEŞİYE kATILDI. 

ÖZDEMİR ERDOĞAN 
HAyRANLARIyLA 

BULUŞTU

HALDUN DORMEN GAZİANTEp’TEyDİ
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azeTeCi oKan çeliK ve 
güven SerT’in çalışmala-
rından oluşan sergide 100 şehi-
dimizin aile, askerlik, okul ve iş 
yaşamına ait fotoğraflar ve yaşam 
öyküleri yer aldı. Sanko Park gi-

riş fuayede açılan sergi için, 18 Mart Çanakkale 
Şehitlerini Anma günü’ne kadar gezme imkanı 
sunuldu.
Şehit aileleri ile röportajları gerçekleştiren ve 
fotoğrafları çekerek aylar süren çalışmayı hazır-
layan Okan Çelik “Gazikentimizde pek çok şe-
hidimiz var. Biz bu şehitlerimizin cenazelerine 
gidiyoruz. Sonra belki bir kez de taziye evini zi-
yaret ediyoruz. Ve unutuyoruz. Oysa şehrimizde 

bu vatan için can vermiş 180 şehidimizin aile-
leri, gurur ve acı gibi karmaşık duygular içeri-
sinde hayatlarını sürdürmeye çalışıyor. Biz bu 
çalışmamızla, çok şey borçlu olduğumuz şehit-
lerimizi ve onları yetiştirip bu vatana feda eden 
ailelerini kamuoyuna hatırlatmak ve onurlan-
dırmak istedik. Bu çalışmanın sponsorluğunu 
üstlenen Şahinbey Belediyemize, Şehit Aileleri 
Derneğimize, bize mekan sağlayan Sanko Park 
yönetimi ve Sayın Adil Konukoğlu’na ve her an 
varlığı ile bize güç veren Dursun Bak paşamı-
za sonsuz teşekkürler ediyor ve bu güzel çalış-
manın ortaya çıkmasındaki katkıları nedeniyle 
şükranlarımızı sunuyoruz.” sözleri ile sergiyi ve 
amaçlarını anlattı.

G

GAZİANTEP ŞEHİT AİLELERİ DERNEĞİ vE ŞAHİNbEY bELEDİYESİ İŞbİR-
LİĞİ İLE GAZİANTEP ŞEHİTLERİNİ oNuRLANDIRMAk vE kAMuoYuNA 
HATIRLATMAk AMAcI İLE SANkoPARk’TA, “GAZİkENT’İN ŞEHİTLERİ” 

koNuLu SERGİ AÇILDI.

GAZİKENT’İN ŞEHİTLERİ 
İÇİN ÖZEL SERGİ
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esmi açılışının gerçekleş-
tiği 9 Eylül 2011’de Tunus 
Bardo Müzesi’nden, ‘’dün-
yanın en büyük mozaik 
müzesi’’ sıfatını devralan ve 
geçen yıl ‘’Cumhurbaşkan-

lığı Kültür ve Sanat Büyük Ödülü’’ne la-
yık görülen müzeyi 2012’de, 175 bin kişi 
ziyaret etti. 
İl Kültür ve Turizm Müdür Vekili Meh-
met Aykanat, Zeugma Mozaik Müzesi’nin 
sergilenen 2 bin 464 metrekare mozaik ile 
dünya çapında önemli bir müze olduğunu 
söyledi. 
Müzenin, ‘’Çingene Kızı’’ mozaiği başta 
olmak üzere Mars Heykeli, bir kısmı kazı 
alanında çalınan Dionysos-Ariadne’nin 
Düğünü Mozaiği, yaklaşık 150 metreka-
relik duvar resmi, 4 Roma dönemi çeşme-

si, 20 sütun, mezar stelleri ile dikkat çek-
tiğini ifade eden Aykanat, müzenin geçen 
yıl 3 ödülle taçlandırıldığını belirtti.
Müzeyi yeni açılmasına rağmen yüksek 
olarak nitelendirilebilecek düzeyde ziya-
retçinin gezdiğini, bu sayının giderek ar-
tacağına inandığını dile getiren Aykanat, 
ziyaretçi sayısını arttırmaya yönelik çalış-
malar yaptıklarını ifade etti. 
Ziyaretçi artışının kendilerini memnun et-
tiğini vurgulayan Aykanat, ‘’Ama bu sayı 
bizim için yeterli değil. Bunun için hedef 
büyütmemiz gerekiyor. Şu anda mevcut 
bulunan tanıtım materyalleriyle gerek yurt 
içi gerekse yurt dışında çalışmalarımız sü-
rüyor. Ayrıca kentimizdeki kurum ve ku-
ruluşlarla işbirliği içerisinde materyallerin 
güncellemesini yaparak, en uç noktalara 
kadar ulaştırmayı amaçlıyoruz’’ dedi. 

R
ÜNÜ TÜRkİYE 

SINIRLARINI 
AŞAN ZEuG-

MA MoZAİk 
MÜZESİ’NİN 

ZİYARETÇİ 
SAYISI DA HER 

GEÇEN GÜN 
ARTIYoR. 

175 BİN KİŞİ 
ZEUGMA’yI GEZDİ
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ir vaTandaşlıK 
görevi olan vergi ödevi, 
Anayasamızın 73’üncü 
maddesi ile de dile ge-
tirilmiş olup, maddenin 
ilk fıkrasına göre: “Her-

kes, kamu giderlerini karşılamak üze-
re, mali gücüne göre vergi ödemekle 
görevlidir.” denilmiştir. Vergi ödevi 
yasal bir yükümlülükten öte aslında 
vatandaş olmakla eşdeğerdir. Paylaş-
manın, hak etmenin ve kamu hizme-
tinden yararlanmanın ilk ve tek şar-
tıdır. Devletin mevcudiyeti, varlığı, 
devamlılığı toplanan vergi gelirlerine 
bağlıdır. Sağlıklı vergi toplanamama-
sı demek; gelecek kuşakların refah ve 
özgürlüğünün güvence altında olma-
ması demektir. Bu bakımdan vergi 
kaçırmak, vergisini tam olarak beyan 
etmemek sadece suç değil aynı za-
manda gelecek nesillerin haklarının 
gasp edilmesi anlamına gelmektedir. 
Bu nedenle devletin sürdürülebilirlik 
politikaları ile de doğrudan bağlantı-
lı olan vergiyi adil toplamak ve yine 
adaletli olarak dağıtmak devletin sa-
dece vatandaşına değil gelecek kuşak-
lara yönelik olarak da çok önemli bir 
görevidir. Dolayısıyla devlet, vatan-

daşın ihtiyaçlarını karşılarken gelecek 
kuşakların ihtiyaçlarından ödün ver-
meden, tüm faktörleri de göz önüne 
alarak, kendisine emanet edilen pa-
raların her kuruşunu titizlikle tasarruf 
edip takip etmek durumundadır. Bu 
da vergi kayıp ve kaçağı ile etkin bir 
mücadele ile mümkündür.
Vergi kaçağının önüne geçebilmek 
için devletin bütün kurumları işbirliği 
içinde hareket etmekte ve günümüzün 
de teknolojik gelişmelerinden fayda-
lanılarak, gerekli tedbirler alınmak-
tadır. Bununla birlikte, denetim me-
kanizmaları ve teknolojik destek ne 
kadar ileri olursa olsun, vergi kaçağı-
nı önlemekte yeterli olması mümkün 
değildir. Teknolojik altyapı ve deneti-
min yanı sıra vergi kayıp ve kaçağının 
önlenmesini mümkün kılan en önemli 
unsur mükellefin bizatihi kendisidir.
Mükelleflerin kendi istekleri ile vergi 
ödemeleri ve gönüllü uyum göster-
meleri onların vergi bilinci ile bağ-
lantılıdır. Vergi bilincinin artırılması 
da, vergi kayıp kaçağının önlenmesi 
de vergi idaresi olarak birincil hede-
fimizdir.
Bu nedenle vergi bilincinin artırıl-
masına katkı sağlamak amacıyla her 

yıl Şubat ayının son haftası çeşitli 
etkinlikler ile Vergi Haftası olarak 
kutlanmaktadır. Etkinlikler kapsamın-
da, başta geleceğimizin teminatı olan 
çocuklar ve gençler olmak üzere top-
lumun tüm kesimlerine vergi verme-
nin önemi ve gerekliliği aktarılmaya, 
mükelleflerimizin ise vergisel yüküm-
lülükleri konusunda bilgilendirilmeye 
çalışılmaktadır.
Mükelleflerin vergiye yönelik tutum-
larını etkileyen bireysel etmenlerden 
biri de mükellefin sahip olduğu “vergi 
ahlakı”dır. Vergisel yükümlülüklerin 
yerine getirilmesi ile “vergi ahlakı” 
arasında anlamlı bir ilişki olduğu 
yapılan araştırmalarla ortaya konul-
muştur. Vergi ahlakı; mükelleflerin 
vergi ödemenin bir ahlaki yükümlü-
lük olduğunu düşündükleri bir tutumu 
temsil etmektedir ve vergiye gönüllü 
uyum ile olan pozitif ilişkisinin yanı 
sıra, yapılan araştırmalara göre kayıt 
dışı ekonomi ile de negatif bir ilişki 
göstermektedir. 
Bu araştırmaların ışığında denetim 
temeline dayanan ve ekonomik ceza 
ile önlenmesi öngörülen vergisel 
kayıp kaçaktan daha ziyade, mükel-
lefler nezdinde vergi bilincinin oluş-

Vergi Dairesi Başkanı  Erol çEMBER

VERGİ BİLİNCİ VE VERGİyE 
GÖNÜLLÜ UyUMUN ÖNEMİ

vATANDAŞLARIMIZA GöTÜRÜLEcEk oLAN TÜM kAMu HİZMETLERİNİN, EN 
SERİ vE ETkİN bİR ŞEkİLDE GERÇEkLEŞTİRİLEbİLMESİ İÇİN, GEREkLİ oLAN 
fİNANSMAN kAYNAĞININ YARATILMASINDA, vERGİ GELİRLERİNİN kuŞkuSuZ 
bÜYÜk öNEMİ buLuNMAkTADIR. DEvLETİN ÜRETTİĞİ kAMu HİZMETLERİNİN  

EN GENİŞ vE EN SAĞLAM fİNANSMAN kAYNAĞI vERGİLERDİR. vERGİ 
ToPLuMuN TÜM kESİMLERİNİ DoĞRuDAN YA DA DoLAYLI oLARAk ETkİLEYEN 

vE YAkINDAN İLGİLENDİREN öNEMLİ bİR uNSuRDuR.

B
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turulması ve yüksek vergi ahlakı ile 
vergisel yükümlülüklerin yerine ge-
tirilmesinin sağlanmasının vergile-
me kapasitesine ulaşılmasında daha 
önemli etki oluşturacağı şüphesizdir.
Vergiye gönüllü uyum konusuna özel 
önem veren Gelir İdaresi Başkanlığı, 
bu kapsamda, sosyal medya uygu-
lamalarından, elektronik hizmetlere 
(e-fatura, e- beyanname, e-tahsilat, 
vb.), geliştirme projelerinden bilgi 
servislerine pek çok alanda mükel-
leflere ulaşmayı başarmış ve vergisel 
yükümlülüklerini kolaylıkla yerine 
getirebilmelerine imkan sağlamıştır. 
Toplumsal refahın artırılmasına des-
tek sağlamak üzere yeterli geliri ada-
let, tarafsızlık, verimlilik ilkeleri çer-
çevesinde toplamak, vergi sisteminin 
basitleştirilmesi ve uyumun artırılma-
sına katkıda bulunmak ve mükellefe 
kaliteli hizmet sunmak amacıyla yola 
çıkan Gelir İdaresi Başkanlığı, vergi-
ye gönüllü uyumu artırmak adına;

-Mükelleflere daha kaliteli hizmet ve-
rerek, süreçleri basitleştirerek, uyum 
maliyetlerini azaltarak vergilerini za-
manında ve gerçek tutarda ödemeye 
teşvik etmeyi hedeflemekte,
-Mükellef memnuniyetini artırmak 
amacıyla sürekli olarak hizmet kali-
tesini geliştirmeyi ve yeni hizmet se-
çeneklerini mükelleflerine sunmayı 
sürdürmekte,
-Elektronik ortamda verdiği hizmetle-
ri artırmakta,
-Vergi işlemlerini basitleştirmek ve 
yeknesaklığı sağlamak üzere çalışma-
lar yürütmekte,
-Ana hedef kitlesi olarak belirlenen 
geleceğin mükellefleri olacak çocuk-
lar ve gençler için her türlü iletişim 
aracından yararlanılarak çeşitli kam-
panyalar ve eğitimler düzenlemekte-
dir.

Toplum tarafından benimsenmeyen 
ve sahiplenmeyen hiçbir şey kalıcı ol-
mayacağına göre, öncelikle mükelle-
fiyet ile vatandaşlık arasında bir bağın 
kurulması, bu aşamada da verginin en 
temel vatandaşlık ödevlerinden biri 
olduğuna yönelik bir eğitim anlayışı-
nın benimsenmesi gerekmektedir. Ya-

şanan her günün, bir önceki günden 
daha iyi olabilmesinin anahtarı olacak 
genç nesillerin eğitimi ve bu eğitimde 
verilecek vergi bilincinin önemi kav-
ranmadığı sürece, kayıt dışı ekonomi-
nin kayda alınması mümkün değildir
Güçlü bir Türkiye için; ülke sevgisi, 
vatandaşlık anlayışı ve daha iyi gele-
ceğin kaçınılmaz önkoşulu olan ver-

gi anlayışı, geleceğimizin teminatı 
olan çocuklarımıza ve gençlerimize 
Gelir İdaresince etkin bir şekilde ak-
tarılmaya çalışılmaktadır. Bu bilinçle 
büyüyen nesiller, ülkemizin geleceği 
için hiç şüphesiz umut kaynağı ola-
caklardır.

Saygılarımla.
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DR. ÖZLEM ATAY
FİzİK TEDAVİ VE REHABİLİTASYON UzMANI

BEL AğRILARI

eKaniK Bel aĞrıSı:

Fiziksel etkinliklerle çoğalıp, dinlen-
me ile azalan, genellikle vücudun fazla 
kullanılması, hasar alma ve şeklinin 
bozulması nedeniyle meydana gelen 

bel ağrılarını anlatan bir terimdir. Mekanik bel ağrı-
sı genellikle bel bölgesi kasları, kas lifleri ve eklem 
bağlarının aşırı zorlanması ya da sinirsel gerginlikler 
nedeniyle gelişir. Genellikle omurganın alt bölümü-
nü etkiler, ağrı kalça civarına yayılabilir. Şiddeti artıp 
azalabilir ve genelde kroniktir. Kötü duruş ve beli kötü 
kullanma; uzun süre aynı pozisyonda durma, yanlış ha-
reketler kas ağrısı yapar, zaman içerisinde yıpranmalar 
kireçlenme, bel fıtığı gelişmesine neden olabilir.

Bel FıTıĞı

Bel fıtığı, beldeki omur kemikleri arasında bulunan 
ve adeta bir amortisör gibi görev yapan bu disklerin 
fıtıklaşması sonucu ortaya çıkan bir rahatsızlıktır. Bel 
fıtıkları hafiften ağıra doğru sıralanırsa bulging (taşma), 
protrüzyon, ekstrüzyon ve sekestrasyon olmak üzere 4 
evrede derecelendirilir. Fıtıklaşan yani dışarıya doğru 
taşan disk, taşma derecesine göre omurilik kanalı (spi-

nal kanal) içinden veya kendisinin arka-yan tarafından 
geçmekte olan sinirleri sıkıştırır. Böylece bel ağrısı ile 
ilgili sinir boyunca bacakta ağrı, duyu kaybı, kuvvet 
kaybı gibi bulgularda eşlik edebilir.
 
oMurga Kanalında daralMa

Omurilik ve sinirlerin geçtiği omurga kanalının daral-
ması ile oluşan bir hastalıktır. Kanaldaki bu darlık sinir-
lerin sıkışmasına neden olmaktadır. İleri derecede kanal 
darlığı olan hastalar yürümekle veya ayakta durmakla 
artan, oturmakla veya öne eğilmekle azalan her iki ba-
cak ağrısından şikâyet ederler. İleri yaşlarda özellikle 
belli bir mesafe yürüyüşten sonra ortaya çıkan bacak 
ağrısı, uyuşma ve topallama ile kendini gösterir, dinlen-
mek ve öne eğilmekle geriler.

oMurlarda KaYMa ve BiçiM 
BozuKluKları

Omurların birbiri üzerinde kaydığı duruma spondi-
lolistezis denir, bu durumda hareketle ağrılar artar. 
Genelde omurganın alt bölümünde zamanla biçim 
bozukluğu ve omuriliğin içinde bulunduğu kanalın 
daralmasına neden olur.

bEL AĞRISI İSTATİSTİkLERE GöRE ÜST SoLuNuM YoLu ENfEkSİYoNLARINDAN 
SoNRA ToPLuMDA 2. SIRADA GöRÜLEN bİR SAĞLIk SoRuNuDuR. kASLAR, DİSkLER, 
bAĞ DokuLARI, EkLEM vE kEMİkLER AĞRININ kAYNAĞI oLAbİLİR. kİREÇLENME vEYA 

fITIkLARA, bELDEkİ MEkANİk ZoRLANMALARA, oMuRGAYI TuTAN RoMATİZMAL 
HASTALIkLARA, İLTİHAbİ bAZI HASTALIkLARA, oSTEoPoRoZ Gİbİ METAboLİk 

HASTALIkLARA, kANSERE, fİbRoMİYALjİ vEYA MİYofASİYAL AĞRI Gİbİ YuMuŞAk 
DokuLARA bAĞLI YA DA İÇ oRGANLARDAN kökEN ALAN bAZI HASTALIkLARIN 

bELİRTİSİ oLARAk kARŞIMIZA ÇIkAbİLİR

M
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KireçlenMe (oSTeoarTriT)

Yaşın ilerlemesiyle kemik yapıda, bağ-
larda ve disklerde yıpranmadır. Vücu-
dun doğal bir tepkisi olarak yıpranmış 
dokular kireçlenir. Oluşan yeni kemik-
çikler bağlar ve sinirlere bası yaparak 
ağrıya neden olur. Ayrıca kireçlenme 
beli hareketsiz kılar ve zaman içerisinde 
kas zayıflığına bağlı ağrı gelişir.

roMaTizMal haSTalıKlar

Vücudun bağışıklık sisteminin kendi öz 
hücrelerine savaş açması sonucu gelişen 
hastalıklarda bel eklemlerinde oluşan il-
tihap ağrı ve tutukluğa neden olur. Ağrı 
dinlenmekle artar, hareketlerle azalır.

diĞer nedenler

Gerginlik ve stres bel ağrısının kronik-
leşmesine neden olan en önemli neden-
lerdir. Ayrıca tümörler, enfeksiyonlar, 
karın içi organlara bağlı yansıyan ağrılar 
daha nadir görülen bel ağrısının diğer 
nedenleridir.

Bel aĞrılarında Tedavi

Tek bir tedavi yöntemi olmadığı gibi 
farklı uzmanlık dallarının bilgisini içe-
ren geniş bir yelpazeye sahiptir. Tüm 
bel ağrılarının yalnız %1-5 i cerrahi 
tedavi gerektirmekte olup, konservatif 
yaklaşımda ilk basamakta ilaç tedavile-
ri ve istirahat ön plandadır. Fizik tedavi 
ve rehabilitasyon uzman hekimi uygun 
görürse sıcak ve soğuk uygulamalar ek-
lenerek tedavinin başarısı arttırılabilir. 
Yanıt alınamayan vakalarda fizik tedavi 
ve rehabilitasyon uygulamaları, manup-
lasyon, mobilizasyon uygulamaları, en-
jeksiyon yöntemleri, korseleme, kaplıca 
tedavisi, egzersizler gibi çeşitli farklı 
seçenekler değerlendirilerek hastaya en 
uygun olan tedaviye karar verilir.
Tüm bu yaklaşımlar ve tedavilere rağ-
men ağrılarına yanıt alınamayan vaka-
larda ağrının oluş nedenine göre anestezi 
ve algoloji, beyin cerrahi veya ortopedi 
uzmanlarından destek alınarak cerrahi 
tekniklerle hastaya yardımcı olunmak-
tadır. 

KiMler riSK 
alTındadır?
• hareketsiz iş ve 

yaşam düzeni olanlar
• ağır kaldırma, 

yanlış eğilme 
hareketlerini 

yapanlar
• uzun süre araç 

kullananlar 
(şoförler, motorsiklet 

kullananlar)
• aşırı kilo, sigara ve 

alkol tüketenler
• duruş bozukluğu 

olanlar
• zayıf bel ve karın 

kasları olanlar
• hamileliğin son 
aylarında olanlar

• Yüksek riskli 
sporlarla uğraşanlar 

(halter gibi)
• ruhsal ve duygusal 
gerginlik yaşayanlar
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çeKirdeKli işleMCi: Üzerinde 8 çe-
kirdekli bir işlemci bulunan Samsung Galaxy 
S4, ARM’nin big. LITTLE mimarisine sahip. 
4 yerleşik ve 4 de sanal olmak üzere 8 çekir-
dekten oluşan S4, 4 adet süper güçlü ARM 
Cortex A15 tabanlı işlemciye sahipken, 4 
adet de Cortex A7 tabanlı sanal işlemciyle 
gücünü tamamlıyor.
İki ayrı işlemci tabanının kullanılmasında 
etkili olan Cortex mimarileri, batarya tüke-
timinin minimize edilmesi için tasarlanmış. 
İnternet, müzik, mesajlaşma veya telefonla 
konuşma gibi işlemlerde A7, oyun, video, 
yüksek performans gerektiren uygulama-
larda ise A15 aktif oluyor. Toplamda 1.3 
GHz+1.6 GHz = 1.9 GHz işlemci çalışma 
saatini tamamlayan S4, bu iki ayrı işlemcileri 
aynı anda kullanamıyor.
Exynos 5410 koduna sahip işlemci, 28 nm 
teknolojisiyle üretiliyor olması nedeniyle de 
çok daha az ısınıyor. 

eKran ve gÖrünTü KaliTeSi: 4.99 
inçlik bir ekran boyutuyla kullanıcılarının 
karşısına çıkan Samsung Galaxy S4, 1080p 
Full HD bir ekran çözünürlüğü sunuyor.

Telefonun üstünde 13 MP’lik bir arka kame-
ra ve 2 MP’lik ön kamera mevcut. Arka ve 
ön kamera aynı anda eş zamanlı olarak ak-
tif olarak kullanılabiliyor, ekranın yarısına 
2 kamera da sığdırılabiliyor. Bu sayede iste-
nildiğinde video’yu çeken kişi de küçük bir 
ekranda görünüyor olacak.

heYeCan veriCi ÖzelliKler: 
Samsung Galaxy S4 ile birlikte gelen ivme 
ölçer, jiroskop, dijital pusula ve ışık sensö-
rünün yanı sıra bu modelde bir de kızılötesi 
portu kullanılmış. Bu sayede kendi üzerin-
deki uygulama sayesinde uzaktan kumanda 
olarak kullanılabilecek.
Diğer bir yenilik ise barometre ve termomet-
re oluyor. Bu işlevlerin kullanılabileceği yeni 
ve yaratıcı uygulamalar S4 kullanıcılarını 
oldukça şaşırtacak gibi duruyor. Üzerindeki 
RG uyarı ışığı sayesinde durum bildirimleri 
daha kolay bir şekilde algılanabilecek.

TaSarıM: Yalnızca 7.9 mm inceliğe ve 
130 gramlık hafifliğe sahip amiral gemisi, 
iddiaları doğru çıkaran polykarbondan üretil-
di. Esneklik ve hafiflik ilkesini daha da ileri 
taşıyan Samsung, kullanıcılarını sağlamlık 
konusunda ne kadar ikna edebilir zaman gös-
terecek.
 
YazılıMSal YeniliKler: Samsung, 
Galaxy S4 modelinin donanım zenginliğini 
yazılımla tamamlamış. Bu yeni yazılımlar 
arasında gelen ve en dikkat çekici özellik ise 
S Translate. Bu özellik Türkçe olarak des-
teklenmiyor ancak Çince, Fransızca, Alman-
ca, İtalyanca, Japonca, Korece, Portekizce, 
İspanyolca ve İngilizce olmak üzere 9 dil 
desteğine sahip. Bu özellik sayesinde kul-
lanıcılar, telefonlarını temel işlevler için bir 
çevirmen olarak kullanabilecekler.

mercek altında
SAMSUNG GALAxy S4 

TEkNoLojİ-MobİL DÜNYASININ vE 
TEkNoLojİ SEvERLERİN MERAkLA bEkLEDİĞİ 
SAMSuNG’uN AMİRAL GEMİSİ MoDELİ GALAxY 

S4’ÜN TÜM DETAYLARI bELLİ oLDu.

İkİ AYRI İŞLEM-
cİ TAbANININ 
kuLLANILMA-
SINDA ETkİLİ 
oLAN coRTEx 
MİMARİLERİ, 

bATARYA TÜkETİ-
MİNİN MİNİMİZE 
EDİLMESİ İÇİN 
TASARLANMIŞ. 



pLAySTATİON 4, yIL 
SONUNDA pİyASADA
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SoNY ELİNİ HIZLI TuTARAk PLAYSTATİoN 4 PLATfoRMuNu 
bEkLENENDEN bİR YIL öNcE DuYuRDu. 

eki Playstation 4, dona-
nımsal özellikler ola-
rak neler barındırıyor? 
PlayStation 4 gücünü 
x86-64 AMD Jaguar 8 
çekirdekli işlemciden 

alacak. Ayrıca 1.84 TFLOPS yeni 
nesil AMD Radeon grafik işlemciye 
sahip Playstation 4’te, 8GB GDDR5 
Ram bulunacak. Bunların dışında 
cihazda Blu-ray okuyucu, USB 3.0, 
802.11 b/g/n standartlarında Wi-Fİ, 
Bluetooth 2.1, HDMI desteği, opti-
cal S/PDIF ses özellikleri bulunuyor. 
Yeni Playstation 4 de en önemli ye-
niliklerden biri de Dualshock 4 oyun 
kolu. Eski kollardan farklı olarak 
üzerinde dokunmatik bir alana yer 
verilen touchpad ile oyunu durdur-
mak, klibini çekip sosyal ağlarda 
paylaşmak mümkün. Tabi sinirlen-
diğiniz zamanlarda kolu fırlatma-
mak gerekecek. Cihaz 2013 Aralık 
ayında satışa çıkacak.

P
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Haydar Servet Baydık Kimdir? Kendinizi tanıtır mı-
sınız?
 
1976 Gaziantep doğumluyum. İlkokulu Mehmetçik 
okulunda, Ortaokulu Kenan Evren ilköğretim okulunda 
Liseyi ise Gaziantep Lisesi’nde tamamladım. Evli ve 
iki çocuk babasıyım. Dostlarımla vakit geçirmekten ve 
tabiki futboldan zevk alıyorum.
 
İş yaşamına nasıl başladınız ?
 
Çok küçük yaşlarımda başladı bu serüven; yaz tatille-
rinde evimizin önünde sakız satıp büyük bir keyifle para 
kazanıyordum.Çocukluk yıllarım çabuk geçti. Ama bu 
sayede hayattan bir ders alarak tecrübe sahibi oldum.
Ailemin beni teşvik ve destek vermesi sonucunda Gay-
rimenkul sektörüne girdim. İstikrarım ve disiplinimle 
bu sektörde 19 yılı geride bıraktım. 19 yıl tecrübemle 
İbrahimli ve Karataş’taki şubemle Gaziantep halkına 
hizmet vermeye devam ediyorum. 

Gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu 
anki durumu hakkında neler düşünüyorsunuz ?
 
Büyük bir ivme yakalayan Gayrimenkul sektörün özel-
liklede Dövizin yerinde sayması ve faizlerin düşmesiy-
le en iyi yatırım aracı olmuştur. Özellikle Karataş ve 
Beylerbeyi bölgelerinde yatırım yapan mütahitlerimiz; 
Bu büyük değer artışlarından faydalanmıslardır. Mev-
cut istikrarın devamıyla Gayrimenkul sektörünün ya-
pılan yatırımların daha da büyüyeceği kanaatındayım.
 
Yeni projeleriniz var mı ? Hedefleriniz nelerdir ?
 
Son dönemlerde büyük rekabet gören Beylerbeyi böl-
gesine şube açmak yeni projelerimiz arasında yer alı-
yor. Akabinde ise inşaat sektörüne atılmak en büyük 
hedeflerim arasındadır. 

Gaziantep ticaret hayatının ve sanayisini gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir ?
 
Gaziantep bir marka şehir olarak; Ticarette ve Sanayi 
alanında hızla gelişim göstermektedir. Ben genç giri-
şimci olarak en büyük rolüm yeni yatırımlar ve yeni 
istihdam alanları açmak olduğunu düşünüyorum. 

GAGİAD’a üye olma amacınız nedir?
 
GAGİAD birçok farklı sektörden ve genç fikirlerden 
oluşan seviyeli bir platform. Burada paylaşılan görüş 
alış verişlerinin şehrimize ciddi katkısı olacagı kanısın-
dayım. Zira fikirler paylaşılarak güzelleşir. 

HAYDAR SERVET BAYDIK

GAGİAD HER GEÇEN GÜN yENİ 
ÜyELERİ İLE GÜÇLENİyOR



Ahmet Tütüncüler kimdir? Kendinizi tanıtır mısınız?

1979 yılında Gaziantep’te doğdum. Gaziantep Anadolu 
Lisesi’ni bitirdikten sonra İstanbul Teknik Üniversitesi 
Elektrik Mühendisliği bölümünden mezun oldum. Yine 
İstanbul Teknik Üniversitesi Bilişim Enstitüsü Bilgi 
Teknolojileri Bölümünde Yüksek Lisans Yaptım. 
Evli ve 2 yaşında bir kız babasıyım.

İş yaşamına nasıl başladınız?
 
Lisans mezuniyetim sonrasında ve Yüksek Lisans eği-
timim döneminde Hewlett-Packard’da (HP)  Satış Des-
tek Ekibi Takım Liderliği görevini yürüttüm. Askerlik 
görevimden sonra ise yine İstanbul’da Kurumsal Kay-
nak Planlama (ERP) ve Yazılım Geliştirme Danışman-
lığı yaptım. 2009 yılı sonlarında Gaziantep’e dönerek 
Fig Bilgi Teknolojileri’ni kurdum. Ekibimizle firmala-
ra Netsis, Microsoft, Zebra ve Lenovo markaları iş ve 
çözüm ortaklığı ile ERP, CRM, Özel Yazılım Geliştir-
me ve donanım konularında destek veriyoruz. Ayrıca 
Foxit PDF Çözümlerinin Türkiye Distribütörlüğünü 
yapmaktayız.

Gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu 
anki durumu hakkında neler düşünüyorsunuz?

Gaziantep’te bilişim sektörü gelişime açıktır ve 
Türkiye’de özellikle ERP konusunda en önemli mer-
kezlerden birisi olabileceği düşünülmektedir. Gazian-
tep iş adamlarının yeniliklere olan ilgisi çok önemli-
dir. Yakın zamana kadar iş uygulamaları konusunda 
İstanbul’a olan bağımlılık maliyet ve sistem kontrolü 
açısından dezavantaj sağlıyordu. Şuan ise bilişim ma-
liyetleri, sistem kontrolü ve güncelleme gibi işlemler 
daha rahat sağlanmaktadır.

Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Hazırlamış olduğumuz Üretim Otomasyonu, Barkodlu 
Takip ve Sevk yazılımının sonlarına gelmiş bulunuyo-
ruz. Önümüzdeki dönem için Halı Üretimi, Hat Takibi 
(Equipment Tracking) ve veritabanı yedekleme üzerine 
projelere başlamış bulunmaktayız.

Paralelinde firmalarımıza ERP ve donanım konularında 
destek vermeye devam edeceğiz. Hedefimiz Gaziantep 
ve çevresinde ERP Danışmanlığı ve Yazılım denilince 
ilk akla gelen firmalardan birisi olmak ve müşterileri-
mizin daha verimli çalışmasında katkıda bulunmaktır.

Gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişimin-
de sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Günümüzde artan rekabet ile birlikte sanayi ve ticaret-
te verimlilik, maliyetlerin doğru hesaplanması, müşteri 
memnuniyeti, stok ve üretim takibi ve doğru termin 
verme gibi konular çok fazla önem kazanmıştır. Bu 
aşamada bilişim, firma sahiplerine ve yöneticilerine 
destek olmaktadır. Gaziantep’te özellikle sanayi tara-
fında dünya’nın önde gelen şehirlerinden birisi olma 
yolunda hızla ilerlemekte ve dünyaya açılmaktadır. 
Sanayicilerimize bilişimin önemini göstermek ve da-
nışmanlık sağlamak gerekmektedir.

GAGİAD’a üye olma amacınız nedir?
Üniversite hayatımın başından beri içerisinde bulundu-
ğum Sivil Toplum Kuruluşları ile hem kendimi geliştir-
diği, hemde çevreme ve Türkiye’ye faydalı olabilece-
ğimi gördüm. GAGİAD ile benzer şekilde Gaziantep 
Sanayi ve Ticaretinin gelişmesi konusunda faydalı ola-
bileceğimi düşünüyorum.
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AHMET TÜTÜNCÜLER
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İbrahim Toprakçı kimdir?

1988 Gaziantep doğumluyum. İlk, orta ve lise öğreni-
mimi Fırat Koleji ve Kolej Vakfı’nda tamamladım. 1 
yıl Amerika’nın Minnesota eyaletinde dil eğitimi al-
dıktan sonra 2012 yılında Koç Üniversitesi Ekonomi 
bölümünü başarıyla tamamladım.

İş yaşamına nasıl başladınız ?

Üniversite öğrenimimi tamamladıktan sonra 
Gaziantep’e gelerek ailemle birlikte tekstil sektörüne 
çalışmaya başladım.  Mevcut ticaretimizi Toprakçı 
Tekstil`de devam ettirdim.  Daha sonra polyester ve 
pamuk ipliği bükümü ve ticareti yapmak üzere ortaklı 
Turka İplik adlı bir şirket kurarak kendi iş hayatıma 
başladım.

Gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu 
anki durumu hakkında neler düşünüyorsunuz ?

Şirketimiz ağırlıklı olarak halı sektörüne hitap etmek-
tedir.  Gaziantep’te halı sektörü çok büyük bir ivme 
kazanarak dünya pazarında hak ettiği yere ulaşmıştır.  
Sektör kalitesini ve üretimini katlayarak çok daha iyi 
bir konuma gelmiştir.

Yeni projeleriniz var mı ? Hedefleriniz nelerdir ?

Yeni projelerimiz ise gelişen halı sektörüne kaliteli 

ve yenilikçi ürünler sunmaktır.  Yurtiçi ve yurtdışı fu-
arlara katılarak yeni urun yelpazemizi genişletmeyi 
düşünmekteyim.  Şirketimizin üretimini geliştirerek 
ürünlerimizi ihracat etmeyi planlamaktayım.

Gaziantep ticaret hayatının ve sanayisini gelişimin-
de sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir ? 

Biz genç girişimciler, büyüklerimizin başarılı bir şe-
kilde geldikleri yerdeki bayrağı alıp daha ileriye hızlı 
ve emin adımlarla taşınmasının gerekmekte olduğu 
inancındayız.  Bizler ülkemizin, şehrimizin, sektörü-
müzün ve şirketimizin gelişmesi için yararlı, faydalı 
ve yenilikçi üretimler yaparak ekonomimize katkı 
sağlamalıyız.

GAGİAD’a üye olma amacınız nedir?

Şehrimizin gelişimi için Gaziantep’in sayılı sivil 
toplum kuruluşlarından olan Gagiad’ın çatısı altında 
bulunmak büyük bir ayrıcalıktır.  Birlikte olmak, kar-
şılıklı fikir alışverişlerinde bulunmak ve dernek yö-
neticilerimizin başarılı deneyimleri bana iyi bir örnek 
olacağı kanısındayım.  Basarının hizmetle, dostlukla 
ve paylaşmakla kazanılacağını düşünmekteyim.

İBRAHİM TOPRAKÇI
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Necmettin Memiş  kimdir? Kendinizi tanıtır mısınız?

1977 doğumlu Nejmettin Memiş İstanbul Beykent 
Üniversitesi Güzel sanatlar Fakültesi Sinema TV me-
zunudur. Amerika’da 1 yıl Dil ve Workshop eğitimle-
ri aldıktan sonra Türkiye’ye dönmüş ve Tat Şirketler 
Grubunun Yönetim Kurulu üyesi, Kimya Bölümünün 
ise Genel Müdürlü iş hayatına başlamıştır. Evli ve bir 
çocuk babasıdır. 

İş yaşamına nasıl başladınız?

Eğitimimi tamamladıktan sonra iş yaşamına grubun 
gıda bölümünde başladım. Ancak henüz oryantasyon 
döneminin başlarında yönetimdeki değişiklikler nede-
ni ile Kimya bölümünde açık kalan Genel Müdürlük 
görevine geçmek durumunda kaldım. Bu nedenle iş 
hayatına çok hızlı ve yoğun bir tempo ile başladım. Bu 
dönem iş hayatında kısa zamanda uzun mesafeler kat 
etmemi sağladı. 

Gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu 
anki durumu hakkında neler düşünüyorusunuz?

Gelişmiş toplumların günlük yaşamlarında en çok 
gereksinim duydukları maddelerin başında temizlik 
maddeleri gelmektedir. Bu maddelerin kullanım mik-
tarı toplumun gelişmişlik seviyesini göstermektedir.  
Sabun sektörü, temizlik ürünleri pazarının % 12.sini 
oluşturmaktadır. Türkiye talebin çok üzerinde Sabun 
üretim kapasitesine sahip olduğu için bu sektörde ih-
racat olmazsa olmazlardandır. Sabun Marka sadakati-
nin en güçlü olduğu ürünlerden biridir. Cilde teması 
direkt olduğu için tüketici tarafından güvenilir olması 
gerekmektedir. Son yıllarda adını sıkça duyduğumuz 
bulaşıcı hastalıklar temizliği çok önemli kılmış ve anti-
bakteriel ürünlerin gelişmesini sağlamıştır. Temizlik ve 
hijyenik ürünler pazarı çok zorlu bir pazardır, üründe 
meydana gelebilecek en küçük hata büyük kayıplara 
neden olabilir bu nedenle firmamızda en çok önem 
verdiğimiz birimlerin başında kalite kontrol bölümü 
gelmektedir. A, B ve C sosyo ekonomik statüde tüm 
kitleye hitap eden bir sektör olduğu için tüketiciye yö-
nelik farklı ürünler geliştirmek gerekiyor, ekonomik ve 
lüks ürünler gibi.

Yeni projeleriniz var mı?hedefleriniz nelerdir?

Tat Kimya 2007 yılı sonlarında likit sabun ve şampuan 
gibi sıvı  ürünler üretmeye başlamıştır. 2011 yılı ya-
tırımları için yine Tat Kimya arazisi içerisinde 6.500 
m2 modern ve kozmetik yönetmeliğine uygun prefab-
rik alan üzerinde Islak Mendil, Hijyenik petler, Makyaj 
temizleyiciler, Krem, Losyon ve Saç bakım ürünleri 
üretmeye başlamıştır. Katı sabun lokomotif ürün olarak 
devam edip önümüzdeki yıllarda kozmetik sektöründe 

bölgemizde Pazar payının % 15.lik bölümünü almayı 
hedefliyoruz. İhracatta ise 4 kıtada ürünlerimizin mar-
ka bilinirliği gelişmiş seviyede, yeni ürünlerimiz ile bu 
pazarlardaki bilinirliğimizi artırmayı hedefliyoruz.

Gaziantep ticaret hayatının ve saniyisinin gelişiminde 
sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Gaziantep bilindiği gibi sanayi ruhunun gelişmiş ol-
duğu bir bölgedir. Sanayi alt yapısı olarak yeni giri-
şimlerde çok iyi fırsatlar sunabilecek bir olgunluğa 
sahiptir. Ancak Firmaların kalıplaşmış sanayicilik 
mantalitesinin değişmesinde genç girişimcilerin rolü-
nün çok büyük olduğunu düşünüyorum. Dış dünyaya 
açık, Sabit fikirli olmayan ve araştırmaya önem veren, 
dünyadaki gelişmelere duydukları ile değil gördükleri 
ile odaklanan, Teknoloji ve verimlilik yasasının yanın-
da yenilikler ile hareket edip insan kaynaklarına önem 
veren, kas gücünden ziyade beyin gücünden yararla-
nan, kendinden emin ancak karşı fikirlere saygılı, genç 
girişimcilerin Gaziantep’in gelişmesinde öncü olacak-
larına inanıyorum.

Gagiad’a üye olma amacınız nedir?

Çevremin Gagiada üye olmamda büyük etkisi oldu.  
Gagiadın Gaziantep’in saygın sivil toplum örgütle-
rinden birisi olduğunu biliyordum. Benim için fikir 
araştırması çok önemlidir, Gagiad’ın Sanayi ve Ticaret 
hayatından birçok üyelerinin olması ve bu kişilerle ta-
nışma fırsatı ve fikir alışverişi yapabilme şansı Gagiada 
üye olma amaçlarımdan birisidir. 

NEJMETTİN MEMİŞ
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Zergün ÖZYETKİN.  kimdir? Kendinizi tanıtır mı-
sınız?

1985 Gaziantep doğumluyum. Akınal Anadolu 
Lisesi’nden mezun olduktan sonra, Eskişehir Ana-
dolu Üniversitesi’nde Güzel Sanatlar Akademisinde  
hazırlık eğitimi alıp, 2003 yılında girdiğim Adana 
Çukurova Peyzaj Mimarlığı Fakültesinde eğitimimi 
tamamladım.  Ülkemi ve yaşadığımız şehrimizi se-
ven, çevremdeki insanlardan ve durumlardan ilham 
alabilen, doğayla barışık, sanatçı ruhlu, hayat enerjisi 
yüksek ve anını yaşamayı seven bir insanım.

İş yaşamına nasıl başladınız? 

Aileden geliyor benim bu mesleğe bakışım, babam, 
inşaat mühendisi ve kendisi her zaman benim için 
örnek aldığım model olmuştur. Mimarlığın görsel bir 
dalına eğilimim ise, yaratıcılık ve keşif etme zaafım-
dan dolayı gelmektedir. Genelde çalışma hayatı için-
de de  hep sahada olmayı tercih ederim. Bu nedenle  
ilk iş yaşamına, Adanada, üniversitede okuduğum 
sıralarda  son iki yılımda, bir peyzaj firmasında üç 
boyutlu görsel sunum ve tasarımcı olarak işe başla-
dım. Eğitimimi bitirip, Gaziantep’e yerleştiğim gün-
den itibaren  Özyetkin İnşaat  ve İndek Mobilya‘da 
çalışma hayatına devam ediyorum.

Gaziantep’te faaliyette bulunduğunuz sektörün şu 
anki durumu hakkında neler düşünüyorsunuz?
  
İnşaat sektörü son iki yıldır gelişmekte olan bir 
yükselişe geçmesi ve sonrasında son zamanlarda 
yaşanan Suriye’deki iç karışıklıktan gelen göçün, 
Gaziantep’teki emlak piyasasının fiyatlarında ve arz 
-talepleri’nin üzerinde hissedilebilir etkisi olmuştur. 
Ayrıca Gaziantep ‘te son yıllarda artan yapılar hızlı 
gelişip büyüyen bölgeleremizde, imar üzerinde ko-
numlandirilacak binalarin arsa sıkıntısı çekmesi de 
söz konusudur. İnşaat piyasasının,yapılacak olan 
doğru imar planlamasi ile gelecek zamanda daha 
umut vaat eden bir sektör olacağını düşünüyorum.
  
Yeni projeleriniz var mı? Hedefleriniz nelerdir?

Şirket olarak prensibimiz, insanların yaşamaktan 
keyif alabileceği fonksiyonel, estetik ve sağlam ya-
pıları ve yaşam ortamlarını, hayata geçirmeyi temel 
görev olarak üstlenmiştir. Şu anda  İbrahimlide, 4+1 
ve 5+1 dairelerden oluşan ticari - konut projelerimi-
zin yanısıra, taslak halinde olan özel talepler doğ-
rultusunda hayata geçirmeyi planladığımız projeler 

arasında, ortayaş grubunun yeni genç nesilleriyle 
birlikte geçireceği aynı katta münferit farklı daireler 
şeklinde, 4+2 ve 3+2 projelerimizde mevcuttur. Her 
yönüyle profesyonel olan ve kusursuzluk prensibiyle 
çalisan firmamiz tüm hizmetlerinde en yüksek kalite 
standardina ulaşarak tam müşteri memnuniyeti sağ-
lamayi hedeflemekteyiz.

Gaziantep ticaret hayatının ve sanayisinin gelişi-
minde sizin gibi genç girişimcilerin rolü nedir?

Gaziantepli insanimizin en büyük özelliği çalışkan 
,girişimci ve yeniliklere açık olmasıdır. Genç yö-
neticilere düşen görev, bizden önceki nesillerden 
öğrendiğimiz çalışma hayatında edindikleri bilgi 
ve tecrübelerini, bizim nesilimizin aldığı eğitim ve 
becerileriyle birleştirip gelişen teknolojiyi de alanla-
rimizda dahil ederek bulunduğu konumdan daha iyi 
yerlere taşımamız gereketiğine inanıyorum.

GAGİAD’a üye olma amacınız nedir?

Gagiad’ın iş hayatında  dinamik, yenilikçi haline da-
hil olmak, genç girişimci arkadaşlarımızla, sosyal so-
rumluluk projelerinde,ortak faaliyetlerde bulunmak. 
Sahip olduğumuz  mesleki niteliklerimiz hakkında, 
bilgi - fikir bazında paylaşımlarında bulunmak ve 
kendimizden bir şeyler katmak için  bulunmaktayım. 

ZERGÜN ÖZYETKİN



W W W . G A G İ A D . O R G . T R

YENİ ÜYELER 83GAZİANTEP GENÇ İŞ ADAMLARI DERNEĞİ



W W W . G A G İ A D . O R G . T R

SAĞLIK100 GAZİANTEP GENÇ İŞ ADAMLARI DERNEĞİ

DR. ÖZGE KÖMÜRCÜ
KADIN HASTALIKLAR VE DOğUM UzMANI 
OpERATÖR DOKTOR

HER YÖNÜYLE
HAMİLELİK SÜREcİ
bÖlÜM2

iMliK Savaşı
Gebelik, aynı zamanda 
kadın için bir kimlik sa-
vaşı oluyor. Eş kimliği 
ve çalışan kimliğinin ya-
nına üçüncü bir kimlik 

ekleniyor. Kadın bu kimliği diğerleri 
ile nasıl uzlaştıracağı konusunda bü-
yük sıkıntı yaşıyor. Ebeveynleri, ku-
şak farkı da varsa, kadını bu dönemde 
yanlış yönlendiriyor. Genellikle genç 
çiftler açısından söylersek de, eşi 
bunları anlayacak yapı ve kapasitede 
olmuyor. Çoğunlukla kadının kimlik 
ve hormon değişikliğini uzaktan sey-
rediyor ve algılamıyor. Çoğu erkek 
bu dönemde eşini anlamıyor ve “naz 
yapıyor” diyor. Oysa bu dönemde eş 
desteği çok önemli. Aile ve çevreden 
de baskı yapılıyorsa, gebeliğin ruhsal 
anlamda da iyi gidebilmesi için erke-
ğin çekirdek aileyi koruyan bir zırh 
görevi yapması lazım. Bir de eşinin 
bu ruhsal travmasının geçici bir süreç 
olduğunu, normal olduğunu kabul et-
mesi lazım ama biz bunu ne kadar an-
latırsak anlatalım, erkekler anlamıyor. 
Anlayan erkek sayısı çok az, eşleri de 
çok şanslı.
İlerleyen yaşlarda gebe kalmak, ol-
gunlukla bu sorunları daha rahat 

göğüslemeyi getiriyor mu? 
İleri yaşta tekrar çocuk isteyen kadın, 
sağlık sorunları da yoksa mükemmel 
bir anne olacak demektir. Çünkü ol-
gunlaşmış, bir çocuk bakmış, hayat-
tan neler beklediğini bilen kadındır. 
Bu, evliliğinin de iyi gittiğinin göster-
gesidir. İleri yaş gebeliklerinde bebek 
açısından trizomi, anne açısından da 
şeker, tansiyon gibi sistemik hasta-
lıkların riskinin arttığı göz önünde 
bulundurulursa ve bunlar için gereken 
önlemler alınırsa sorun yaşanmaya-
caktır.
İleri yaş gebeliklerinde ikinci doğu-
munu yapan kadınlarla, ilk kez do-
ğum yapacaklar arasında gebeliğin 
seyri açısından fark oluyor mu? 
Oluyor. Anne adayının “Geç elde et-
tim, bu gebeliğin başına bir şey gelir 
mi?” endişesi her şeyi belirliyor. Hele 
bebeğin hareketlerinin henüz hisse-
dilmediği ilk 16 hafta kaygıların en 
yoğunlaştığı dönem. Burada eşle ilgili 
problemler de devreye girerse kadının 
işi daha da zorlaşıyor.

aç MıYıM, Yorgun MuYuM?
Bunu nasıl anlayacak?
Bebeğin hareketlerini izleyecek. His-
sediyorsa bebek sağlıklıdır. Özellikle 

32. haftadan sonra 24 veya 10 saatte 
bir hareketi, anne adayının hissetmesi 
lazım. Hangi dönemde olursa olsun, 
bebeğin hareketini hisetmiyorsa ön-
celikle telaş yapmayacak. Sonra ken-
dine şu soruyu soracak: “Aç mıyım, 
yorgun muyum?” Açım diyorsa, ter-
cihen şekerli bir şeyler yiyecek ve 40 
dakika sol yanına uzanacak. Sağlıklı 
bebek 40 dakika içinde az veya çok 
hareket eder. Bebek istirahate rağmen 
hiç hareket etmiyorsa hekim tarafın-
dan mutlaka muayene edilecek. Bu, 
bebeğin anne karnında sağlıklı olup 
olmadığını anlamak adına hamileli-
ğin 2. ve 3. döneminde yapılması ge-
rekenler.

erKen doĞuMu
ÖnleMeK için
Taramayı 20. haftaya kadar bitirdik . 
2’li ve 3’lü tarama testleri, biyokim-
yasal testler yapıldı ve ‘bebek sağ-
lıklı’ dedik. Bundan sonra bebek dış 
ortama uyum sağlayacak yaşamsal 
yetenekleri kazanıncaya kadar doğ-
masını istemiyoruz. Yani su kesesi 
açılmayacak, rahim kasılmayacak ki 
37 haftayı (prematüre sınırını) geçsin.
Bunun için anne adayı;
* Vajinal enfeksiyon ve komşu organ 

bEbEĞE GEbELİk boYuNcA Ev SAHİPLİĞİ YAPAcAk ANNE ADAYI, “BEN BU KApASİTEDE 
MİyİM?” DİYE SoRGuLAYAcAk vE oNu RAHATLATAcAk HER TÜRLÜ SoRuNuN 

cEvAbINI DokToRuYLA bERAbER vEREcEkTİR. 

K
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enfeksiyonlarından korunmalı,
* Vücut ısısı 37.5’i geçerse 
mutlaka hekimini bilgilendir-
meli.
Sık ultrason bebeğe zarar ve-
rir mi?
Hayır. Erken dönem gebelik 
kayıplarında genellikle ultra-
son suçlanır ama bu doğru de-
ğil.
Ultrason doğum öncesinde 
annenin bebekle buluşma ala-
nı bir anlamda. Sıklık açısın-
dan abartıya kaçılıyor mu?
Karşılıklı taviz diyelim. Özel-
likle ilk aylarda anne adayının 
birçok sıkıntısı var. Hormonal 
değişikliklerle beraber sinir, 
gerginlik, bulantılar, eşten 
destek görememek, iş koşulla-
rı... Bu ortam istilasında pozi-
tif bir şey yok. Bebek ölü mü, 
canlı mı bilgisi yok.. 15 günde 
bir ultrasonda bebeği görmek 
bu dönemde anne adayına bü-
yük moral veriyor.
İkili test nedir?
Down sendromu riskini ge-
beliğin erken döneminde 
belirler. Bebeğin ense kalınlığı ve 
baş-popo mesafesi ölçüldükten sonra 
anneden kan alınır. Görülebiliyorsa 
burun kemiği ölçülür ve bu bilgiler-
le birlikte annenin yaşı ve kilosu bil-
gisayar ortamına aktarılarak ‘down 
sendromu risk belirlemesi’ yapılır. 
Değer 1/250’nin altına indiği zaman, 
“Acaba bebek down sendromlu mu?” 
sorusunu getirir ama mutlak değildir. 
Bu; 249 anne sağlıklı, biri down send-
romlu doğuracak anlamına gelir.
Üçlü test nedir?
16-22’nci haftalar arasında, anne ada-
yının kanında üç ayrı hormon incele-
nir. Beraberinde annenin yaşı, gebelik 
haftası ve kilosu bilgisayara aktarı-
larak ‘down sendromu risk olasılığı’ 
hesaplanır.
İkili veya üçlü testte sorun çıkması, 
bebekte mutlaka down sendromu ol-
duğu anlamına gelmez.
Amniyosentez nedir?
Amniyosentezde; bebeğin içinde bu-
lunduğu amniyon sıvısından örnek 
alınarak kromozomlarına bakılır. Ge-
belikte 16-20. hafta arası veya 22. haf-
tada yapılır. İkili ve üçlü test sonuçları 

d o w n 
sendromu riski yönünden şüpheli çı-
karsa yapılır. Amniyosentez uygula-
malarında eskiden kanama, düşük ve 
enfeksiyon daha sık görülürdü. Bu-
nunla birlikte yine de amniyosentez 
nedeniyle sağlıklı bebek kaybedilebi-
lir. Bu risk 1/200 oranındadır.
Kordosentez nedir?
Gebelik takibinde geç kalınan durum-
larda, örneğin 22.-23. haftalarda ult-
rasonda down sendromundan şüphe 
edildiğinde yapılan testtir. Ultrason 
eşliğinde karın duvarından girilerek 
göbek kordonundan bebeğe ait kan 
örneği alınır.
Hamilelikte beslenmenin önemi ne-
dir? 
Hamilelik boyunca prensibiniz şu ol-
malıdır: doğal olanı yapay olana ter-
cih ediniz! Hamilelik olsun olmasın. 
Hazır gıdalardan, konservelerden, 
dondurulmuş gıdalardan kaçının. Do-
ğal besinler tüketin. Hazır içecekler, 
hazır çorbalar ve mevsiminde olma-
yan sebze ve meyvelerden uzak du-
run.
Gebelik, insan yaşamında beslenme-

nin en önemli olduğu evre-
lerden birisidir. Yeterli ve 
dengeli beslenerek, planlı 
hareket ederek, fiziksel ak-
tivitenizi uygun düzeyde tu-
tarak hem bebeğinizin geli-
şimine katkıda bulunur hem 
de vücudunuzda oluşacak 
değişimlere kendinizi hazır-
lamış olursunuz.
Gebelik insanoğlunun en 
hızlı büyüdüğü dönemdir. 
Bu dönemde bebek, gerekli 
besinleri göbek kordunu yo-
luyla annesinden almaktadır. 
Bu nedenle hamilelik sırasın-
da anne adayının beslenmesi, 
bebeğin sağlıklı gelişimi için 
çok önemlidir. Anne için de 
sağlıklı bir gebelik dönemi 
geçirmek, gebeliğe özgü bazı 
sorunları yaşamamak veya 
daha hafif atlatmak, daha 
rahat bir lohusalık dönemi 
geçirmek, lohusalıkta anne 
sütünün yeterli ve kaliteli ol-
ması gibi nedenlerden dolayı 
beslenme alışkanlıklarınızı 
gebelikle birlikte tekrar göz-
den geçirmeniz gerekir.

Hamilelik boyunca kilo alımı nasıl 
olmalıdır? 
Hamilelikte genel olarak önerilen kilo 
alımı miktarı ortalama 12-15 kilodur. 
Bu miktar, annenin boyu ve gebelik 
öncesi kilosuna göre değişebilir. Ha-
mileliğe fazla kilo ile başladıysanız 
7-8 kilo almanızı öneriyoruz. Eğer 
ikiz bebek bekliyorsanız, 17-22 kilo 
ağırlık kazanımı normaldir.
İdeal kilo alımı miktarını ortalama 
12 kg kabul edersek, bunun 4 kilosu 
hamileliğin ilk yarısında (ilk 20 hafta-
da), kalan 8 kilosu da gebeliğin ikinci 
yarısında olmalıdır.
İlk üç ayda kilonuz genellikle sabit 
kalır. Hatta bulantı ve kusmaların çok 
olduğu durumlarda bir miktar kilo 
kaybı bile görülebilir. Bu durumda te-
laşa kapılmaya gerek yoktur. Bulantı-
lar bittiğinde kilo almaya başlayacak-
sınız. Bu dönemde bebeğin yetersiz 
besleneceği endişesine kapılmayınız. 
Bebek ilk üç ay çok küçüktür. Hiçbir 
şey yemeseniz de tüm ihtiyaçlarını 
anne vücudundan karşılayacaktır.
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epiMiz ömrümüzün kısalığından şika-
yet ederiz; fakat gün denen şeyi bir an ev-
vel ve farkında varmadan harcamak için 
neler yapmayız?
Bu kez nispeten ağır, derin, süper ötesi 

bir kitapla karşınızdayız; Ahmet Hamdi Tanpınar ve 
onun çok acayip kitabı Saatleri Ayarlama Enstitüsü 
ile.
Saatin kendisi mekan, yürüyüşü zaman, ayarı insan-
dır.
Saatleri Ayarlama Enstitüsü öyle bir kitap ki gönül ra-
hatlığıyla romana dönüşüm yapabilirsiniz. İçerisinde, 
dahiyane tespitler mi dersiniz, kara mizah mı dersiniz, 
karakter tahlili mi dersiniz, dönemin halini anlatışı mı 
dersiniz, ama ne derseniz deyin bu kitapta ondan biraz 
var. 
İnsanoğlu insanoğlunun cehennemidir. Bizi öldürecek 
yüzlerce hastalık, belki yüzlerce vaziyet vardır. Fakat 
başkasının yerini hiçbiri alamaz.
Kitabın içeriği ile ilgili kısaca şunları söyleyebiliriz. 
Aslında kitabın içeriği adında gizli. Hayri İrdal’ın 
dilinden anılarını okuyoruz kitapta. Halit Ayarcı ile 
nasıl tanıştığını ve hayatı boyunca ne çeşit talihsizler 
yaşadığını vs. görüyoruz. Sayfalar ilerledikçe ve ka-
rakterler kafada oturdukça direkt bir dönem filmi çek-
meye başlıyorsunuz kafanızda. Kitap bunu yaptırıyor 
size, o yönüyle çok sağlam.
İnanmayan bir adamla çalışmak dünyanın en güç işi-
dir.
Bazı sayflarda delicesine komik diyaloglar var. As-
lında komik olan diyaloglar değil. Okuduğunuz say-

fada çok ciddi konuşmalar geçiyor aslında, bunların 
çoğunda Hayri İrdal isyan bayrağını çekmiş durumda 
ve karşısında da onu ayar delisi yapan bir Halit Ayarcı 
oluyor. Bazı paragraflarda Hayri İrdal kendisine, eşi-
ne, baldızlarına vs. 
öyle acayip benzet-
melerde bulunuyor, 
öyle güzel söyleni-
yor ki kitabı kapa-
tıp ‘Hey Allah’ım 
yaaa!..’ diyor insan.
Aşkın kötü tarafı 
insanlara verdiği 
zevki eninde so-
nunda ödetmesi-
dir. Şu veya bu 
şekilde… Fakat 
daima ödersi-
niz… Hiçbir 
şey olmasa, bir 
insanın hayatı-
na lüzumundan 
fazla girersiniz 
ki bundan daha 
korkunç bir şey 
olamaz.
Bir de ufak bir 
not düşmek istiyoruz: Kitap kapaklarına takıntılı 
biriyseniz eğer!..  Yeni basımlarda farklı bir kapak 
tercih edilmiş ama bizce diğeri gibi kitabın hakkını 
vermemiş!..

Tanrı daiMa TeBdil-i KıYaFeT gezer

ahMeT haMdi Tanpınar
SaaTleri aYarlaMa enSTiTüSü

H

Tanrı Daima Tebdil-i Kıyafet Ge-
zer, ne tam bir kişisel gelişim 
kitabı ne öğütler dizisi ne de bir 
macera romanı tek başına.. Hep-
sinin bir harmanı. Çocukluğu ve 
gençliği zor geçmiş, zorlukların 
karakterinde açtığı yaralarla 
mutsuzluğa gömülen bir ada-
mın Eyfel Kulesi’ndeki inti-
har niyetiyle başlıyor olaylar. 
Olaylar olayları kovalayıp 
sırlar sırları açıyor. Bir dizi 
oyun ve görevlere mecbur 
bırakılıp böylece engelleri-
ni aşan, korkularını yenen 
bir kahraman var karşı-

mızda. Aslında hepimizin olmak istediği insan modeli..
Günümüzün modern yaşamını benimsemiş insanlar ola-
rak ortak problemimiz kuşkusuz özgüvensizlik, aşağılan-
ma duygusu, medeni cesaretsizlik, kabul görememe kor-
kusu.. Bu yüzden kendimiz olmaktan kaçıyor, olmamız 
gerektiğini sandığımız tek tip insan modeline bürünüyo-
ruz. Değişmek, aşmak istiyor ama bir yolunu bulamıyo-
ruz.
İşte Tanrı Daima Tebdil-i Kıyafet Gezer’de de okurken 
aynı olayı kendinizin de defalarca yaşamış olduğunu gö-
rüyor, hatta içinizden ‘’bu sabah aynı böyle olmadı mı?’’ 
diye geçiriyorsunuz.
İyi bir kurgusu ve ilgi çekici benzetmeleriyle çevirisinin 
de iyi olduğu kuşkusuz.
Bir elinizde kalemle, cümlelerin altını çize çize okumak 
isteyeceğiniz bir kitap.
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GAGİAD EĞİTİM vE ÇEvRE foNu SERTİfİkALARI TASARIMI YENİLENDİ…  öZEL 
GÜNLERİNİZDE SİZ DE EĞİTİME vE ÇEvREYE kATkIDA buLuNuN, fARk YARATIN. 
      öZEL GÜNLERİNİZDE EĞİTİM vE ÇEvRE foNu SERTİfİkASI GöNDERMEk İÇİN 

DERNEk MERkEZİMİZ İLE İRTİbATA GEÇEbİLİRSİNİZ.

SAYIN EĞİTİM VE ÇEVRE GÖNÜLLÜSÜ;


